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PROTOKÓŁ LXXIV/2024 

 

z obrad LXXIV Sesji Rady Miejskiej Leszna VIII kadencji,  
odbytej w dniu 21 marca 2024 roku w sali sesyjnej Urzędu  
Miasta Leszna ul. Kazimierza Karasia 15, w godzinach  
od 11:00 do 15:24. 
 

Pan Tomasz Malepszy – Przewodniczący Rady Miejskiej Leszna 

przewodniczy obradom LXXIV Sesji Rady Miejskiej Leszna. 

 

Pkt 1. Otwarcie obrad. 

 

Proszę Państwa, rozpoczniemy, tak? Szanowni Państwo. Szanowni Państwo, 

otwieram obrady LXXIV sesji Rady Miasta Leszna. Witam wszystkich zebranych,  

w szczególności Panie i Panów Radnych, Pana Prezydenta wraz  

z współpracownikami, z Naczelnikami, Prezesami, Dyrektorami. Serdecznie witamy 

przedstawicieli Młodzieżowej Rady Miasta. Komendę Miejską Policji reprezentuje 

dzisiaj Pan Komendant Paweł Prałat. Serdecznie witamy. W dniu 13 lutego dotarła 

do nas smutna wiadomość. Zmarł były Radny Miasta Leszna Pan doktor Zenon 

Permoda. Chciałbym poprosić o to, abyśmy uczcili pamięć Kolegi Radnego minutą 

ciszy. Bardzo dziękuję i proszę jeszcze powstać, bo niestety kolejna smutna 

wiadomość. Marek Goryniak odszedł z ziemskiego świata. Mamy go w pamięci jako 

człowieka o wyjątkowej kondycji. Człowieka, który nie zawsze musieliśmy się 

zgadzać z jego ocenami, ale na pewno jego przemyślenia, które my mogliśmy 

wysłuchiwać i na tej sali były zawsze autentyczne, ale jak powiadam, z ocenami nie 

zawsze musieliśmy się i nie zawsze się zgadzaliśmy. I chciałbym, abyśmy minutą 

ciszy uczcili również śmierć Pana Radnego Marka Goryniaka. Cisza teraz, cisza 

teraz. Dziękuję bardzo. Proszę Panie i Panów Radnych o potwierdzenie kworum. 

Informuję...i zalogowanie się oczywiście do systemu. Informuję Państwa Radnych, że 

nie wniesiono uwag do protokołu LXXIII sesji naszej Rady. W programie e-Sesja  

w punkcie 4 podjęcie uchwał w sprawach zostały umieszczone opinie stanowiska 

komisji przy każdym omawianym projekcie uchwały. Jeśli nie będę widział sprzeciwu, 

nie będę ich odczytywał. Sprzeciwu nie widzę. Dziękuję. Również przypominam na 

każdej sesji zapisy rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady tzw. RODO. 

Proszę wszystkich tutaj obecnych o wypowiedzi takie, które nie narażałyby nas na 

zapisy tego rozporządzenia. Państwo otrzymaliście porządek obrad dzisiejszej sesji. 

A przed dzisiejszą sesją autopoprawki do projektu uchwały na drukach 997 i 998. 

Czy są uwagi do porządku obrad? Nie widzę. W takim razie możemy przystąpić do 

porządku obrad. Ale zanim przystąpimy, chciałbym, abyśmy dzisiaj podziękowali 

Panu Komendantowi Krzysztofowi Prałatowi, który... Nowakowi, przepraszam 

bardzo. Ale ja też jestem, tak jak Pan Komendant był przejęty tydzień, miesiąc temu, 

też trochę tym faktem jestem lekko rozemocjonowany. Przepraszam. Panie 

Komendancie, chcieliśmy podziękować, mimo że okazja do podziękowania była na 

odprawie, za to, co Pan zrobił dla Leszna, dla leszczynian. Bezpieczeństwo 

mieszkańców, również mieszkańców Leszna jest postrzegane obok pracy jako 

największa, najbardziej pożądana opcja. Pan był dowodem nie tylko kompetencji 

zawodowych, ale również, co usłyszeliśmy, ale przez te lata pełnienia funkcji 
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komendanta człowiekiem pełnym wyrozumiałym, ale niewyrozumiałym dla tych, 

którzy nie potrafili rygorom służby się poddać. Dlatego Leszno mieszkańcy czuli się 

pod Pana komendą bardzo bezpieczni i również w tym miejscu, mimo że doświadczył 

Pan szacunku samorządowców na tej uroczystej odprawie, na której byli wszyscy 

wójtowie, burmistrzowie powiatu, Pan Prezydent. Jednocześnie taka moja refleksja, 

którą pozwolę sobie na tej Sali powiedzieć, że...Jakie to państwo, że nie potrafi 

przekonać tak oddanych służbie państwu Rzeczypospolitej, funkcjonariuszy, jakim 

był Pan. Jeszcze raz dziękujemy i proszę przyjąć od nas skromny bukiet kwiatów  

i publikację. Bardzo dziękujemy. Jeszcze raz wszystkiego dobrego na... [oklaski] Nie 

na nowej drodze życia. Zapraszam, zapraszam, zapraszam. 

Pan Krzysztof Nowak - Dziękuję bardzo. Dziękuję Panie Przewodniczący za 

możliwość dotarcia na dzisiejszą sesję. Szanowni Państwo, parę lat temu spotkało 

mnie duże wyróżnienie i wyzwanie. Miałem szczęście trafić do jednostki w Lesznie, 

do dobrej jednostki. Byłem pewien obaw czy sprostam tym wszystkim wyzwaniom  

i zadaniom. Los naprawdę do mnie się uśmiechnął. Szanowni Państwo, policjanci 

Komendy Miejskiej Policji w Lesznie to pasjonaci i zawodowcy. To gwarant 

bezpieczeństwa, które tworzą wszyscy mieszkańcy poprzez swoje codzienne 

zachowanie. Wy dziękuję za uchwały, tworzące całą tą infrastrukturę pracującą na 

rzecz bezpieczeństwa. Dziękuję Panie Prezydencie, że w swego czasu monitoring 

jego serce zostało przeniesione do Straży Miejskiej, gdzie efekty tego na co dzień 

widać, gdzie reakcja jest na wykroczenia porządkowe, ale też dzięki temu wykryto 

najpoważniejsze przestępstwa na terenie miasta. I to wszystko składa się, że miasto 

jest, Leszno jest miastem bezpiecznym. Ale to jest praca wszystkich. I za to, że mnie 

los obdarzył tym szczęściem, że parę lat mogłem spędzić tutaj z Wami. Wybaczcie, 

że nie ma czasu, żeby z imienia i nazwiska każdemu z Was podziękować. Chylę 

czoła za wyrozumiałość, za poparcie, za zrozumienie. I życzę spełnienia marzeń, 

jakichś postanowień. Święta Wielkanocne się zbliżają, tak że tego wyhamowania 

niech te parę dni będzie z dala od tego zgiełku w gronie rodziny, przy zdrowych, 

fajnych naszych potrawach. Szanowni Państwo, jeszcze raz dziękuję. To był dla 

mnie bardzo szczęśliwy czas pracy zawodowej. Dziękuję za tę życzliwość, wsparcie  

i życzę powodzenia. [oklaski].  

Pan Tomasz Malepszy – Ogromny szacunek dla pana Komendanta, dziękuję 
bardzo. Również na emeryturę odchodzi jeden z mieszkańców Leszna, 
zaangażowany w życie społeczne miasta, również regionalista. Były już dyrektor, 
kierownik oddziału Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego, Pan Zenon Jóźwiak. 
Chciałem podziękować w naszym imieniu za to, co Pan uczynił dla Leszna na tej 
funkcji, a jednocześnie przekonany jestem, że będziemy się widywać w różnych 
okolicznościach związanych z datami historycznymi miasta, kraju, ale również być 
może Pana pasja zaowocuje również kolejną publikacją. Życzymy wszystkiego 
dobrego. Trochę pompatycznie powiem, na nowej drodze życia, ale będzie Pan miał 
więcej czasu teraz na pasje te pozazawodowe, a praca była Pana pasją. 
Wszystkiego dobrego w naszym imieniu. Dziękuję bardzo. [oklaski]. 

Pan Zenon Jóźwiak - Szanowni Państwo, Panie Prezydencie, Panie 
Przewodniczący, wszyscy Państwo, Wysoka Rado, byli moi współpracownicy  
z Urzędu Miasta. Bardzo dziękuję za to wyróżnienie, za ciepłe słowa przekazane 
przez Pana Przewodniczącego. Powiem tak, krótko, przez kilka lat pracowałem  
w Urzędzie Miasta, wytworzyły się bardzo dobre relacje z wieloma 
współpracownikami. Myślę, że to było dla mnie duże, duża przyjemność pracować  
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z Państwem. Później miałem okazję pracować w Urzędzie Wojewódzkim i miałem 
bardzo bliskie kontakty z częścią Państwa. Może już nie takie, jak pracując  
w Urzędzie Miasta, no ale mieliśmy bardzo często i ta współpraca była naprawdę 
wzorowa. Tak że bardzo serdecznie dziękuję. Panie Prezydencie, Panie 
Przewodniczący, wszyscy Państwo byli, znaczy moi Koledzy, bo Kolegami  
i Koleżankami jesteście, tylko że byli z miejsca pracy z Urzędu Miasta. Serdecznie 
dziękuję. A myślę, że takim elementem gdzieś tam się wytworzył, pewnie Państwo 
niektórzy wiecie, niektórzy może nie wiecie, słynne freski największe, odkrycie to, co 
się udało zrobić wspólnie, może inaczej. Pan konserwator miejski, Pan Maciej Urban 
mnie naciskał, a ja pilnowałem jakby pod jego kierunkiem, żeby te freski nie zniknęły. 
Dziękuję bardzo Panie Macieju i dziękuję wszystkim Państwu. [oklaski]. 

 

Czy są uwagi do porządku obrad? Nie widzę.  
 
Możemy przystąpić do realizacji programu sesji. 
 
Porządek obrad: 

1.  Otwarcie obrad. 

2.  Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna. 

3.  Informacja Prezydenta Miasta Leszna. 

4.  Podjęcie uchwał w sprawach: 

 
1) zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2024 – DRUK Nr 997, 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2024-2039 – DRUK Nr 998, 

3) ustalenia wysokości stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla samorządowych 

zakładów budżetowych na rok 2024 – DRUK Nr 999, 

4) zwolnień od podatku od nieruchomości nowo wybudowanych lub nowo nabytych budynków lub 

ich części – DRUK Nr 1000, 

5) zwolnień od podatku od nieruchomości budynków lub ich części, w których wykonano remont 

elewacji– DRUK Nr 1001, 

6) udzielenia pomocy finansowej z budżetu Miasta Leszna na 2024 rok, na rzecz Gminy 

Włoszakowice– DRUK Nr 1002, 

7) zasad i trybu postepowania przy udzielaniu dotacji celowej na realizację zadań z zakresu 

ochrony środowiska i gospodarki wodnej oraz sposobu jej rozliczania – DRUK Nr 1003, 

8) udzielania z budżetu Miasta Leszna dotacji celowej spółkom wodnym – DRUK Nr 1004, 

9) zmieniająca uchwałę Nr V/39/2015 Rady Miejskiej Leszna z dnia 22 stycznia 2015 roku  

w sprawie uchwalenia „Programu usuwania azbestu dla miasta Leszna na lata 2015-2032”  

– DRUK Nr 1005, 

10) przystąpienia dla sporządzenia planu ogólnego Miasta Leszna – DRUK Nr 1006, 

11) aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Leszna oraz 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego – DRUK Nr 1007, 

12) zmieniająca uchwałę Nr XXIX/394/2020 Rady Miejskiej Leszna z dnia 29 października 2020 

roku oraz uchwałę Nr XXX/402/2020 Rady Miejskiej Leszna z dnia 30 listopada 2020 roku  
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w sprawie taryfy opłat za przewóz osób, bagażu i zwierząt środkami komunikacji miejskiej  

w granicach administracyjnych miasta Leszna oraz poza granicami administracyjnymi miasta 

Leszna na terenie gmin Lipno, Rydzyna, Święciechowa – DRUK Nr 1008, 

13) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym,  

na nieruchomość gruntową, położoną w Lesznie przy ulicy Towarowej – DRUK Nr 1009, 

14) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym,  

na nieruchomość gruntową, położoną w Lesznie przy ul. Towarowej – DRUK Nr 1010, 

15) wyrażenia zgody na przedłużenie okresu użytkowania wieczystego ustanowionego dla 

nieruchomości gruntowej położonej w Lesznie przy ul. Osieckiej – DRUK Nr 1020,  

16) określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, usługi 

opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowe 

warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania  

– DRUK Nr 1011, 

17) zasad zwrotu wydatków za niektóre świadczenia pomocy społecznej – DRUK Nr 1012, 

18) przyjęcia Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” Miasta Leszna na rok 2024  

– DRUK Nr 1013, 

19) przyjęcia Programu Pomocy „TAKSÓWKA DLA SENIORA” – Druk Nr 1014, 

20) rozpatrzenia petycji – DRUK Nr 1015, 

21) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie miasta Leszna w 2024 r. – DRUK Nr 1016, 

22) uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Leszna – DRUK  

Nr 1017, 

23) nadania nazwy skwerowi usytuowanemu u zbiegu ul. 17 Stycznia i ul. por. Leona Włodarczaka 

– DRUK Nr 1018, 

24) określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2024 roku – DRUK Nr 1019. 

 

5.  Interpelacje i zapytania radnych. 

6.  Wolne głosy i wnioski. 

7.  Zakończenie. 

 

Pkt 2 – Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy - Od upływu ostatniej sesji. To jest prawie  

7 tygodni. Komisje Rady spotykały się w Komisji Problemowej kilkanaście razy,  
w tym dwukrotnie spotykaliśmy się wszyscy radni na otwartym spotkaniu Komisji 
Wniosków, Petycji, jak i również na spotkaniu Komisji Edukacji. To pierwsze 
spotkanie poświęcone było tematowi, który trochę mieszał w publicznym życiu 
miasta, mianowicie parę miesięcy temu pojawiła się informacja, że w Lesznie ma być 
kasyno na obiektach Wieniawy. Potem właściciele wycofali, nie wycofali, tylko 
powiedzieli, że nigdy się nie zgadzali na taką inwestycję. Ale procedury związane  
z zakończeniem wniosku inwestorów o to, aby jednak takie kasyno powstało, trzeba 
było zakończyć. Mieliśmy okazję na wspomnianym posiedzeniu Komisji wysłuchać 
petycji mieszkańców Leszna. Ona była oczywiście negatywna, tak jak zresztą my 
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również w kuluarach, nieoficjalnie jako radni, ale również pracownicy urzędu wyrażali 
negatywną opinię, ocenę co do zasadności pojawienia się w Lesznie takiego dobra. 
Skończyło się tym, że inwestorzy napisali do nas pismo, że wycofują zamysł 
realizowania w Lesznie kasyna. W związku z tym tematu nie ma, ale trzeba byłoby 
go zakończyć posiedzeniem, spotkaniem Komisji Wniosków. Komisja Edukacji też na 
otwartym spotkaniu, debata prawie dwugodzinna, temat ten najważniejszy to była 
kwestia finansowania podwyżek płac nauczycieli. Staraliśmy się uniknąć jakiejś 
narracji takiej politycznej, bo na to nauczyciele środowisko, pracownicy oświaty nie 
zasłużyli. Wysłuchaliśmy informacji bardzo szczegółowej Pana Naczelnika Fryza.  
O taką zresztą informację też prosił Pan Poseł Grzegorz Susiecki. Ona jest gotowa. 
Dzisiaj ją przekażemy. Natomiast w trakcie dyskusji takiej wielowątkowej też uwagi 
były dotyczące wielkości subwencji. Na dzisiaj ona odbiega od kosztów, które mamy 
ponieść, ale deklaracja Pana Prezydenta na zakończenie posiedzenia była taka, że 
oczywiście niewyobrażalne jest, aby w tej sytuacji nie byłoby środków na wywiązanie 
się z tych zobowiązań, na jakie rząd nałożył również na siebie, ale i na samorządy. 
Ta informacja szczegółowa też przyznam osobiście pozwoliła mi dowiedzieć się  
o tym, że w ciągu właściwie każdego roku przybywa nam obowiązków. Te obowiązki 
oczywiście mają swój wymiar kosztowy i to powoduje, że subwencje, wydatki na 
oświatę samorządową z roku na rok rosną. I jednocześnie tutaj wyrażam opinię na tej 
sali wypowiadaną przez radnych, ale również w formie decyzji, że najlepszą 
inwestycją w każdej kadencji przez radnych była uważana właśnie wydatki na 
oświatę. I Leszno jest tutaj takim przykładem, myślę, dla innych miast, nie tylko 
porównywalnych, ale dużo większych na to, jaki dla nas wymiar i jak ważna jest 
edukacja, oświata. I być może, że to powodowało, że mieliśmy, doświadczyliśmy 
Leszno, środowisko nauczycielskie, oświatowe doświadczyło obecności Pani Minister 
Nowackiej. Też taka moja refleksja, że to dla mnie to jest z jednej strony dowód na 
to, że Leszno wyróżnia się, patrząc z perspektywy Warszawy, zaangażowaniem  
w realizację zadań edukacyjnych, oświatowych. Ale również wyróżnia się właśnie 
tym, że ponad te zapisy związane z ustawą, z zarządzaniami, rozporządzeniami 
wychodzimy poza często te zapisy i mamy w Lesznie dobre właśnie przykłady, które 
można wykorzystać w innych miastach, porównywalnych i nie tylko porównywalnych. 
Jednocześnie taka osobista refleksja, że zabrakło na tych spotkaniach 
przedstawicieli samorządu, a to właśnie samorząd jest, przekonany jestem, 
partnerem również tej ministerczy, tego ministerstwa i tego rządu, to tak jakoś mi się 
rozmija z tym powrotem. A wierzę, że to będzie realizowane i jest realizowane 
powrotem do właściwych relacji między państwem, samorządem czy rządem, 
samorządem, samorządem, rządem, bo przecież to jest w interesie takim 
strategicznym nie tylko Leszna, ale również kraju. Kolejne wydarzenia może już nie 
tej rangi, to są te, które kreowane były przez nasze jednostki samorządowe. Bardzo 
ciekawa wystawa obrazów w Muzeum Okręgowym Bronowice i ich mistrzowie, 
malarstwo inspirowane folklorem. Ta wystawa dalej jeszcze jest w synagodze. 
Można ją zwiedzić i można zobaczyć obrazy. Spotkałem się z prezesem Aeroklubu 
Leszczyńskiego, Panem Mariuszem Poźniakiem, przede wszystkim w kwestii tego 
zamierzeń Aeroklubu, tych zarówno programowych, jak i inwestycyjnych. One są 
bardzo ciekawe, z całą pewnością w tym roku kolejne Mistrzostwa Polski w Lesznie 
Szybowcowe, ale również zamysły inwestycyjne Aeroklubu. I  tutaj dobra decyzja 
Urzędu Miasta o przekazaniu dotacji temu stowarzyszeniu. To przede wszystkim też 
ma relację z informacją, którą przekaże nam Pan Prezydent dotyczącą przyszłości 
Leszczyńskiego Lotniska. Zespół Szkół nr 4, całe środowisko świętowało uczczenie 
patrona szkoły, Powstania Wielkopolskiego, jak zawsze bardzo ciekawe wystąpienia, 
ta część artystyczna z udziałem uczniów i nie tylko uczniów tej szkoły, ale potem 
część związana z pasowaniem pierwszoroczniaków, no i nie udało się, ale z całą 
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pewnością kompleks, piękny kompleks, na którym szkoła, społeczność czekała 
kilkadziesiąt lat, chyba ma kompleks sportowo-rekreacyjny, który z całą pewnością 
może być wzorem tego typu inwestycji. W Leszczyńskim Centrum Tenisowym odbyły 
się po raz pierwszy mistrzostwa w tenisie ziemnym. Właściciele centrum zapowiadają 
podobne, może nie w nazwie, ale w wymiarze sportowym imprezy w tym centrum. 
Wspomniana już z Panem Prezydentem, byliśmy na odprawie rocznej w Policji. 
Same superlatywy ze strony przełożonych, jeśli chodzi o dorobek minionego roku, 
ale przede wszystkim podkreślano atmosferę, jaką komendanci tworzą w tej ważnej, 
jednej z ważniejszych inwestycji, przepraszam instytucji Miasta Leszna. Moją 
refleksję w tej sprawie też już wypowiadałem, nie będę się powtarzał. Żal tylko, że 
tacy ludzie odchodzą na emeryturę. Następcą Pana Komendanta Krzysztofa Nowaka 
został Pan Sławomir Glapiak, który dzisiaj, którego dzisiaj nie możemy widzieć. 
Natomiast, przepraszam, który dzisiaj zawodowe obowiązki pełni poza Lesznem. 
Taka satysfakcja, ale muszę to powiedzieć, bo to jest wymiar też kreatywności 
koleżanek. Pani Barbara Mroczkowska uczestniczyła jako przewodnicząca 
Stowarzyszenia Rodzina Wojskowa w gali związanych z wejściem Polski do NATO,  
a kolejny raz wygrała zawody rekreacyjne nasza Koleżanka Lidia Baksalary. 
Gratulujemy serdecznie i dziękujemy za taką właśnie formę promocji Miasta Leszno. 
Odbyły się społeczne konsultacje w sprawie planu miejscowego w obszarze ulica 
Gronowska, Kasztelańska, Poznańska i były tory, były tory kolejowe Leszno-
Grzybowo. Konsultacje z udziałem kilkunastu mieszkańców zainteresowanych. 
Wniesiono sporo sugestii dotyczących rozwiązań tego planu. One zostaną 
uwzględnione w trakcie tworzenia nowego planu. Ciekawa konferencja związana  
z wynikami badań picia alkoholu i używek oraz narkotyków przez młodzież szkolną 
Miasta Leszna. Ona jest na kilkudziesięciu stronach. Taki dokument, który pokazuje, 
że nasze, nasza piecza nad młodzieżą szkolną jest również, ma taki wymiar. Pan 
Prezydent spotkał się z szefami klubów Rady, przede wszystkim w kwestii nadwyżki 
budżetowej, jak i również samego budżetu, jak i oczywiście kwestii związanych  
z finansowaniem podwyżek płac dla nauczycieli. Rozmawialiśmy również o sprawach 
bieżących na tym spotkaniu. Odbyła się kolejna gala gospodarcza nagród Pana 
Prezydenta. Cztery wyróżnienia, czy nagrody. Ważne spotkanie, w którym 
uczestniczyło kilkudziesięciu, blisko stu przedsiębiorców Miasta Leszna. Ważne, że 
to byli przedsiębiorcy i Ci wielcy, i średni, i również Ci mali. Jeden zresztą z tych 
małych uzyskał nagrodę Pana Prezydenta. Bo Ci mali to jest przecież też siła Miasta 
Leszna, gospodarcza, ekonomiczna. Mieliśmy satysfakcję z Panem prezydentem, ale 
również Panem Radnym Mariuszem Nowackim uczestniczyć w finałowej rozgrywce 
Centralnej Ligi Juniorów w kręglarstwie. Nasi juniorzy z Polonii zdobyli tytuł, kolejny 
tytuł mistrzowski, a w tej grupie tych mistrzów jest junior Nowacki. Ale przede 
wszystkim pytanie było nasze, ile laurów mistrzowskich, tych drużynowych, jak  
i również indywidualnych w różnej kategorii wieków zdobyli leszczyńscy kręglarze. 
Policzono, że to może być nawet nieco ponad 200. Czyli takich tytułów pewnie żaden 
klub w kraju, w kręglarstwie nie zdobył. I dalej satysfakcja, że kręglarstwo jest 
zainteresowaną dyscypliną sportu. Czego dowodem jest to, że w grupach wiekowych 
tych młodszych uczestniczy po kilkadziesiąt sportowców. No i teraz bardzo ciekawe 
wydarzenia, na których w części też byliśmy. Pan Maciej Urban dokonał dzieła 
fundamentalnego, jak określano, pod tytułem 'Barokowej Rydzyny przypadki'. Było 
nas na tyle, tak wielu, że jeden z obecnych powiedział, że kolejne spotkanie, Panie 
Konserwatorze, drogi nam, Panie Macieju Urbanie, będzie się odbywało pewnie na 
trapezie, bo stojących było też kilkadziesiąt osób. Natomiast sama publikacja jest 
niezmiernie ciekawa, pokazująca pasję zawodową, jaką jest konserwacja zabytków, 
jak i również historia nasza regionalna.  Przekonany jestem, że to dzieło będzie, 
będziemy mogli nacieszyć się tym dziełem, bo ono dotrze do każdego tutaj  
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z obecnych. A tu jeszcze raz tej, w tym gronie, na tej sesji bardzo dziękuję za taką 
kreatywność, za to zaangażowanie, które jednocześnie wyzwala w Panu tą pasję 
zawodową, którą mieszkańcy Leszna doświadczają. A na spotkaniu mieszkańców 
Starówki odbytym w Ratuszu też Pan doświadczył szacunku, jakim się Pan cieszy 
wśród prowadzących działalność gospodarczą, ale również mieszkających nie tylko 
w centrum miasta. Jeszcze raz bardzo dziękujemy za ten wysiłek piękny, 
intelektualny i za tą codzienną pracę na rzecz miasta przy okazji. Dziękuję bardzo. 
[oklaski]. I przedwczoraj w Galerii Książki kolejne spotkanie związane z edycją 
publikacji dotyczących Leszna. Pani dr Kamila Szymańska, Pani Dyrektor Muzeum 
Okręgowego, napisała publikację Leszno ma głos. Ta publikacja oparta jest o gazetę, 
która była wydawana w latach 1920-1939 w Lesznie i świadczyła o tym, że potrzebie 
czytelnictwa nie tylko w tym czasie, ale szczególnie w tym czasie. Pan Prezydent na 
tym spotkaniu zauważył, że Głos Leszczyński był wydawany ponad rok wcześniej od 
powrotu Leszna do Macierzy. To też świadczyło o kreatywności mieszkańców 
Leszna, o tym, że dostęp do prasy, do wiedzy, do informacji, bo również do wiedzy 
był wtedy bardzo oczekiwany, pożądany. Byliśmy zachwyceni tą publikacją, jesteśmy 
zachwyceni,  jednocześnie podziękowania Pani dr Kamili Szymańskiej ze strony 
prezydenta były przekazane. Jak ważne to było wydarzenie, to świadczy fakt, że była 
na tym spotkaniu Pani Dyrektor Uniwersyteckiej Biblioteki UAM-u. Podkreślała 
nowatorskie rozwiązania związane z ukazywaniem publikacji. Przede wszystkim 
mówiła o digitalizacji, ale nie tylko. Tyle z mojej strony. Przepraszam trochę za 
rozdygotanie, ale proszę w tym momencie o wyrozumiałość. Jednocześnie na koniec 
chciałbym tylko zaawizować, że Pan Wojewoda Wielkopolski kolejny raz zresztą 
stwierdził nieważność uchwały dotyczącej określenia zasad i trybu korzystania  
z Placu Miejskiego Rynek w Lesznie, oraz powierzenia Prezydentowi Miasta Leszna 
uprawnienia do ustalania wysokich opłat, wysokich opłat i cen za korzystanie z Placu 
Miejskiego Rynek w Lesznie. Dziękuję bardzo za uwagę. Jeśli są pytania o ceny, to 
bardzo proszę o wypowiedzi. Jest, bardzo proszę, Pan Radny Marek Wein.   

Pan Radny Wein - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, co prawda 

wydarzenie, o którym chcę powiedzieć nie odbyło się w Lesznie, ale dotyczy 

Mieszkanki Miasta naszego, mianowicie lesznianka Pani doktor Agata Nowak  

z domu Stodolska została wybrana Wielkopolskim Lekarzem z Sercem. Tytuł ten 

przyznała Wielkopolska Izba Lekarska. Uznano szczególne zasługi i oddanie, Pani 

doktor, w założenie Polskiej Inicjatywy Ratunkowo-Humanitarnej, szczególne 

zaangażowanie i oddanie dla walczących na froncie ukraińskim. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy -  Bardzo dziękuję. Pani doktor była swego 

czasu radną Miasta Leszna. Czy są jeszcze ze strony Państwa Radnych pytania do 

mojej wypowiedzi? Proszę bardzo, Pan Radny, jeszcze chwilę, tak, Pan Radny.  

Pan Radny Zielonka - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo,  tak jak 

Pan Marek [niezrozumiałe], tylko jeszcze dodam, że Pani major Joanna Kiąca-

Fryczkowska otrzymała również tytuł honorowego obywatela Gminy Włoszakowic. 

Ma już tytuł honorowego obywatela Miasta Leszna i taki również sam otrzymała  

w Gminie Włoszakowice. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Ale króciutko, tak. 

Mieszkaniec (…)- [niezrozumiałe].  
 

Ale może poproszę w sprawach różnych na koniec sesji, to jest okazja, żeby siebie 

powiedzieć. Wszystkiego dobrego na święta też, tak? Dziękuję. Pan Prezydent,  
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Ale może poproszę w sprawach różnych na koniec sesji, to jest okazja, żeby się 
wypowiedzieć. Wszystkiego dobrego na święta też, tak? Dziękuję. Pan Prezydent.  

 

Pkt 3. Informacja Prezydenta Miasta Leszna. 

 

Pan Prezydent Borowiak - Dziękuję Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
Szanowni Państwo, przedstawiam sprawozdanie międzysesyjne z prac Prezydenta 
Miasta Leszna w okresie od 9 lutego do 21 marca bieżącego roku. Pan 
Przewodniczący już wspominał o uroczystości, która odbyła się w Zespole Szkół 
numer 4., między innymi pasowanie pierwszoklasistów tejże szkoły. A ja korzystając 
z okazji chciałem serdecznie podziękować przede wszystkim pracownikom Wydziału 
Inwestycyjnego, którzy przez wiele, wiele lat pracowali,  aby obiekt szkolny i cały 
teren przy szkole został zmodernizowany.  Rzeczywiście inwestycja była realizowana 
przez wiele, wiele lat i cieszę się bardzo, że ze strony dyrekcji, nauczycieli, a także 
uczniów był wielki szacunek do tego, no bo jednak utrudnienia w prowadzeniu lekcji 
były zdecydowanie widoczne. 9 lutego, Szanowni Państwo, wziąłem udział na 
zaproszeniu Uniwersytetu Trzeciego Wieku przy ulicy Łaziennej. Udało nam się 
zagospodarować trzy pomieszczenia na Uniwersytet Trzeciego Wieku i można 
powiedzieć, że zwiększyła się powierzchnia użytkowa. Warto dodać, że Uniwersytet 
Trzeciego Wieku liczy ponad 300 słuchaczy, bardzo duże zainteresowanie jest ze 
strony mieszkańców Leszna i Powiatu Leszczyńskiego. Długie kolejki oczekiwań, że 
tak powiem, na zaakceptowanie przez zarząd tego stowarzyszenia, ale to świadczy  
o tym, że Uniwersytet Trzeciego Wieku ma bogatą ofertę dla seniorów. 9 lutego 
zakończyły się aukcje różnych wystawionych przedmiotów na licytacji Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej Pomocy. Zebraliśmy przez internet dosyć pokaźną kwotę. To 
kwota w wysokości 3664,18 zł. Teraz właśnie kontynuuję przekazywanie różnych 
elementów, które były wystawione. Duże zainteresowanie i serdecznie dziękuję 
przede wszystkim sztabom, które bardzo mocno się zaangażowały i oczywiście 
wolontariuszom, bo padł kolejny rekord. 12 lutego, nie wiem czy Pan Przewodniczący 
o tym wspominał, ale mieliśmy przyjemność spotkać się z Panem doktorem 
Michałem Podfigurnym, aby podziękować mu za 50 lat pracy zawodowej. Fajne 
spotkanie, dużo ciekawych informacji, dużo historii. Rzeczywiście lekarz, legenda, 
były radny Rady Miejskiej Leszna, czuje się bardzo dobrze, pracuje nadal. Ale 50 lat 
pracy to rzeczywiście wielki, duży okres pracy i podziękowaliśmy Panu doktorowi za 
tą pracę na rzecz Miasta Leszna i regionu. Drodzy Państwo, o tym Pan 
Przewodniczący wspominał, rzeczywiście dużo się dzieje na kortach tenisowych 
klubu tenisowego, dużo zorganizowanych zawodów rangi mistrzostw Polski. Też 
można zobaczyć graczy z zagranicy, plany są klubu bardzo ambitne i na pewno na 
kortach tenisowych przy Akwawicie będziemy mogli być świadkami kolejnych 
świetnych zawodów sportowych. 14 lutego w 82. rocznicę utworzenia Armii Krajowej, 
czyli największej podziemnej armii walczącej Europy złożyliśmy kwiaty i zapaliliśmy 
znicze pod pomnikiem Żołnierzy Armii Krajowej. W połowie lutego wybraliśmy firmy, 
które pomogą zadbać o zdrowie mieszkańców. Na programy zdrowotne Miasto 
Leszno zarezerwowało w tym roku kwotę 345 tysięcy złotych, a badania realizowane 
będą w pięciu obszarach. Pierwsza rehabilitacja seniorów, która cieszy się dużym 
zainteresowaniem. Profilaktyka i wykrywanie zakażeń HCV, wykrywanie boreliozy, 
profilaktyka i wczesne wykrywanie osteoporozy, wspieranie leczenia niepłodności. Ja 
chciałem też z tego miejsca serdecznie podziękować Wydziałowi Spraw 
Obywatelskich, bo ten wydział merytorycznie odpowiada za te programy zdrowotne. 
16 lutego, to jest już taka częstotliwość, bo raz w miesiącu jesteśmy zapraszani 
przez Uniwersytet Trzeciego Wieku, aby obejrzeć wystawy fotograficzne sekcji 
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fotograficznej i miałem przyjemność obejrzeć bardzo ciekawe zdjęcia Pani Krystyny 
Szyszkowiak, która działa w Uniwersytecie Trzeciego Wieku. Tego samego dnia 
uczestniczyłem w otwarciu nowej siedziby Leszczyńskiego Stowarzyszenia 
Rehabilitacyjnego Amazonka. Przypomnę, że te stowarzyszenie działa na ulicy 
Słowiańskiej w nieruchomości przy ulicy Słowiańskiej 25. I z tego miejsca też 
dziękuję, bo duży wkład w remont tego lokalu wniósł Miejski Zakład Budynków 
Komunalnych. 16 lutego dotarła do nas bardzo dobra informacja. Miejska Biblioteka 
Publiczna im. Stanisława Grochowiaka otrzymała na stworzenie letniej czytelni na 
dachu dofinansowanie w wysokości 630 tysięcy złotych. Pochodzi z Narodowego 
Programu Rozwoju Czytelnictwa 2.0 Infrastruktura Bibliotek. Miasto Leszno jest 
partnerem projektu Wspomożemy Miejską Bibliotekę Publiczną kwotą 355 tysięcy 
złotych. To będzie kolejne wspaniałe miejsce kultury, relaksu i spotkań mieszkańców 
Leszna i okolic. 19 lutego podpisaliśmy umowę opiewającą na kwotę 33 milionów 
złotych z wykonawcą budowy kompleksu pięciu budynków mieszkalnych 
wielorodzinnych, które będą przeznaczone na wynajem przy ulicy Jana Długosza.  
W drugiej połowie lutego przekazaliśmy firmie Agrobex z Poznania plac budowy. 
Przypomnę, że jest to inwestycja realizowana w ramach Gminnego Towarzystwa 
Budownictwa Społecznego. 20 lutego spotkałem się z Dyrekcją Wojewódzkiego 
Szpitala Wielospecjalistycznego. Na spotkaniu poruszane były różne tematy, między 
innymi tematy infrastrukturalne, ponieważ projektujemy przebudowę ulicy Kiepury 
Szpitalnej, ale także w ostatnich dniach nabyliśmy działki, które są bardzo ważne  
w kontekście wykonania ciągu od szpitala w kierunku Ronda Roszarnia. Tu też 
jesteśmy w fazie projektowej, będzie wydane pozwolenie na budowę. Cieszę się 
bardzo, bo wcześniej myśleliśmy, że będzie musiała być wydana decyzja ZRID-
owska. Doszliśmy do porozumienia z dwoma właścicielami i te trzy drogi, o których 
mówiłem wcześniej, one są projektowane. Natomiast też chciałem poinformować, bo 
może nie wszyscy Państwo Radni wiedzą, ale to jest też wyzwanie nowej kadencji 
pismem, które właściwie napisaliśmy pismo do Zarządu Województwa 
Wielkopolskiego, czy Zarząd Województwa Wielkopolskiego będzie partycypował 
przy budowie tej drogi. Niestety odpowiedź wicemarszałka Jankowiaka jest 
negatywna. Zarząd Województwa Wielkopolskiego nie jest zainteresowany 
partycypacją budowy tej drogi. Ja przypomnę, że większość, większa część tej drogi 
znajduje się na terenach Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego i być może będziemy 
musieli albo jeszcze raz porozmawiać po opracowaniu dokumentacji i kalkulacji 
kosztorysowej. Wydaje mi się, że do spotkania powinno dojść. Szpital pomaga nam, 
jeżeli chodzi o te zadania infrastrukturalne, bo chodzi o przede wszystkim akceptację 
lądowiska, które no ma określone ramy prawne i musimy tak zaprojektować tą drogę, 
żeby to nie kolidowało przede wszystkim z lądowiskiem ratowniczym. 21 lutego 
wspólnie z Wiceprezydentem Piotrem Jóźwiakiem złożyliśmy w Sejmie 
Rzeczypospolitej Polskiej petycję w sprawie zmian zasad finansowania drużyn 
sportowych przez spółki Skarbu Państwa. Z tego co wiem, dzisiaj przedstawiciele 
zostało odwołane, bo mieliśmy wezwanie na posiedzenie Komisji Petycji. Chodzi  
o temat przede wszystkim, który był poruszony w kontekście finansowania spółek 
Skarbu Państwa, sportów czy klubów żużlowych. Bardzo ciekawa, merytorycznie 
przygotowana petycja. Panie Prezydencie bardzo serdecznie dziękuję, bo prawnicy  
i Wydział Kultury rzeczywiście pracował dosyć długo nad tą petycją. 26 lutego 
odwiedziłem Panią Annę, która skończyła 103 lata, jubilatka, przyjęła mnie  
w doskonałej formie, naprawdę świetna forma fizyczna, psychiczna. Nie jest 
najstarszą mieszkanką Leszna, bo najstarszym mieszkańcem Leszna jest 
mężczyzna, który ma 104 lata, a obecnie przebywa w naszej placówce w DPS-e.  
W ostatnich dniach cyklicznie spotykam się z mieszkańcami budynków komunalnych, 
ponieważ przystępujemy do modernizacji kompleksowych budynków, które 
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zarządzane są przez Miejski Zakład Budynków Komunalnych. Te spotkania 
odbywają się w siedzibie Miejskiego Zakładu Budynków Komunalnych. Z jednej 
strony mamy pięć kompleksowych dokumentacji na remonty kapitalne budynków 
komunalnych, ale też przygotowujemy audyty energetyczne. Przyjęliśmy strategię, 
aby kompleksowo remontować bloki. Dobra wiadomość dla Pani Stefanii Ratajczak, 
mieszkańcy Sobieskiego 34, 36 też będą mieć remontowaną kompleksowo, może nie 
kamienicę, bo to jest blok, ale na pewno te nasze deklaracje, które padły na 
spotkaniu zadowolą mieszkańców. 28 lutego podpisałem z firmą Adamiec umowę na 
modernizację pływalni Akwawit. Za chwileczkę będzie przekazanie placu budowy. 
Projektanci już zinwentaryzowali ten obiekt. Odbyły się już spotkania z architektami 
czy osobami, które będą przygotowywać projekt. 1 marca odbyły się uroczystości  
z okazji Dnia Żołnierzy Wyklętych. Natomiast 3 marca formalnie zakończyliśmy 
sezon na lodowisku. W czasie od 23 listopada 2023 roku do 3 marca bieżącego roku 
sprzedano aż 13744 bilety ulgowe i 8447 biletów normalnych. Tak że widać, że ten 
obiekt sportowy cieszy się dużym zainteresowaniem. 5 marca bardzo miła 
uroczystość osobiście dla mnie i także dla Dyrektora Macieja Mizgalskiego. 
Podpisaliśmy porozumienie o współpracy z Państwową Szkołą Muzyczną I i II 
stopnia im. Romana Maciejewskiego. Podpisane porozumienie wiąże nas, jeżeli 
chodzi o współpracę, co nie oznacza, że miasto nie współpracowało z Szkołą 
Muzyczną, bo ta współpraca zawsze była, natomiast tu zawarliśmy pewne ramy 
współpracy i mam nadzieję, że będziemy je kontynuować. Od początku marca, 
Szanowni Państwo, wszystkie numery otwartych drzwi, czyli bezpłatnego, bardzo 
popularnego kwartalnika dla seniorów dostępne są online w Leszczyńskiej Bibliotece 
Cyfrowej. Bardzo dziękuję. Mimo tego, że seniorzy lubią formę papierową, ale są też 
seniorzy, którzy dobrze poruszają się w internecie. 5 marca na prośbę Fundacji 
Leszno dla Ukrainy miałem przyjemność spotkać się z obywatelami Ukrainy, którzy tu 
mieszkają, w naszym mieście pracują, czy też się uczą. Była to okazja do 
porozmawiania, ale także do zwiedzania naszego obiektu. 10 marca dotarła do nas 
także dobra informacja. W ciągu dwóch lat będziemy wspólnie wypracowywać 
rozwiązania dla wyzwań, jakie stoją przed miastami w tematyce miasta efektywnego 
energetycznie, miasta kompaktowego oraz miasta dostępnych mieszkań. Bardzo 
ciekawy projekt dwuletni. Zobaczymy jakie będą jego owoce. 11 marca na prośbę 
Zarządu Uniwersytetu Trzeciego Wieku w Ratuszu przeprowadziłem wykład dla 
słuchaczy i studentów tego uniwersytetu. 11 marca spotkałem się z paniami z klubu 
Seniora Jagiellonka. Świetnie działa ten klub senioralny przy ulicy Jagiellońskiej. 
Jeden z pierwszych, jak mi podpowiada Pan Przewodniczący, który powstał  
w naszym mieście. 13 marca przyjąłem zaproszenie na zakończenie i podsumowanie 
bardzo ciekawego projektu Szanowni Państwo, Sport od środka. Jest to projekt 
przeprowadzony i wykonany przez uczniów z I Liceum Ogólnokształcącego. 
Naprawdę zrobił wrażenie na działaczach klubowych, byli też radni Miasta Leszna. 
Bardzo ciekawy projekt i tak jak mówiłem w trakcie mojego wystąpienia mam 
nadzieję, że będą kontynuować ten projekt w tej przestrzeni sportowej, bo warto 
pokazywać, że sport jest ważnym elementem naszego życia. 13 marca 
uczestniczyłem w spotkaniu z 11 parami świętującymi Złote Gody. 14 marca 
uczestniczyłem w oficjalnym zakończeniu Leszczyńskiej Ligi Szkół 
Ponadpodstawowych w Piłce Nożnej, które odbyło się na boisku przy III Liceum 
Ogólnokształcącym. Również 14 marca na uroczystej gali zorganizowanej  
w Miejskiej Bibliotece poznaliśmy laureatów konkursu o Nagrodę Gospodarczą 
Prezydenta Miasta Leszna. I może nie będę powielał to, co mówi Pan 
Przewodniczący, ale laureatami zostali w kategorii biznes społeczny  
i odpowiedzialność, odpowiedzialny firma CNC Partners, w kategorii biznes  
z tradycjami firma Spinko, w kategorii firma roku firma VMI Poland, która 
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rozbudowała swoje przestrzenie produkcyjne. Dodatkowo kapituła konkursowa 
jednogłośnie przyznała wyróżnienie. Były chyba największe brawa. Firma Algraf 
Łukasza Wozińskiego otrzymała wyróżnienie w kategorii Biznes z tradycjami. 
Jeszcze raz serdecznie dziękuję przede wszystkim moim współpracownikom  
z Wydziału Promocji na czele z Panią Naczelnik, ale także przedsiębiorcom, którzy 
przybyli na galę gospodarczą. 15 marca uczestniczyłem w promocji książki 'Księga 
leszczyńskiego ekslibrisu' autorstwa doktora Michała Janeczka. Muszę powiedzieć, 
że bardzo ciekawa publikacja, prawie 500 stron zawartości merytorycznej tej książki, 
a przy okazji mogliśmy zobaczyć i obejrzeć w auli ANS-u wystawę pracy Leszka 
Freja Witkowskiego. W tym samym dniu brałem też udział w otwarciu, wernisażu 
wystawy Akt Łukasza Patelczyka, która odbyła się w Miejskim Biurze Wystaw 
Artystycznych. 15 i 17 marca byłem na naszej Leszczyńskiej Kręgielni, wspominał 
Pan Przewodniczący, niesamowite wyniki seniorów, juniorów, no można powiedzieć 
worek medali w tym sezonie uzyskała Polonia Leszno, SKK Polonia Leszno, bo jest 
to klub, który wydzielił się ze struktury klubu Polonia Leszno. 16 marca na 
Leszczyńskim Rynku odbyła się uroczysta przysięga wojskowa. W imieniu 
leszczyńskiego samorządu w tej przysiędze uczestniczył Prezydent Adam Mytych.  
18 marca odbyło się bardzo ciekawe spotkanie z właścicielami kamienic  
i restauratorami. Rozmawialiśmy o planowanym remoncie chodników na czterech 
pierzejach leszczyńskiego Rynku. Przypomnę otrzymaliśmy dofinansowanie w 
wysokości 5 milionów. Bardzo ciekawa dyskusja, kilka fajnych, merytorycznych uwag 
ze strony mieszkańców naszego miasta. Plan jest taki, że przetarg zostanie 
ogłoszony w czerwcu, natomiast fizycznie chcielibyśmy, aby te prace rozpoczęły się 
w październiku po zakończeniu sezonu letniego. Wiemy, że będą bardzo utrudnienia, 
wbrew pozorom będzie to trudny remont. Właściciele kamienic mają własne punkty, 
nie tylko gastronomiczne, ale lokale użytkowe, będziemy jeszcze rozmawiać. Puenta 
tego spotkania jest taka, że mamy przygotować specyfikację istotnych warunków 
zamówienia publicznego, aby wybrać bardzo dobrą, solidną firmę, czyli musimy 
podnieść troszeczkę poprzeczki, żeby jak to powiedziano na spotkaniu nie pojawił się 
jeden Pan z betoniarką i chciałby realizować tą ważną inwestycję. I co ważne Drodzy 
Państwo drzewa zostają i wprowadzamy więcej zieleni, więcej zieleni na trzech 
pierzejach, bo tam jest taka możliwość techniczna. Tak jak już powiedziałem, Wielka 
Orkiestra Świątecznej Pomocy, licytacje zakończone, ale spotykam się z osobami, 
które te licytacje, tak że miałem przyjemność spotkać się z Panem Pawłem, który 
wylicytował jubileuszowego szampana Tour de Pologne. I muszę Państwu 
powiedzieć, że urzekł mnie, bo jest to przedsiębiorca, rozmawialiśmy prawie godzinę 
i wyobraźcie sobie Państwo, oprócz tego, że prowadzi firmę w Niemczech i ma sporą 
ilość hektarów, gdzie uprawia truskawki, jest wolontariuszem i co dwa tygodnie 
pojawia się na linii frontu w Ukrainie. Naprawdę, no dla mnie jest to niesamowity 
bohater i umówiliśmy się na kolejne spotkanie, bo urzekła mnie ta historia. No 
smutna, tragiczna historia, ale jest naprawdę bardzo dużo wolontariuszy, o których 
nie wiemy, którzy naprawdę pomagają na linii frontu w Ukrainie. Wspominał Pan 
Przewodniczący o książce, którą napisał Maciej Urban. Macieju, jeszcze raz 
gratuluję. Też wspomniał Pan Przewodniczący o głosie leszczyńskim, tu może 
delikatne sprostowanie, wróciliśmy do macierzy. 17 stycznia 1920 roku, a Gazeta 
Polska została wydana, pierwszy dziennik, dokładnie 3 marca 1920 roku. Natomiast 
ostatnie wydanie tego dziennika on był wydawany bodajże 6 dni w tygodniu. To  
31 sierpień 1939 roku. Panie Przewodniczący, jeżeli są pytania, jestem do 
dyspozycji, ale jeszcze te sprawozdanie Prezydenta Miasta Leszna chciałby 
zakończyć Pan Prezydent Piotr Jóźwiak, który ma komunikat do przekazania 
Wysokiej Radzie. Dziękuję.  
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Pan Jóźwiak, II Zastępca Prezydenta Miasta Leszna - Tak. Szanowni 

Państwo, pozwoliłem sobie zabrać w tym miejscu głos. Nie ma dobrego miejsca, 

żeby na ten temat się wypowiedzieć, ale czuję się jakby trochę w pełni 

usprawiedliwiony tym, iż podążam śladem wytyczonym dużo wcześniej przez 

radnych. A mianowicie nie wiem, czy przypominacie sobie Państwo, wszyscy tu 

obecni, sesję z czerwca 2023 roku, sesję absolutoryjną, dotyczącą też wotum 

zaufania, chyba najważniejszą z wszystkich, gdzie radni, a ściślej rzecz biorąc ich 

przedstawiciele, mówią czy udzielają wotum zaufania, czy udzielają prezydentowi 

absolutorium. Koleżanki i Koledzy, jak Państwo pewnie pamiętacie, z Koalicji 

Obywatelskiej poświęcili swoje 6,5-minutowe wystąpienie, w zasadzie 100% czasu, 

100% kontroli RIO. I sprawy rzekomo błędnej zapłaty przez Miasto Leszno, zarzutów, 

które uczyniło nam RIO. Pani Radna Stefania Ratajczak, może mnie poprawi, ale 

przypominam sobie, że chyba nawet powiedziała, że chciała głosować za, ale pod 

wpływem przekonującego wystąpienia radnego przedstawiciela, który obficie cytował 

uzasadnienie RIO, zmieniła zdanie i się wstrzymała. Powiedziałem wówczas, że 

mogę się nawet założyć, że mamy rację, co do wszystkich zarzutów. No nikt  

z radnych nie przyjął tego zakładu. Dla mnie niestety, być może dla tych, co zakładu 

nie przyjęli, dobrze. Albowiem, Szanowni Państwo, tak się dobrze złożyło, bo był to 

ważny temat, przecież Państwo to uznaliście za najważniejszy dotyczący 2020 roku, 

że w ostatnim czasie, w ostatnich kilkunastu dniach właściwe organy finansów 

publicznych prawomocnie, ostatecznie stwierdziły, iż w tej sprawie nie doszło do 

żadnego naruszenia dyscypliny finansów publicznych, a miasto zrobiło wszystko 

zgodnie z prawem. Wręcz nawet z tego, co mi przekazano, członek składu 

powiedział, że wręcz wzorcowo. Ale to, Szanowni Państwo, nie koniec. Nie koniec. 

Przed chwilą, kilka dni temu, dowiedziałem się jeszcze o jednej, czy właściwie 

dowiedzieliśmy się jeszcze o jednej rzeczy. I tutaj też wracam do tego samego 

momentu. Sesji z 21., akurat tutaj troszkę później 20., mam tu całe protokoły  

z 21 września 2023 roku, a mianowicie kiedy Pan, jeden z radnych, Pan Radny 

Matecki zapytał o karę nałożoną w sprawie Unii Leszno. Wszyscy Państwo pewnie 

doskonale pamiętacie, podkreślając z przejęciem, iż wcale nie była to najniższa kara. 

Temat ciągnie się od lat, Szanowni Państwo. A Pan Prezydent był już raz w tej 

sprawie uniewinniony, ale mieliśmy powtórkę z rozrywki. Szanowni Państwo, no 

dosłownie kilka dni temu, też pięknie się złożyło, prawomocnie stwierdzono, iż w tej 

sprawie miasto, promocji miasta przez sport dotyczące Unii Leszno, miasto zrobiło 

wszystko zgodnie z prawem. Nie ma żadnej kary nagany, jest stwierdzenie 

uniewinnienie, stwierdzono, że nie doszło do żadnego naruszenia dyscypliny 

finansów publicznych w tym zakresie. Na sesji, też mam tutaj ten protokół, z czerwca 

2023 roku, no powiedziałem wtedy, że skoro jedynym zarzutem w stosunku do pana 

prezydenta, gdy chodzi o wotum zaufania są te kwestie, to nie pozostaje nic innego, 

jak pogratulować Panu Prezydentowi. No mogę w tej chwili więc teraz dodać tak 

trochę żartobliwie, iż chyba należałoby zrobić reasumpcję, tego głosowania nad 

wotum zaufania i wszyscy byliby za tym wotum, skoro 100% zarzutów, jakie mieli 

niektórzy radni, okazało się oczywiście bezzasadnych, co zostało potwierdzone 

prawomocnymi i ostatecznymi orzeczeniami.  

Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Czy uwagi do Pan...Tak, 

Pani Radna Aleksandra Petrus-Schmidt. Czy jeszcze uwagi do wystąpień? , i proszę 

o zabieranie głosu w ostatnim punkcie posiedzenia, dobrze? 
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Mieszkaniec - Ja ten chcę jechać na Ukrainę, Polaków wyciągnąć. 
[niezrozumiałe] - Mhm. [niezrozumiałe].  

Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękujemy przyjacielu za zaangażowanie, 
proszę bardzo pani radna Aleksandra Petrus-Schmidt. 
 Pani radna Petrus-Schmidt - Szanowni Państwo, Panie Prezydencie, Panie 
Przewodniczący, ja nie mam uwag, mam pytanie. Ponieważ w informacji Pan 
Prezydent dość obszernie opowiedział o różnych inwestycjach i swojej aktywności  
z nimi związanej, a mi zabrakło jednej informacji na temat inwestycji, inwestycji o 
której mówiliśmy wcześniej w kontekście problemów z wykonawcą i z przetargiem, 
mianowicie chciałabym zapytać na jakim etapie i czy w tej chwili udało się już 
rozwiązać problemy dotyczące przygotowania dokumentacji na remont Szkoły 
Podstawowej nr 9, bo pamiętamy informację Pana Prezydenta w tym zakresie. Ja 
chciałabym wiedzieć co się wydarzyło od ostatniej sesji w tym zakresie i jak to w tej 
chwili przebiega. Czy tam są znowu jakieś problemy, czy wszystko idzie dobrze.  

Pan Prezydent Borowiak- Dziękuję Panie Przewodniczący. Odpowiadając na 
pytanie Pani Radnej Aleksandry Petrus-Schmidt, uprzejmie informuję, że był 
problem. Musieli skorygować, bo tak jak Pani Dyrektor mówiła przy przygotowaniu 
projektu na termomodernizację zmniejszyła się powierzchnia użytkowa szkoły  
w stosunku do stanu faktycznego i to musieli skorygować. Jestem po rozmowie  
w tym tygodniu z Panią Dyrektor. Projekty będą na ukończeniu, nie wiem czy w ciągu 
dwóch miesięcy, bo projektujemy, że tak powiem termomodernizację dwóch szkół, 
Szkołę Podstawową numer 9 i Szkołę Podstawową numer 12 i jeszcze 
przystępujemy do termomodernizacji, nie remontu elewacji Szkoły Podstawowej nr 2. 
Ja w przerwie ewentualnie dowiem się, jeżeli chodzi o te ramy umowne w kontekście 
podpisanej umowy, ale nie ma już żadnych problemów i mam nadzieję, że to będą 
pierwsze szkoły, które otrzymają dofinansowanie i będą przeprowadzane prace 
termomodernizacyjne.  

Pan Przewodniczący Malepszy - Tak, dziękuję bardzo. Możemy przystąpić 
do realizacji punktu czwartego. Mamy 24 projekty uchwał. Ale jednocześnie bardzo 
przepraszam Panie Komendancie, jest z nami od początku Pan Komendant 
Państwowej Straży Pożarnej, Pan Sebastian Kozłowski. Bardzo przepraszam  
i witamy kolejny raz. Dziękujemy za to, że Pan jest z nami i stara się Pan w miarę  
z [niezrozumiałe] być. - Kolejny, czyli jak powiedziałem jesteśmy w punkcie 
czwartym. Pierwszy projekt uchwały na druku 997 jak zwykle dotyczy zmian uchwały 
budżetowej Miasta Leszna na rok 2024. 

 

Pkt 4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

 
1) zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2024 – DRUK Nr 997 wraz  

z Autopoprawkami – jest na piśmie i stanowi załącznik Nr 2,  

Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Panią Alicję Wojciechowską, naczelnik 
Wydziału Budżetu o przedstawienie projektu uchwały na DRUKU Nr 997. 
 

Pani Naczelnik Wojciechowska - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, 
szanowni Państwo, w budżecie dokonujemy zwiększenia po stronie dochodów  
o 35082260,17 zł, po stronie wydatków o 49306867,91 zł i zwiększamy przychody  
o kwotę 14224607,74 zł. Jeżeli chodzi o przychody, są to włączone wolne środki  
w wysokości 13200000,00 i kwota 1024607,14 zł. Są to środki, które nie 
wykorzystaliśmy w roku 2023, a muszą być wykorzystane na te same zadania. 
Dotyczy to przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii, wydatków z zakresu 
geodezji i kartografii oraz zadań oświatowych związanych z kształceniem obywateli 
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Ukrainy. Po stronie dochodów zwiększamy środki z tytułu subwencji oświatowej 
zwiększonej o 26909821,00 złotych, którą przeznaczamy na podwyżki dla 
nauczycieli. Również zwiększamy subwencję rozwojową o 5548566,00, którą 
przeznaczamy na inwestycje, które przedstawię za chwilę. Zgodnie z informacją 
Ministerstwa Kultury otrzymaliśmy środki na zmianę sposobu użytkowania dachu 
Miejskiej Biblioteki, czyli otwarcie czytelni letniej. Na ten rok planujemy kwotę  
611 tysięcy po stronie dochodów, natomiast wydatki 734 tysiące złotych. Zwiększamy 
środki na podwyżki wynagrodzeń dla pracowników w szkołach, czyli pracowników 
niepedagogicznych, dla wszystkich pracowników jednostek miejskich, zakładów 
budżetowych, instytucji kultury o kwotę ponad 7,4 mln zł. Kilka nowych zadań 
inwestycyjnych proponujemy. Dotyczy to budowy ulicy Jana Skrzetuskiego, 
Onufrego, Zagłoby i Kmicica w wysokości 2,5 miliona złotych. Przebudowę 
nawierzchni chodników przy ulicy Bema 180 tysięcy złotych. Nabycie użytkowania 
wieczystego od Aeroklubu Polskiego w wysokości 200 tysięcy złotych, remont dachu 
przy ulicy Dąbrowskiego 1200000,00, na dokumentację dla nowych inwestycji  
w wysokości 537 tysięcy złotych, na pomoc finansową dla Gminy Włoszakowice, dla 
WOPR-u 50 tysięcy, na budowę oświetlenia przy ulicy Sadowej 170 tysięcy, na 
dotacje dla obiektów zabytkowych, na obiekty zabytkowe 450 tysięcy, dotacje dla 
Stowarzyszenia Nasz Dom, Nasz Świat prowadzącego warsztaty terapii zajęciowej 
350 tysięcy, na modernizację budynku. Również dla, w zakresie oświaty dla Zespołu 
Szkół Ekonomicznych 200 tysięcy na windę, 1,6 mln dla III Liceum na modernizację 
dziedzińca i dla MOSiR-u na inwestycje 1,1 mln na przebudowę stropodachu białego 
budynku. Również na boisko ze sztuczną nawierzchnią w Gronowie 34 tysiące na 
trybuny sportowe i 62 tysiące na piłko chwyty. Również planujemy dotację dla 
Wojewódzkiego Szpitala Wielospecjalistycznego w wysokości 600 tysięcy na 
utrzymanie dostępności usług świadczonych przez Szpital na rzecz Dziennego Domu 
Opieki Medycznej w Grzybowie. I mamy tutaj jeszcze kilka autopoprawek, tak 
szybciutko. Zwiększamy dodatkowo dochody, wydatki o 3 tysiące złotych. Dotyczy to 
środków z Funduszu Ochrony Środowiska na realizację programu 'Ciepłe 
Mieszkanie'. I 300 tysięcy przeznaczamy na remont pięciu, dodatkowo na remont 
pięciu kamienic w związku z wyższymi ofertami. 250 tysięcy przeznaczamy na 
modernizację parkingu przy Przedszkolu Miejskim numer 11 i 200 tysięcy na 
modernizację łazienek w Przedszkolu Miejskim numer 20, i 500 tysięcy na zakup 
telebimu na stadion Alfreda Smoczyka. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy-  Proszę Państwa! Projekt uchwały na DRUKU 
Nr 997 posiada pozytywną opinię -stanowisko wszystkich komisji problemowych 
Wysokiej Rady. Dziękuję Pani Naczelnik. Informuję, że projekt uchwały na druku 997 
posiada pozytywną opinię wszystkich Komisji Problemowych Wysokiej Rady. Zatem 
proszę o zgłoszenia do dyskusji nad projektem uchwały na druku 997. Proszę  
o zgłoszenia. Czworo radnych. W kolejności Pani Stefania Ratajczak, Pani Barbara 
Mroczkowska, Pani... Pani Radna Hanna Kotomska i Pan Radny Jacek Matecki. 
Zamykam listę zgłoszeń. Proszę bardzo, Pani Radna Stefania Ratajczak. 

Pani radna Ratajczak - Dziękuję Panie Przewodniczący. Ja mam dwa pytania. 
Jedno pytanie mam do Pani Dyrektor Miejskiego Zakładu Budynków Komunalnych. 
Chodzi mi o przeznaczenie 1200000,00 na remont dachu ulica Dąbrowskiego 4 do 6. 
To chodzi mi o te stare koszary potocznie mówione w Lesznie. Ten budynek był 
niedawno cały remontowany. Proszę mi powiedzieć czy jeśli chodzi o dach, było tam 
też coś robione? Czy firma, która wykonała tą usługę, no zrobiła bubel mówiąc 
potocznie. Jeśli tak, to jaka była gwarancja na wykonanie tych robót? Tu bym prosiła 
o wyjaśnienie, bo jest kwota 1200000,00. I drugie pytanie. Wiemy, że w tym, że  
w dzisiejszym projekcie uchwały mamy podwyżki i dla nauczycieli, i dla pracowników 
niepedagogicznych szkół i przedszkoli. Mam pytanie, jeśli chodzi o nauczycieli, to 
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wiem, że będą mieć spłatę od stycznia. Proszę mi powiedzieć, od kiedy będą mieli 
podwyżkę pracownicy niepedagogicznych szkół i przedszkoli oraz również innych 
urzędów podległych pod Pana Prezydenta, ponieważ oni też będą mieli podwyżkę. 
Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję, proszę bardzo Pan Prezydent. 

Pan Prezydent Borowiak - Ja może odniosę się do tego ostatniego pytania. Od 

pierwszego kwietnia będą naliczane podwyżki dla całej sfery budżetowej, wszystkich 

pracowników, czyli od zakładów budżetowych, jednostek także kulturalnych i urzędu 

miasta. Ale też były wyjątki i o tych wyjątkach warto powiedzieć, ponieważ 

przyjęliśmy zasadę, że podwyżka będzie do 10%. Każdy z pracowników był 

weryfikowany przez swoich kierowników, naczelników i w niektórych przypadkach też 

dochodziło, że ktoś mógł otrzymać 15%, a ktoś mógł otrzymać 5%. Natomiast 

wczoraj odbyło się bardzo merytorycznie moim zdaniem spotkanie z pracownikami 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie, bo to jest największa grupa pracowników 

pracujących na minimalnym wynagrodzeniu. I muszę powiedzieć, że w przypadku 

Powiatowego Urzędu Pracy i w przypadku instytucji tych społecznych wrażliwych 

będzie wzrost wynagrodzenia do 20%, natomiast naliczenia, bo wiemy, że minimalne 

wzrosło od 1 stycznia i wzrośnie od 1 lipca, uznałem, że nie będziemy czekać do 

lipca i już te naliczenie wzrostowe z lipca doliczamy do wynagrodzenia od 

pierwszego kwietnia i też przelewy poszły do wszystkich nauczycieli. Z tym 

wyrównaniem już powinno być na kontach. Takie informacje mam od Pani Dyrektor 

Zojo, że przelewy zostały dokonane. Oczywiście jeżeli są to inne banki, no to być 

może będzie to zaksięgowane w banku w dniu jutrzejszym. I jeżeli mogę, to 

naprawdę wykonaliśmy tytaniczną pracę, jeżeli chodzi o te regulacje wynagrodzeń. 

Też informacja, która pojawiła się w tym tygodniu Pan Premier poinformował, że 

będą dodatkowe kwoty dodatków, przypomnę dodatków dla pracowników sfery 

społecznej w wysokości tysiąca złotych brutto. Projekt bardzo szybko pojawił się na 

stronach rządowych. Właściwie konsultacji społecznych nie było. On ma być 

procedowany na następnym posiedzeniu Sejmu i taka ciekawostka, też musiałem to 

wytłumaczyć pracownikom, może ten dodatek specjalny, który mam nadzieję, że 

otrzymamy dotację z budżetu państwa, będzie, nie będzie podstawą do naliczenia 

np. 13. wynagrodzenia. On nie będzie liczył się do tego takiego wynagrodzenia 

zasadniczego z dodatkami, ale to też cieszy, no będziemy obserwować proces 

legislacyjny. Z wszelkich informacji, do których dotarliśmy, prawdopodobnie dodatki 

mają być naliczane już od 1 lipca. - Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Malepszy - Ten budynek na Dąbrowskiego.  

Pan Prezydent Borowiak - Jest Pani Dyrektor Kamila Mulczyńska i chciałbym, 

żeby... 

Pani dyrektor Mulczyńska - Szanowni Państwo, budynek przy ulicy 
Dąbrowskiego 4, 4A, 6 ma trwałe zniszczenie elementów konstrukcyjnych w trzech 
węzłach podkoszowych spowodowanych różnymi przyczynami. Nastąpiła tam 
korozja drewna i przegnicie. Doprowadziło to do znacznego osłabienia konstrukcji 
więźby dachowej budynku. Budynek na chwilę obecną wymaga pilnego remontu. 
Jaka jest przyczyna tego stanu, można powiedzieć, dachu? Dokumenty są 
przekazane Kancelarii Prawnej, na chwilę obecną są one analizowane. 
Jednoznacznie na chwilę obecną nie można stwierdzić, jaki jest powód, czy to był 
powód po prostu wykonawstwa, czy to był powód projektu, czy przeprowadzonego 
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przetargu. Na pewno, Szanowni Państwo, po ustaleniu przyczyny, jaka jest 
przyczyna tego stanu, będziemy podejmować kolejne kroki i działania w celu 
wyegzekwowania tutaj po prostu należności na rzecz Miasta Leszna. Tak jak 
powiedziałam, na chwilę obecną dach wymaga kompleksowego przeprowadzenia 
tutaj remontu i jest zrobiony na to projekt, jest zrobiony kosztorys inwestorski.  
W kosztorysie inwestorskim, no taka cena została tutaj po prostu tego remontu dachu 
oszacowana. Dziękuję. - Dziękuję bardzo. Tak, proszę Pani Radna ad vocem, tak? 

Pani radna Ratajczak - Pani Dyrektor mam pytanie, ja również zadałam pytanie. 
Bardzo Pani mnie przede wszystkim uspokoiła, że Państwo wystąpili, że jeżeli będzie 
to z winy wykonawcy, pieniążki w jakiejś kwocie zostaną zwrócone. Więc to mnie 
troszeczkę uspokoiło. Zobaczymy, czekamy, będziemy czekać na tą ekspertyzę.  
I jeszcze króciutko do Pana Prezydenta. Pan to wspomniał, bardzo się cieszę, że 
Pan wspomniał, że pracownicy Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie dostaną 
dodatkowo tysiąc złotych. I jestem przekonana, że te pieniądze wpłyną do miasta, bo 
to będą pieniądze zewnętrzne. Ta grupa społeczna w Miejskim Ośrodku Pomocy 
Rodzinie całe życie zarabiała minimalne wynagrodzenie, bez względu czy pracuje 
rok, czy pracuje 20 lat. Fantastyczny ukłon Pana Prezydenta, Radnych, że zagłosują 
za tym i oczywiście Pana Premiera, że o nich również pomyślał, nie tylko o Lesznie, 
ale w całej Polsce. Także tutaj i Panu gratuluję, Panie Prezydencie, za to, że się 
znalazły pieniążki i nowym władzom Polski. Dziękuję bardzo.  

Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. W trybie ad vocem Pan 
Radny Przemysław Górzny. Bardzo proszę. 

Pan radny Górzny - Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący. Nie chciałem teraz 
zabierać głosu, ponieważ złożyłem w tym temacie remontu dachu przy ulicy 
Dąbrowskiego dwie interpelacje. Ale skoro Pani Stefania Ratajczak poruszyła temat, 
to chciałbym poniekąd zadać pytanie, które przeczytam na sam koniec. Przede 
wszystkim chciałbym Panią Dyrektor zapytać, już to też pytałem na Komisji  
w poniedziałek na temat złożenia zawiadomienia do prokuratury o możliwości 
popełniania przestępstwa. Pani Dyrektor miała spotkanie z mieszkańcami w lutym 
bieżącego roku, gdzie wyraźnie powiedziała, że złoży zawiadomienie do prokuratury 
Mieszkańcy, którzy byli wówczas na spotkaniu, taką otrzymali odpowiedź na zadane 
pytanie. Moje pytanie brzmi pierwsze do Pani Dyrektor. Czy już złożyła Pani Dyrektor 
takie zawiadomienie? Jeśli nie, to kiedy zostanie złożone? i czy będzie dochodziła 
też jakikolwiek roszczeń od wykonawcy? 

Pan Przewodniczący Malepszy - Tak, bardzo proszę.  
Pani Dyrektor Mulczyńska - Szanowni Państwo, tak jak wspomniałam już przed 

chwileczką, dokumenty zostały przekazane Kancelarii Prawnej. Wina nie jest 
jednoznaczna. Jeżeli faktycznie doszło do przestępstwa, oczywiście takie 
zawiadomienie zostanie złożone. Natomiast na chwilę obecną nie potrafię udzielić 
odpowiedzi, jaka jest przyczyna tego stanu dachu. I też taka informacja została 
mieszkańcom przekazana, że jeszcze zawiadomienie nie zostało złożone. Jeżeli taka 
sytuacja oczywiście miała miejsce, to to będzie złożone. Dziękuję - Dziękuję bardzo. 

 Pan Radny Górzny - Okej. No to jest całkowicie Pani Dyrektor troszkę inna 
odpowiedź, bo mieszkańcy na tym spotkaniu wyraźnie zrozumieli, zostało im to 
przedstawione, że Pani złoży bez względu na rzeczy, które się wydarzą po tym 
spotkaniu, ponieważ Pani już posiada jedną ekspertyzę na remont tego dachu, który 
jak Pani powiedziała przed chwilą opiewa na kwotę ponad 1200000,00 złotych. To 
też jest moje kolejne pytanie Szanowni Państwo, czy wydalibyście ponad 
1000000,00 złotych na remont dachu na podstawie jednej ekspertyzy? Czy Pani 
Dyrektor zamierza wykonać być może drugą ekspertyzę, ponieważ kiedyś 
otrzymałem odpowiedź, że taka ekspertyza kosztuje około 5 tysięcy złotych. Czy 
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Pani Dyrektor wydałaby swoje prywatne pieniądze ponad milion złotych na remont 
dachu na podstawie tylko i wyłącznie jednej ekspertyzy?  

Pani Dyrektor Mulczyńska- Szanowni Państwo, to nie jest tylko jedna 
ekspertyza. Ekspertyza jest wykonana przez biegłego sądowego. Pod to jest robiony 
projekt i kosztorys inwestorski przez zupełnie innych specjalistów. Ja nie mam prawa 
podważać biegłego sądowego tutaj kompetencji. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję. Zgłosiła się w trybie ad vocem Pani 
Aleksandra Petrus-Schmidt, proszę bardzo.  

Pani Radna Petrus-Schmidt- Ja mam tylko jedno pytanie, czy rozpoczęcie tych 
prac przez nas w tym momencie nie uniemożliwi nam dochodzenia skutecznie na 
drodze prawnej pokrycia tych kosztów przez wykonawcę w ramach. no tak naprawdę 
reklamacji ewentualnej? Jeżeli sugerujecie tu Państwo, że wykonawca być może 
zawinił w tym zakresie, ponieważ tak naprawdę powinniśmy w pierwszej kolejności,  
jeżeli stwierdzono, że jest to wina wykonawcy,  żądać od wykonawcy, a dopiero 
następnie wystąpić do sądu o możliwość wykonania zastępczego. Czy Państwo to 
analizowaliście od strony prawnej? 

Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję, proszę bardzo.  
 Pani Dyrektor Mulczyńska - Dochodzenie od wykonawcy roszczeń będzie 

możliwe w każdym momencie, ponieważ dokumentację mamy przygotowaną  

i jesteśmy w stanie tutaj w tym momencie, jeżeli oczywiście to jest wina wykonawcy, 

udowodnić, że to była tutaj akurat jego po prostu przyczyna. Natomiast budynek 

stwarza realne zagrożenie dla po prostu mieszkańców. Ten dach jest naprawdę  

w bardzo złym po prostu stanie i ja nie podejmę osobiście takiego ryzyka, że za 

chwilkę czy przechodniom, czy mieszkańcom może się po prostu coś stać przy 

silnych wichurach. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję. Tak bardzo proszę Aleksandra 

Petrus.  

Pani Radna Petrus-Schmidt - Pani Dyrektor, ja zdaję sobie sprawę z tego, że 

ten budynek zagraża i należy go zrobić. Natomiast są odpowiednie formaty prawne, 

które umożliwiają wydanie chociażby postanowienia zabezpieczającego jeszcze 

przed rozstrzygnięciem sprawy i innych tym podobnych. Z mojej strony sprawa 

wygląda tak, z jednej strony musimy to wykonać, ale z drugiej strony przygotowując 

ewentualne postępowanie sądowe powinniśmy wykonać odpowiednie kroki prawne 

jeszcze przed wykonaniem tego remontu, aby nie zamykać sobie możliwości, 

ponieważ wykonawca tak naprawdę może to zrobić, jeżeli to jest, o ile to jest jego 

wina, bo tego ja nie wiem, nie widziałam tej dokumentacji. Może tak naprawdę albo 

wykonać to sam, albo ewentualnie sąd może zlecić wykonanie zastępcze. Natomiast 

w sytuacji zagrażającej życiu rzeczywiście można pewne rzeczy zrobić, ale 

należałoby wystąpić do sądu i zabezpieczyć to powództwo, zabezpieczyć dowody, 

zabezpieczyć pewne inne rzeczy na tym, etapie, aby właśnie później móc z tego 

dochodzić. I ja pytam o tą stronę, tak, formalnoprawną, czy Państwo to 

analizowaliście? Bo ja nie pytam o zasadność wykonania tych prac, bo jak 

najbardziej są one zasadne. – 

Pani Dyrektor Mulczyńska- Oczywiście takie wytyczne tutaj przekażę Kancelarii 

Prawnej i żeby po prostu wystąpili do sądu o zabezpieczenie. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy -  Dziękuję po raz trzeci. Bez wymówek, ale 

regulamin.  
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Pan Radny Górzny -  Tak, ale zmieszczę się jakby w czasie. Pani Dyrektor 

powiedziała Pani, że posiada czy ekspertyzę wykonaną przez biegłego sądowego. 

Może Pani powiedzieć za tym, kto wykonał tę ekspertyzę?  Dziękuję. Tak z imienia, 

nazwiska - Proszę. - Skonsultuję to z radcą prawnym i udzielę pisemnej odpowiedzi. 

Nie umiem powiedzieć, czy ze względu, jeżeli dojdzie do tutaj złożenia czasem 

zawiadomienia do prokuratury, czy takie dane na chwilę obecną mogę ujawniać. 

Dziękuję. –  

Pan Przewodniczący Malepszy- Dziękuję. Myślę, że tutaj to jest ostrożność  
i strona chyba jest ewidentna, Panie Prezesie, ale to możemy w kuluarach chyba  
i Pan podpowie swoją wiedzą, żeby tutaj interes był zapewniony miasta. Pani kolejno, 
Pani Radna Barbara Mroczkowska.  

 Pani Radna Mroczkowska - Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowni 
Państwo Radni, w projekcie uchwały, do projektu uchwały mam trzy pytania. 
Pierwsze z nich to jest kwota ponad 1,1 mln złotych na remont białego budynku na 
koronie stadionu. Ja już byłam za tej kadencji, byłam na otwarciu tego budynku. To 
był bodajże rok 2012-2013. Ja chciałabym przypomnieć, że ten budynek chyba miał 
pięć lat gwarancji, a już dawno słyszeliśmy o tych problemach, już dawno byliśmy 
chyba dwa razy nawet na komisji. I taka jest taka trochę moja wątpliwość, czy ten 
jeden, ponad półtora miliona wystarczy na tę inwestycję, bo znamy takie przypadki, 
że kwota zaplanowana na remont, czy modernizację, czy naprawę, jak to nazwiemy, 
nigdy nam nie wystarczą. Chcę przypomnieć, że od kilku lat również zabiegam  
o kolejną inwestycję, o kolejną naprawę, o kolejne pochylenie się nad Skate Plazą, 
która była w tym samym czasie wybudowana co budynek na Koronie. Drugie moje 
pytanie przekazujemy 600 tysięcy złotych na Centrum Usług Senioralnych  
i przekazujemy te pieniądze dla szpitala. Ja mam takie pytanie czy nie ma takiej 
możliwości, nie znam się na tym dlatego zadaję pytanie, nie doczytałam się nigdzie. 
Czy my jako miasto nie możemy tego budynku wziąć pod swoje skrzydła? Czy my 
nie możemy tam zatrudnić rehabilitantów, fizjoterapeutów? Czy my musimy mieć ten 
deal ze szpitalem? Bo sprawia nam to kłopoty i ludzie o tym mówią. Dzisiaj  
w kampanii wyborczej bardzo dużo słyszę na ten temat i taka moja sugestia, i takie 
moje pytanie. I trzecie moje pytanie. Chciałabym, żeby dzisiaj na tej sesji wybrzmiało 
Panie Prezydencie przekazujemy 537 tysięcy na projekty, przygotowanie koncepcji, 
żeby mieszkańcy wiedzieli co mamy w planie ewentualnie zrobić i na co te pół 
miliona przeznaczamy. Dziękuję. - Dziękuję bardzo, Pan Prezydent  

Pan Prezydent Borowiak-  Na pewno moją wypowiedź uzupełni też albo 
Dyrektor Krzysztof Barczak, albo w kontekście Leszczyńskiego Centrum Usług 
Senioralnych Pani Dyrektor Donata Majchrzak-Popławska. Pamiętacie Państwo rok 
2014, zostaję prezydentem Miasta Leszna i pewna firma, która rozpłynęła się w 
powietrzu, zostawiła lodowisko, gruzowisko. Mało już kto o tym pamięta, ale właśnie 
tak jak Pani wspomniała w trakcie kampanii wyborczej, będę to przypominał, bo 
jeden z kandydatów nadzorował, że tak powiem, Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji. 
I ta sama firma realizowała jeszcze dwie inwestycje. Pierwsza inwestycja to był 
Inkubator przedsiębiorczości. Druga inwestycja biały budynek, który otrzymał 
dofinansowanie z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego. No i trzeci 
niewypał wręcz fuszera, czyli lodowisko, które musiałem ratować, bo otrzymało, ta 
inwestycja otrzymała dofinansowanie i robiliśmy wszystko, żeby przeprojektować. No 
i Drodzy Państwo, o stanie technicznym wiedziałem już od wielu, wielu lat, on się 
pogarszał. I można powiedzieć jedno, że to jest aż niewiarygodne, bo mamy 
ekspertyzę Politechniki Wrocławskiej, żeby wykonywać budynek, Drodzy Państwo. I 
w trakcie już terminu odbioru zaczął obiekt przeciekać. Wykonawcy podjęli sobie 
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decyzję, aby zrobić dodatkową dolewkę na stropodachu. Nie patrząc na to, że są 
badania konstrukcyjne, to jest po pierwsze. A po drugie wpadłem na genialny 
pomysł, Drodzy Państwo, bo to jest jak w Barei, podwieszany sufit o podobnej 
konstrukcji, jaką widzimy tu w sali, wiedzieli, że zacieka, zrobili sobie szyny takie 
rynny i zamontowali wiaderka. I tak oddano budynek, biały budynek, który otrzymał 
dofinansowanie i niestety firmy nie ma, bo postępowanie prokuratorskie, które toczyło 
się w kwestii lodowiska, tam padły jakieś zarzuty, być może uzupełni moją 
wypowiedź Prezydent Piotr Jóźwiak. Ale tą fuszerę, która została zrobiona niestety, 
ona była realizowana nie przez miasto, ale przez jednostkę, tak jak mówimy dzisiaj o 
Dąbrowskiego, to wykonuje to zakład budżetowy jakim jest Miejski Zakład Budynków 
Komunalnych, ale tu w tym przypadku Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji nadzorował 
tą inwestycję. Wstyd i hańba i to tylko mogę powiedzieć. Jeżeli chodzi o Skateplazę 
wiem, nie jest Pani jedyną osobą, będę rozmawiał z Dyrektorem Barczakiem, żeby 
ewentualnie też pomyślał o skromnym jakimś kosztorysie i wycenie. W przerwie 
uzupełnię tą informację, natomiast jeżeli chodzi o Leszczyńskie Centrum Usług 
Senioralnych to jest nasz obiekt, to znaczy na plakatach w szpitalu są informacje, że 
szpital zaprasza jakby do swojego obiektu, nie ma żadnej wzmianki np. na oddziale 
neurologicznym, że jest to jednostka miejska. Projekt był realizowany w dwóch 
fazach. Jedna faza to inwestycja trwała, czyli budowa Leszczyńskiego Centrum 
Usług Senioralnych i potem projekt miękki, który miał być realizowany przez Miejski 
Ośrodek Pomocy Rodzinie i on jest realizowany w kontekście tych trzech domów, a 
wiem, że ostatnio Pani Radna tam się pojawiła. Dziękuję za zainteresowanie, 
natomiast w porozumieniu ze szpitalem, bo jest trwałość projektu 5 lat, szpital miał 
skierować rehabilitantów, aby w dziennym okresie funkcjonowania tego 
Leszczyńskiego Centrum Usług Senioralnych przeprowadzać rehabilitację. My mamy 
tam pokoje, które są wypełnione w stu procentach, dyżury 24-godzine. Po rozmowie 
z dyrektorem w kontekście przede wszystkim infrastrukturalnym uczestniczyła także 
Pani Dyrektor Donata Majchrzak-Popławska i Dyrektor jednoznacznie powiedział, że 
on nie ma pieniędzy i nie będzie realizował wspólnie z nami tego porozumienia. 
Porozumienie jest aktualne, bo to wynika ze środków unijnych, natomiast po 
porozumieniu będziemy, no oczywiście kiedy wygaśnie porozumienie, no będziemy 
mieć to na swoich barkach. Natomiast, no 600 tysięcy przekazujemy, tak jak już 
mówiliśmy na komisjach, bo przecież Ci pracownicy mają wynagrodzenia płacone w 
szpitalu. 

No to jest takie, jak to użyła fajnie Pani Radna Hanna Kotomska, to jest takie 
przyparcie nas do muru. 

Ale z drugiej strony te 600 tysięcy przekazujemy, jak co roku dajemy na różne 
inwestycje, to być może one zostaną pożytecznie skonsumowane. Jeżeli chodzi o 
kwoty na dokumentację, no to poprosiłbym Panią Naczelnik Alicję Wojciechowską, 
bo to jest na pewno zapotrzebowanie na, do Wydziału Inwestycyjnego, jeżeli się nie 
mylę lub też do Wydziału Edukacji. Bardzo proszę.  

Pani Naczelnik Wojciechowska - Dziękuję. Szanowni Państwo, w 
uzasadnieniu macie Państwo też to napisane, ale opowiem. Budowa ulicy Iwana 
Kryłowa, budowa oświetlenia drogowego w ulicy Francuskiej i Chocimskiej, budowa 
chodnika w ulicy Poznańskiej i Chocimskiej, przebudowa skrzyżowania ulicy 
Poznańskiej i Jeziorkowskiej. Dotyczy to również modernizacji i termomodernizacji 
budynków Zespołu Szkół Rolniczo-Budowlanych i uzbrojenie trzeciej strefy 
aktywności gospodarczej. Dziękuję. - Dziękuję bardzo. Pani Radna ad vocem. 

Pani Radna Mroczkowska - Dziękuję bardzo. Ja w uzasadnieniu to 
przeczytałam Pani Naczelnik, ale ja poprosiłam, żeby to wybrzmiało tak, żeby 



 20 

usłyszeli to mieszkańcy Leszna. Panie Prezydencie dziękuję za odpowiedź, ale 
nurtuje mnie jedna rzecz. Wiedzieliśmy, że się coś takiego dzieje i czy nie mogliśmy 
zareagować w momencie, kiedy jeszcze był ten budynek na gwarancji, czy wtedy, 
czy tylko dlatego nie mogliśmy, że ta firma się rozpłynęła.  

Pan Prezydent Borowiak-  Firma się rozpłynęła, po prostu zniknęła. 

Pani Radna Mroczkowska - Rozumiem.  

Pan Prezydent Borowiak - Żadne roszczenie ze strony MOSiR-u nie 
docierało. Ja potem dowiadywałem się na mieście, że np. przy budowie 
Leszczyńskiego Centrum Biznesu właściciel tej firmy przyjeżdżał, rozliczał się, że tak 
powiem, gotówkowo z podwykonawcami z pracownikami. No natrafiliśmy na firmę, 
która no wygrała postępowanie i to jest też najgorsze, bo na przykład też mogę 
Państwu się podzielić tematem związanym z ulicą Racławicką. Wybraliśmy na 
ostatniej sesji mówiliśmy, że wybieramy drogi i ulice, ponieważ pierwsza oferta 
tańsza, ale uznaliśmy, że zostanie odrzucona z powódek merytorycznych, ponieważ 
no wykonawca wskazał pięciu pracowników, którzy będą robić bardzo mało sprzętu, 
nie miał masy asfaltowej i on chce wykonać przebudowę ulicy Racławickiej. Niestety 
wczoraj w Warszawie w KIO była podjęta decyzja przeciwko miastu i musimy 
odwrócić postępowanie i wybrać wykonawcę, który moim zdaniem może sobie nie 
poradzić z wykonawcą. Nasze argumenty mówiące o tym, że firma druga ma 
ogromny potencjał, ogromne doświadczenie nie zostały przyjęte. I tak jak mówiliśmy 
w kontekście rynku być może pojawi się... no daj Boże, żeby to zostało zrobione. Ale 
mam pewne obawy, że tak potężna duża inwestycja przebudowy ulicy Racławickiej 
może mieć własne problemy, zwłaszcza że mamy tam dofinansowanie z 
Ministerstwa Infrastruktury, z tak zwanej rezerwy, którą posiadał minister rezerwy 
budżetowej. No przykry przypadek i tak jeszcze kilka. No dobrze, no to już, bo wiem, 
że będą kolejne pytania.  

Pan Przewodniczący Malepszy -  Dziękuję bardzo i w trybie ad vocem Pani 
Aleksandra Petrus-Schmidt. 

Pani Radna Petrus-Schmidt - Szanowni Panie Prezydencie, Szanowni 
Państwo, ja chciałabym wrócić jeszcze do tematu Elcusia, ponieważ tam mamy 
sytuację taką, że było dofinansowanie, mamy pięć lat trwałości projektu. I skoro 
szpital wziął na siebie pewne zobowiązania, to chciałabym wiedzieć czy w 
rozmowach poinformowaliście Państwo szpital o tym, że w przypadku, jeżeli ten 
projekt nie będzie dalej realizowany, to my będziemy musieli olbrzymie środki 
zwrócić i będziemy mieli regres z powodu szkody do szpitala, który nam to 
uniemożliwia. No bo myślę, że to nie my powinniśmy być w tej sytuacji pod ścianą, 
tylko tak naprawdę również szpital, ze względu na to, że zaciągnął pewne 
zobowiązania, jak rozumiem, no jest to instytucja poważna i powinna zaciągać 
zobowiązania w sposób świadomy, przemyślany i być w stanie je wykonać. – 

Pan Przewodniczący Malepszy - My ze swojej strony, taka refleksja moja, 
wykazujemy jakby partnerstwo i odpowiedzialność, natomiast ze strony szpitala jest, 
jaki jest, ale bardzo proszę Pani Dyrektor. 

Pani Dyrektor Majchrzak-Popławska - Szanowni Państwo, odnosząc się 
tutaj do obu Pań Radnych pytań i poruszanych kwestii, to może tak chronologicznie. 
W 2018 roku zostało podpisane porozumienie pomiędzy miastem, a szpitalem. 
Projekt trwał i z tego porozumienia, i z realizacji projektu wynika, że trwałość powinna 
być zachowana 36 miesięcy. Po dokonaniu już rozliczenia. Rozliczenie nastąpiło w 
styczniu. Projekt, jak Państwo wiecie, składał się z pięciu części. Dwie części 
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projektu są realizowane, były realizowane i myślę, że będą realizowane w 
Leszczyńskim Centrum Usług Senioralnych na Grzybowie. Mieszkanie wspomagane 
typu wytchnieniowego działa, no pełną parą, przepraszam za sformułowanie, ale też 
stało się w ostatnim czasie alternatywą dla szpitala. To jest osobny temat. I tutaj 
miasto ponosi całkowite koszty i mieszkańcy, którzy korzystają z tej formy wsparcia 
nie pokrywają żadnych kosztów, ponieważ do trzech miesięcy pobyt w tego typu 
mieszkaniu jest bezpłatny. Jeżeli ktoś będzie chciał dłużej, to wtedy będziemy 
pobierać odpłatność w zależności od sytuacji życiowej i majątkowej. Druga część 
projektu, czyli Dzienny Dom Opieki Medycznej, uzupełni jeszcze wypowiedź Pana 
Prezydenta. Odpowiadając na pytanie Pani Radnej Mroczkowskiej, że nie możemy 
jako miasto zatrudnić personelu, ponieważ wynika to ze struktury Ministra Zdrowia, 
który opracował taką strukturę funkcjonowania dziennych domów opieki medycznej i 
jest to dokument cały czas funkcjonujący i z tej struktury wynika, że personel 
dostarczony, który ma wykonywać usługi w tymże domu musi pochodzić od podmiotu 
leczniczego. My na tego partnera wybraliśmy szpital 6 lat temu, ponad 6 lat temu. I 
oczywiście tutaj ważyły się jakby losy, tak, tej umowy, tego porozumienia, ponieważ i 
z Panią, i z Panem Prezydentem, i z Panią Skarbnik rozmawialiśmy od kilku 
miesięcy. A ja rozmowy na temat trwałości projektu ze szpitalem rozpoczęłam 
jeszcze za kadencji poprzedniego dyrektora. I taką inną opcją jest po prostu 
wypowiedzenie tej umowy porozumienia. I pójście, przepraszam, niestety do sądu, 
tak. Natomiast to nie zwalnia jakby nas jako lidera z kontynuacji tego projektu. Czyli 
musimy wybrać kolejny podmiot leczniczy, z którym zawrzemy porozumienie i który 
na pewno będzie też chciał za te usługi środki, ponieważ nie realizował tego projektu, 
nie ma obowiązku kontynuacji trwałości i będzie oczekiwał również pieniędzy. Także 
te pieniądze z Panem Prezydentem wyraźnie zapytaliśmy Pana Dyrektora, czy 
istnieje jakakolwiek możliwość dostarczenia personelu, oddelegowania personelu, 
chociażby w postaci dwóch pielęgniarek i rehabilitanta. Usłyszeliśmy, że szpital ma 
80 milionów długów i nie ma takiej możliwości, aby ten dług w jakikolwiek sposób 
powiększać. Tak, ja wiem, że ten personel pracuje w szpitalu. Także tutaj była inna 
droga, natomiast czy jako miasto tutaj tak ogólnie zadaje pytanie retoryczne, czy 
chcemy po prostu tej drogi, czy nas stać na tą drogę w kontekście potrzeby, potrzeb 
mieszkańców skorzystania z tego Dziennego Domu Opieki Medycznej. Szpital 
formalnie zapewnił gotowość, ponieważ tak to się nazywa, gotowość do świadczenia 
tych usług, w postaci naliczenia odpłatności na jednego uczestnika Dziennego Domu 
Opieki Medycznej i ta wysokość wynosi blisko 4 tysiące złotych na miesiąc przy 15. 
uczestnikach, przy 20 uczestnikach ta kwota jest już mniejsza. I, no trudno mi 
kwestionować to wyliczenie szpitala, także wynosi to 60 tysięcy, około 60 tysięcy na 
miesiąc. Trudno mi, mówię, odnieść się, bo wiem, że tutaj te środki mają być na 
zapewnienie wynagrodzeń temu personelowi medycznemu. Natomiast przypomnę, 
że wszystkie pozostałe koszty, tak zakupu materiałów, zakupu sprzętu 
rehabilitacyjnego, utrzymania infrastruktury, która cały czas trwa jest ponoszona 
przez Samorząd Miasta Leszna. Dziękuję. - Dziękuję bardzo.  

Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. W trybie ad vocem Pani 
Radna Stefania Ratajczak. Bardzo proszę. – 

Pani Radna Ratajczak -  Dziękuję Panie Przewodniczący. Tą część, którą 
chciałam zabrać głos w pełni wypowiedziała w tej chwili Pani Dyrektor Majchrzak-
Popławska. Chodzi mi o tą część przede wszystkim, gdzie miasto nie może 
prowadzić. Miasto nie może prowadzić tylko i wyłącznie może to prowadzić strona 
medyczna, a więc firma, która wykonuje usługi medyczne, ale to już zostało 
powiedziane. Mam jednak drugie pytanie. Czy taką informację dla przyszłej Rady 
Miasta, dla przyszłego prezydenta, bez względu kto to będzie, to jest przepiękny 
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obiekt, bardzo dobrze wyposażony i przyszła Rada Miasta Leszna, łącznie z Panem 
Prezydentem, jak powtarzam, bez względu kto to będzie, musimy podjąć, musi 
podjąć działania, aby pozyskać pieniążki na działanie tego obiektu w roku 2025 i 
dalej. Wiem, że Pani Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w lipcu tego 
roku złożyła wniosek do Wojewody Wielkopolskiego o finanse na dalsze działanie. 
Niestety nie zostało rozpatrzone pozytywnie. I tutaj będę apelowała do przyszłych 
Radnych Sejmiku Wojewódzkiego, żeby dopilnowali, a mamy naszych kandydatów z 
Miasta Leszna, bez względu kto, Basia, bez względu kto, czy to będzie, czy nie 
będzie, czy inny, bez względu na opcję polityczną, aby te pieniądze z Urzędu 
Wojewódzkiego otrzymać. I jeszcze małe takie wyjaśnienie, jeżeli chodzi o pokój 
wytchnieniowy. Tam są trzy pokoje, mogą te osoby korzystać, jak powiedział Pan 
Prezydent, bezpłatnie, tylko i wyłącznie z jednym małym wyjątkiem. Te osoby tylko 
płacą za posiłek, a więc śniadanie, obiad o ile pamiętam i nie wiem czy nie 
podwieczorek. Także dziękuję bardzo i będę apelowała do przyszłych radnych, żeby 
wszystko zrobili. Ja się zobowiązałam publicznie, że będę zbierała podpisy pod tym 
pismem, żeby to było bardziej takie uderzenie do Marszałka Wojewódzkiego. Basia 
liczę na to, że jak zostaniesz Radną Sejmiku Wojewódzkiego, że będziesz broniła 
miasto, aby ten ośrodek mógł funkcjonować w przyszłym roku, bo teraz pieniążki 
mamy z miasta. Dziękuję bardzo.  

Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Z tą wypowiedzią się 

wszyscy zgadzamy. Czy Pani Dyrektor chciałaby dodać, ale dwa zdania, już nie 

mam. - Tak, jeszcze odnosząc się tutaj chciałam powiedzieć, że podjęliśmy już takie 

dalsze kroki z Panem Prezydentem, ponieważ Pani Wojewoda, tak jak wszyscy 

wojewodowie, rozpoczęła pracę nad planem opieki geriatrycznej. I tam Pan 

Prezydent poinformował Panią Wojewodę, że Centrum Zdrowia 75+, tutaj również to 

zostało poprzedzone ustaleniami z dyrekcją szpitala, możemy realizować jako miasto 

właśnie na tej infrastrukturze we współpracy z Wojewódzkim Szpitalem 

Wielospecjalistycznym. Kiedy i jak to zacznie, w ten sposób, kiedy będą z tego tytułu 

środki przekazywane, trudno nam się do tego odnieść. Natomiast po tych rozmowach 

takie rozwiązanie jest wypracowane, ponieważ Dzienny Dom Opieki Medycznej 

realizuje te zadania Centrum Zdrowia 75+. Dziękuję. - Dziękuję bardzo, Pani 

Dyrektor. 

Pan Przewodniczący Malepszy- Pani Radna Hanna Kotomska, bardzo 
proszę. 

Pani Radna Kotomska - Dziękuję, Panie Przewodniczący, Panie 
Prezydencie, Wysoka Rado. W sumie to Pani Dyrektor również moje pytanie po 
części skonsumowała, bo bardzo mi zależało na tym, żeby wybrzmiało to właśnie jak 
wygląda obecna sytuacja. Ja już zresztą się wielokrotnie wypowiadałam na ten 
temat. Ponieważ, no uważam, że jest to w pewnym sensie, no nie w pewnym sensie, 
tylko w ogóle jest to bulwersujące tak, żeby tak w takiej sytuacji postawić samorząd, 
żeby musiał po prostu dać pieniądze na działalność tego domu. Nie po to 
podpisywano umowy i zawierano partnerstwa, żeby teraz się po prostu kosztem tych 
600 tysięcy wyłgać z tego. Ja tutaj, nie będę wskazywać palcem kto jest winien, bo 
równie dobrze, równie winna jest moim zdaniem zarządzający szpitalem, jak  
i zarządzający całym województwem. Przypomnę tylko, że umywanie rąk od takich 
rzeczy, no to naprawdę jest moim zdaniem skandal, bo nie po to ten budynek 
powstał, został wyposażony i miał służyć mieszkańcom, żeby teraz po prostu 
wykonywać taką woltę i zwyczajnie od tematu uciekać. A wiadomo, że można uciec, 
no bo miasto te pieniądze dać po prostu musi, także, no tutaj duży ukłon dla Pani 
Dyrektor i dla zarządu miasta za takie działania, bo uważam, że no w tej sytuacji to 
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rzeczywiście liczenie pieniędzy jest oczywiście bardzo ważne, ale tutaj trzeba było 
wybrać ten cel nadrzędny. Ja mam nadzieję, że być może ta sytuacja jednak ulegnie 
zmianie, a jeszcze mam nadzieję, że te sześćset tysięcy zostaną odpowiednio 
spożytkowane i że to będzie nadal działać tak jak powinno, tak. Dziękuję bardzo.  

Pan Przewodniczący Malepszy - Bardzo dziękuję za wypowiedź i proszę 
bardzo Pan Radny Jacek Matecki. - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, 
Szanowni Państwo, nie brałem ad vocem do tematu budynku na Dąbrowskiego, bo 
ten temat już dość mocno został wypowiedziany, natomiast jestem lekko zdumiony 
tym,  co powiedziała Pani Dyrektor, że w jakiś sposób należy utajnić opinię biegłego. 
Wydaje mi się, że biegły sądowy chyba nie musi się wstydzić swojej pracy, a jeżeli 
jest wpisany na listę biegłych w sądzie, no to tym bardziej jego nazwisko nie powinno 
być tajne. Inna sprawa jest taka, że na Komisji zgłaszałem taki wniosek, aby 
przedstawić nam jakiś protokół oględzin, czy właśnie ekspertyzę, która determinuje 
ten remont dachu i takie koszty. No niestety do czasu sesji nie otrzymaliśmy tego. I to 
tyle, jeżeli chodzi o remont budynku. Myślę że są prawnicy ewentualnie mogą się 
wypowiedzieć czy to wymaga rzeczywiście klauzuli tajne przez poufne. Ale ja mam 
pytanie też inne. Chodzi mi o środki na wsparcie samorządów w realizacji 
dodatkowych zadań oświatowych związanych z kształceniem, wychowaniem, opieką 
nad dziećmi będącymi uczniami i obywatelami Ukrainy. Jak wiemy z tych środków 
nasze jednostki szkolne otrzymywały, jednostki oświatowe otrzymywały publiczne 
dodatkowe wsparcie w przeliczeniu na każdego ucznia określoną kwotę pieniędzy 
miesięcznie. Oczywiście to wsparcie było wykorzystywane w bardzo celowy sposób. 
Bardzo często były to zakupywane różne pomoce dydaktyczne i wiele szkół 
wzbogaciło się w znakomite pomoce dydaktyczne z tych pieniędzy, czy też sprzęty 
audiowizualne to już rola dyrektorów i fajnie się z tego wywiązali. Ale moje pytanie 
jest takie, czy również takie środki otrzymywały, czy będą w przyszłym roku 
otrzymywały? Z tego co czytamy ten program chyba został przedłużony, będą 
otrzymywały placówki niepubliczne na każdego ucznia czy na dziecko, które się  
w tych placówkach kształci. Bo z tego co wiem to placówki niepubliczne co miesiąc 
raportują ile tych dzieci jest. I pytanie jest czy miasto na te dzieci, które są  
w placówkach niepublicznych również otrzymuje wsparcie? Ale też czy to wsparcie  
w drugą stronę w tych kwotach otrzymanych wraca do placówek niepublicznych za 
to, że te dzieci tam są?   

Pan Przewodniczący Malepszy- Dziękuję bardzo. Pan Naczelnik Robert 
Fryz. Bardzo proszę. –  

Pan Naczelnik Fryz- Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, 
Panie, Panowie Radni. Tak, potwierdzam, Fundusz Pomocy Ukrainie jest dzielony 
proporcjonalnie do liczby dzieci, które znajdują się pod opieką danej placówki. 
Dotyczy to zarówno placówek publicznych, jak i placówek niepublicznych. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Malepszy -  Dziękuję bardzo Proszę Państwa 
zakończyliśmy dyskusję nad projektem uchwały na druku 997 wraz  
z autopoprawkami. Dobrze, bardzo proszę Pan w trybie ad vocem, Pan Radny.  

Pan Radny Górzny -tak, tak, ja bym chciał też ad vocem do pytania Pana 
Jacka Mateckiego o sprawie autora ekspertyzy. Mam nadzieję, że Pani Dyrektor 
może udzielić to nazwisko, może się też wypowiedzieć Radca prawny, który jest na 
sali. Ja tylko przypomnę słowa Pani Dyrektor, że nie złożyła jeszcze zawiadomienia 
do prokuratury, nie toczy się żadne postępowanie. A my mamy za chwilę podjąć 
decyzję o przeznaczenia 1,2 mln złotych na remont [niezrozumiałe] dachowej. Tak że 
tutaj bym prosił, żeby odpowiedziała też Pani Dyrektor, Panu Radnemu Jackowi 
Mateckiemu.  

Pan Przewodniczący Malepszy -  Pani Dyrektor. Myślę że idzie zwyczajnie 
na wszelki wypadek o zabezpieczenie środków, ale bardzo proszę.  
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Pani Dyrektor Mulczyńska – Szanowni Państwo, ciężko w tej sytuacji 
stwierdzić, ponieważ ja nie znam tych dokumentów, nie jestem zapoznana z tymi 
dokumentami, nie wiem jak wygląda ta ekspertyza, ani jaki był przebieg całego 
procesu od początku. Więc na tą chwilę jednoznacznie nie odpowiem, czy ten biegły 
może się wypowiedzieć, czy nie. Moim zdaniem, jeżeli to była ekspertyza prywatna... 
Ale na czyje zlecenie była ta ekspertyza sporządzona? - Miejskiego Zakładu 
Budynków Komunalnych.  

Pani mec. Przyłucka-  No to jest ekspertyza prywatna, zamówiona, jest to 
ekspertyza zamówiona przez spółkę, czyli przez jednostkę jest to zamówione, przez 
zakład budżetowy. Szanowni Państwo, moim zdaniem to nazwisko może być 
podane, ale przy... No nie wiem czy tutaj taką decyzję Pani Dyrektor podejmie, czy 
tutaj na forum publicznym, czy Państwu Radnym po prostu po obradach sesji, czy...  

Pani Dyrektor Mulczyńska - Szanowni Państwo, tak jak wspomniałam, ja tą 
odpowiedź na pewno udzielę na piśmie po konsultacji z radcą prawnym. Nie 
chciałabym w razie ewentualnego zgłoszenia do prokuratury ujawniać jakieś dane, 
których nie wolno mi po prostu by było ujawnić. To ze względu na ostrożność 
procesową. Proszę mi tutaj naprawdę zaufać i jeżeli takie dane będą mogły być 
przekazane, jak najbardziej je po prostu Państwu przekażę. Dziękuję. - Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Malepszy - Jednak w trybie ad vocem Pan Radny 
Jacek Matecki, bardzo proszę. – 

Pan Radny Matecki - Szanowni Państwo, ja czegoś tutaj bardzo nie 
rozumiem. Jest wniosek ze strony MZBK o to, żebyśmy przekazali 1200000,00 na 
remont. Jest to na podstawie ekspertyzy. Rozumiem, że trzeba było taką zrobić, 
która nagle okazuje się, że musi być tajna, bo postępowanie procesowe. No przecież 
Szanowni Państwo, którego nie ma to jest jedna sprawa, czyli jakby na wyrost 
stawiamy jakieś wymagania. Druga rzecz, no zostało to chyba zapłacone z pieniędzy 
publicznych tak, miejskich, spółki i nie bardzo rozumiem ten upór w tym i trwanie  
w tym, żeby nie powiedzieć nam. Kto jest autorem, bo to proszę Państwa taka 
postawa budzi chyba jeszcze więcej wątpliwości niż te, które my zadaliśmy.  Ja tutaj 
nie wiem o co chodzi tak naprawdę i jestem zdumiony,  że Pani Dyrektor tak trwa w 
tym swoim przekonaniu,  tym bardziej, że Pani Anita dziękuję za opinię. 
Jednoznacznie wyraziła się, że to może być ujawnione, gdyż no to nie stanowi 
żadnej tajemnicy procesowej, w szczególności procesu, którego nie ma. 

Pan Przewodniczący Malepszy -  Może, ale taka moja refleksja i też wcale 
nie uważam się tutaj za specjalistę, ale wydaje mi się, że interes prawny może tutaj 
być naruszony przez dostęp do tej informacji. Może, może być, nie musi. Bądźmy 
cierpliwi i wierzmy, i z pełną wiarą do kompetencji Pani Dyrektor Mulczyńskiej. Czy 
możemy, właściwie to już teraz jest... Ale bardzo proszę Pani Radna Machowiak  

Pani Radna Machowiak-  Jeżeli Pan Przewodniczący twierdzi, że będzie jakiś 
konflikt albo jakiś interes, nie tak jak, który może szkodzić, to proszę powiedzieć... 
Gdzie, w którym miejscu? Bo jeżeli wydajemy publiczne pieniądze, mamy przekazać 
1,2 mln z publicznych pieniędzy i chodzi nam tylko o podanie kto wykonał 
ekspertyzę, a nie o szczegóły co zawiera ekspertyza, to ja nie widzę żadnego 
problemu. Jeszcze Pani radca przed chwilą powiedziała, że jest to informacja 
publiczna, bo są to jednostki publiczne, więc to nazwisko można podać publicznie, 
my przed mieszkańcami nie mamy żadnych tajemnic. Dziękuję.  

Pani Dyrektor Mulczyńska - Szanowni Państwo, oczywiście jak najbardziej, 
jeżeli Państwo chcą. Mój cel przyświecało po prostu ewentualnie przyszłe zgłoszenie 
możliwości popełnienia przestępstwa, ale jeżeli Państwo chcecie. Oczywiście ja nie 
mam nic do ukrycia, kto tą ekspertyzę wykonywał i w tej chwili mogę Państwu 
przekazać. To była firma M-BUD Invest, a biegłym sądowym jest Pan Mariusz 
Boniak. Dziękuję. - Dziękuję bardzo.  
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Pan Przewodniczący Malepszy - Czy teraz możemy przystąpić do 
przegłosowania projektu uchwały na druku 997 wraz z autopoprawkami. Proszę o 
przegłosowanie projektu uchwały. Nie wiedzę głosowania. O [niezrozumiałe] teraz 
widzę. [oklaski] oklaski mówią same za siebie. Projekt uchwały na druku 997 wraz z 
autopoprawką podjęliśmy jednogłośnie dziewiętnastoma głosami za, przy braku 
głosów przeciwnych i wstrzymujących się. Uchwała została podjęta. Dziękuję bardzo. 
Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę. 
Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Pań i Panów radnych jest za podjęciem 
uchwały na DRUKU Nr 997, proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU Nr 997 wraz  
z autopoprawkami została podjęta: 

 
19 głosami za, 
  0 głosami przeciw, 
  0 głosami wstrzymującymi się 
 

Uchwała Nr LXXIV/963/2024 
Jak w Załączniku Nr 3 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2024-2039 – 

DRUK Nr 998 jest na piśmie i stanowi załącznik Nr 4, 

Pan Przewodniczący Malepszy – Ponownie proszę Panią Alicję Wojciechowską, 
naczelnik Wydziału Budżetu o przedstawienie projektu uchwały na DRUKU Nr 998 
wraz z II wersją 

Pani Naczelnik Wojciechowska - Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, 
Wieloletnia Prognoza jest konsekwencją zmian w budżecie. Zmieniamy dochody, 
wydatki i przychody. Również dokonujemy zmian w przedsięwzięciach zarówno 
bieżących, jak i majątkowych. Jeżeli chodzi o przedsięwzięcia bieżące, to 
wprowadzamy dwa nowe w naszych jednostkach oświatowych. Erasmusy w II 
Liceum Ogólnokształcącym i w Zespole Szkół nr 4. W przedsięwzięciach 
majątkowych wprowadzamy zadanie m.in. remont elewacji z elementami 
termomodernizacji budynków Zespołu Szkół Rolniczo-Budowlanych, budowa ulicy 
Jana Skrzetuskiego, Zagłoby i Kmicica, budowa zbiornika przy Unii Europejskiej, 
otwarcie czytelni letniej, a także wprowadzamy zadanie nabycie prawa użytkowania 
wieczystego od Aeroklubu Polskiego. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo Pani Naczelnik. Projekt 
uchwały na druku 998. Druga wersja posiada pozytywną opinię stanowisko 
wszystkich Komisji Problemowych Wysokiej Rady. W takim razie przystępujemy do 
dyskusji nad projektem uchwały. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. W takim razie 
przegłosujemy projekt uchwały na druku 998. Druga wersja. Powtórzyliśmy werdykt z 
poprzedniej dyskusji nad projektem uchwały. Dziewiętnastoma głosami za, przy 0 
głosów wstrzymujących się i 0 głosów przeciwnych podjęliśmy uchwałę na druku 998 
drugą wersję. 

 
19 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
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0 głosami wstrzymującymi się 
 

Uchwała Nr LXXIV/964/2024 
Jak w Załączniku Nr 5 

 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 

3) ustalenia wysokości stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla 
samorządowych zakładów budżetowych na rok 2024 – DRUK Nr 999 jest na 
piśmie i stanowi załącznik Nr 6, 

Pan Przewodniczący Malepszy – I może ostatnią, bo mam głosy ze strony 
Państwa Radnych o przerwę. Może jeszcze tą i proszę bardzo Pani Naczelnik Alicja 
Wojciechowska. Projekt uchwały na druku 999.  

Pani naczelnik Wojciechowska - Tak, dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, 
uchwała w sprawie ustalenia wysokości stawek dotyczy naszych trzech zakładów 
budżetowych, gdzie zwiększamy dotację przedmiotową dla Miejskiego Zakładu 
Budynków Komunalnych o kwotę 1,2 mln złotych. Miejski Zakład Komunikacji 
355400,00 i Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji o 103800,00. W związku ze 
zwiększoną dotacją zmienia się stawka jednostkowa. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo Pani Naczelnik. Projekt 
uchwały na druku 999 posiada pozytywną opinię, stanowisko następujących Komisji 
Problemowych. Jest pozytywna opinia Komisji Rewizyjnej, Komisji Budżetowo-
Finansowej, Komisji Rozwoju i Infrastruktury oraz Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. 
Zatem proszę o zgłoszenia do dyskusji nad projektem uchwały 999. Nie widzę, 
przegłosujmy zatem projekt uchwały nad roku 999. Uchwała została podjęta. 15 
minut czy 20? 15 minut przerwy.  Proszę Państwa, rozpoczniemy po przerwie 
obrady. 

 
19 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 
 

Uchwała Nr LXXIV/965/2024 
Jak w Załączniku Nr 7 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – 15 minut, czy 20? 15 minut przerwy.  

Proszę Państwa, rozpoczniemy po przerwie obrady. 
 
Przerwa.  
 
Po przerwie: 
 

Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 

4) zwolnień od podatku od nieruchomości nowo wybudowanych lub nowo 

nabytych budynków lub ich części – DRUK Nr 1000 jest na piśmie i stanowi 

załącznik Nr 8, 
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Pan Przewodniczący Malepszy – Szanowni Państwo, rozpoczynamy po 
przerwie obrady Rady i kolejny projekt uchwały jest, ma numer 1000 i dotyczy 
zwolnień od podatku od nieruchomości nowo wybudowanych lub nowo nabytych 
budynków lub ich części. I tu proszę Pana Bartosza Wujczaka, naczelnika Wydziału 
Podatków i Opłat o rekomendację projektu uchwały. Bardzo proszę, Panie 
Naczelniku. 

Pan Wujczak, naczelnik WPiO – Dziękuję. Panie Przewodniczący, szanowni 
Państwo radni, zwolnienia przedmiotowe od podatku o nieruchomości stanowią 
instrument ustawowy, dzięki któremu Rady Gmin mają możliwość w pewnym 
zakresie kształtować własną strategię podatkową. Obecnie prezentowana uchwała 
jest kontynuacją zwolnienia wprowadzonego w 2004 roku i nieprzerwanie 
obowiązującego już od 20 lat na terenie Miasta Leszna. Istotą uchwały jest 
zwolnienie od podatku nowo wybudowanych lub nowo nabytych budynków przez 
przedsiębiorców przeznaczonych na utworzenie bądź powiększenie przedsiębiorstwa 
i wykorzystywanych na prowadzenie własnej działalności gospodarczej. Zwolnienie 
nie dotyczy jednak handlu wielkopowierzchniowego, budynków stacji paliw oraz 
budynków, które zostały przez przedsiębiorcę wynajęte innemu podmiotowi. Okres 
zwolnienia przewidziany uchwałą wynosi trzy lata. Zwolnienie jest udzielane 
przedsiębiorcy i ma charakter pomocy de minimis, zatem zapisy uchwały zostały 
dostosowane do nowego Rozporządzenia Komisji Europejskiej z dnia 13 grudnia 
2023 roku. Niniejsze Rozporządzenie Komisji reguluje udzielanie pomocy de minimis 
w okresie lat 2024-2030. Jako gminny program pomocowy projekt uchwały został 
zgłoszony Prezesowi Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów, którego 
zalecenia zwiększające przejrzystość zapisów zostały uwzględnione  
w przedstawionym projekcie uchwały. Obecny projekt uchwały został ponadto 
uporządkowany i zaktualizowany pod względem aktualnych aktów prawnych  
i obowiązującego orzecznictwa sądów administracyjnych. Celem pomocy w formie 
zwolnienia od podatku od nieruchomości jest zachęcenie przedsiębiorców do 
prowadzenia działalności gospodarczej na terenie Miasta Leszna. Instrument ten ma 
istotne znaczenie zarówno dla przedsiębiorców jak i rozwoju gospodarczego miasta. 
Zatem Prezydent Miasta Leszna rekomenduje Wysokiej Radzie podjęcie niniejszej 
uchwały. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Malepszy – Bardzo dziękuję Panu naczelnikowi. 
Informuję, że projekt uchwały na druku 1000 posiada pozytywną opinię Komisji 
Rewizyjnej i Komisji Budżetowo-Finansowej, zatem możemy przystąpić do dyskusji 
nad projektem uchwały. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę... Nie widzę, nie widzę 
zgłoszeń. W takim razie przystąpmy do przegłosowania projektu uchwały na druku  
numer 1000. Dziękuję bardzo. Utrzymujemy trend jednogłośności rozstrzygnięć nad 
projektami uchwał. Kolejna uchwała podjęta jednomyślnie 19 głosami za.  
 
19 głosami za, 
  0 głosami przeciw,  
  0 głosami wstrzymującymi się 

 

Uchwała Nr LXXIV/966/2024 
Jak w Załączniku Nr 9 
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Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 

5) zwolnień od podatku od nieruchomości budynków lub ich części, w których 
wykonano remont elewacji– DRUK Nr 1001 jest na piśmie i stanowi 
załącznik Nr 10, 

Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Pana Bartosza Wujczaka, Naczelnika 
Wydziału podatków i Opłat o przedstawienie projektu uchwały na DRUKU Nr 1001. 
Zatem kolejny projekt uchwały na druku 1001 dotyczy zwolnień od podatku od 
nieruchomości w budynku lub ich części, w których wykonano remont elewacji.  
I proszę ponownie Pana Naczelnika Bartosza Wujczaka o rekomendację projektu 
uchwały.  

Pan Wujczak, naczelnik WPiO – Szanowni Państwo, podobnie jak poprzednio 
prezentowana uchwała, tak i uchwała w sprawie zwolnień od podatku od 
nieruchomości budynków lub ich części, w których wykonano remont elewacji, jest 
uchwałą wynikającą z kompetencji Rad Gmin, zapisana w art. 7 ust. 3 ustawy  
o podatkach i opłatach lokalnych. Niniejsza uchwała jest kontynuacją zwolnienia 
wprowadzonego w 2015 roku, dzięki któremu 16. podatników skorzystało do tej pory 
z preferencji podatkowej, odnawiając jednocześnie elewację własnych obiektów. 
Istotą uchwały jest zwolnienie od podatku budynków lub ich części znajdujących się 
na obszarze objętym gminnym programem rewitalizacji Miasta Leszno na lata 2017-
2027, skoncentrowanych głównie w obszarze Leszczyńskiej Starówki, pod 
warunkiem wykonania remontu elewacji. Zwolnienie może być przyznane na okres 
od 1 roku do lat 10 i zależy od kwoty wydatków poniesionych na przeprowadzenie 
remontu, a także od wysokości ponoszonych przez podatnika obciążeń 
podatkowych. Remont elewacji musi być przeprowadzony zgodnie z wymaganiami 
prawa budowlanego, a do kwot ponoszonych wydatków podatnik nie może zaliczać 
wydatków finansowanych ze środków publicznych. Zwolnienie może być udzielane 
także przedsiębiorcy i w tym przypadku ma charakter pomocy de minimis. Zatem 
zapisy uchwały były konsultowane z Urzędem Ochrony Konkurencji Konsumentów, 
którego zalecenia także zostały uwzględnione w tym projekcie uchwały. Zwolnienie 
stanowi zachętę adresowaną do właścicieli budynków położonych w wyznaczonym 
obszarze Leszczyńskiej Starówki, którym wsparcie w postaci zwolnienia od podatku 
rekompensuje choć w części ponoszone koszty zakończonego remontu elewacji. 
Niniejszym zwolnieniem Rada Miejska Leszna z całą pewnością może przyczynić się 
do poprawy estetyki miasta, zwiększenia atrakcyjności budynków jako miejsc 
zamieszkania, prowadzenia działalności gospodarczej czy atrakcji turystycznych. 
Zatem Prezydent Leszna rekomenduje Wysokiej Radzie podjęcie niniejszej uchwały. 
Dziękuję. – 

Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję Panu Naczelnikowi. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku 1001 posiada pozytywną opinię Komisji 
Rewizyjnej i Komisji Budżetowo-Finansowej. Zatem przystąpmy do dyskusji nad 
projektem uchwały. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę zgłoszeń. W takim razie 
przegłosujmy projekt uchwały na druku 1001. Przystępujemy zatem do głosowania. 
Kto z Pań i Panów radnych jest za podjęciem uchwały na DRUKU Nr 1001 proszę  
o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką 
Radę, że uchwała na DRUKU Nr 1001, została podjęta: 
 
19 głosami za, 
  0 głosów przeciw, 
  0 głosów wstrzymujących się 
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Uchwała Nr LXXIV/967/2024 
Jak w Załączniku Nr 11 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
 

6) udzielenia pomocy finansowej z budżetu Miasta Leszna na 2024 rok, na rzecz 

Gminy Włoszakowice– DRUK Nr 1002 jest na piśmie i stanowi załącznik Nr 

12, 

Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Pana Jerzego Śliwę – Naczelnika 
Zarządzania Kryzysowego i Bezpieczeństwa o przedstawienie projektu uchwały na 
DRUKU Nr 1002. Kolejny projekt uchwały podjęliśmy jednogłośnie dziewiętnastoma 
głosami za. Kolejny projekt uchwały na druku 1002 dotyczy udzielenia pomocy 
finansowej z budżetu Miasta Leszna na rok 2024, czyli na bieżący na rzecz Gminy 
Włoszakowice, druk numer 1002 I tu proszę Pana Naczelnika Wydziału Zarządzania 
Kryzysowego i Bezpieczeństwa o przedstawienie projektu uchwały. Pan Jerzy Śliwa, 
proszę bardzo.  

Pan Naczelnik Śliwa - Dziękuję, Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, 
Szanowni Państwo. Projekt uchwały pomoc finansowa skierowana jest w zasadzie 
dla jednego konkretnego podmiotu, jakim jest Rejonowe Wodno-Ochotnicze 
Pogotowie Ratunkowe w Lesznie. Ono wystąpiło z wnioskiem do Pana Prezydenta  
o dofinansowanie zabudowy samochodu, który posiada. Doposażenie go  
w sygnalizację świetlną, sprzęt łączności oraz sprzęt ratownictwa medycznego. 
Samochód, który doposażamy, zakupiony został w 2018 roku również  
z dofinansowania udzielonego przez Miasto Leszno. Procedura przekazania środków 
finansowych była identyczna jak przyjęliśmy ją w tym momencie. Samochód był 
kupowany przez WOPR i od początku stanowił ich własność. Niemniej wychodząc na 
przeciw oczekiwaniom części Państwa Radnych w umowie pomiędzy Miastem 
Leszno a Gminą Włoszakowice zostanie zawarty dodatkowy zapis mówiący o tym, że 
to właśnie WOPR ma dokonać tych zakupów montażu zabudowy. I po wszystkim 
całość zamówienia będzie stanowiła własność Leszczyńskiego WOPR. Dziękuję 
bardzo.  

Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że 
projekt uchwały na druku 1002 posiada pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej.  
W takim razie otwieram listę zgłoszeń do dyskusji nad projektem uchwały. Nie widzę 
zgłoszeń. W takim razie przegłosu... Dziękuję. Dziękuję. Zgłoszenie Pani Radnej 
Adrianny Machowiak. Bardzo proszę. 

Pani Radna Machowiak -  Mam jedno króciutkie pytanie. Chcę się upewnić, czy 

w tym... zapis będzie dotyczył, że Gmina Włoszakowice ma przekazać pieniądze 

WOPR-owi w celu zakupienia sprzętu?  

Pan Naczelnik Śliwa - Tak, to wymaga samego zapisu projektu uchwały, że jest 

to pomoc finansowa dla Gminy Włoszakowice z przeznaczeniem dla rejonowego 

WOPR-u i z tego już wynika, że te środki przeznaczone są tylko i wyłącznie dla nich. 

Tą procedurę uzgadnialiśmy jeszcze wcześniej przed przystąpieniem do 

opracowania projektu uchwały z Gminą Włoszakowice i mamy tutaj potwierdzenie, że 

tak się właśnie stanie. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo, w takim razie przystąpmy do 

przegłosowania... W trybie ad vocem, Pan Radny Jarosław Zielonka, bardzo proszę. 
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 Pan Radny Zielonka -  Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, niech Pan 

powie Panie Naczelniku, a Gmina Włoszakowice jakiś tam wkład też finansowy w to 

tutaj ma, czy tylko i wyłącznie Miasto Leszno?  

Pan Naczelnik Śliwa -  Do zabudowy tego samochodu WOPR wnioskował do 

Prezydenta Miasta Leszna i tutaj Miasto Leszno ponosi całość kosztów zabudowy 

tego samochodu i wyposażenia dodatkowego. - Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy -  Pani w trybie ad vocem, Pani Radna 
Aleksandra Petrus-Schmidt, bardzo proszę.  

Pani Radna Petrus-Schmidt Po części też uzupełniając odpowiedź Pana 
Naczelnika, Gmina Włoszakowice generalnie nie dotuje WOPR-u w żadnym 
zakresie, przekazuje jedynie środki, którymi my wspieramy tą organizację. Polityka 
Gminy Włoszakowice jest tutaj jednoznaczna. - Dziękuję. Taka moja tylko refleksja. 
Kolejny rok Samorząd Miasta Leszna, Rada, Pan Prezydent znajduje środki na to, 
żeby wspomóc tych właściwie pełniących z pasji funkcje ratownicze. Taka refleksja, 
więc możemy przystąpić do przegłosowania projektu uchwały na druku 1002. 
Głosujmy. Utrzymujemy trend, kolejny projekt uchwały podjęty jednogłośnie 
dziewiętnastoma głosami za.  
Proszę Państwa! Projekt uchwały na DRUKU Nr 1002 posiada pozytywną opinię-

stanowisko Komisji Rewizyjnej. Otwieram listę zgłoszeń. Nie widzę. Zamykam listę 

zgłoszeń. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Pań i Panów radnych jest za 

podjęciem uchwały na DRUKU 

Nr 1002, proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU Nr 1002, została podjęta: 

 
19 głosami za, 
  0 głosów przeciw, 
  0 głosów wstrzymujących się 

 
Uchwała Nr LXXIV/968/2024 

Jak w Załączniku Nr 13 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 

7) zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji celowej na realizację zadań 

z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej oraz sposobu jej 

rozliczania – DRUK Nr 1003 jest na piśmie i stanowi załącznik Nr 14, 

Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Panią Annę Poloch, naczelnik 
Wydziału Ochrony Środowiska o przedstawienie projektu uchwały na DRUKU Nr 
1003. 

Pani Poloch, naczelnik WOŚ – Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, jest to 
kolejna edycja uchwały dotacyjnej zadań z zakresu ochrony środowiska. Podstawę 
prawną daje nam tu artykuł 403 ustawy Prawo ochrony środowiska. Ja może, 
Szanownej Radzie, przypomnę, jakie zadania możemy dotować To jest tak, kwota 5 
tysięcy złotych w przypadku dotacji na usunięcie i unieszkodliwienie wyrobów 
budowlanych zawierających azbest. 4 tysiące złotych w przypadku zmiany sposobu 
ogrzewania i wymianie źródła węglowego na kocioł, na biomasę, to jest pellet 
drzewny. 5 tysięcy złotych w ramach dotacji na zmianę sposobu ogrzewania 
polegającej na zakupie i montażu nowego kotła gazowego, olejowego, 
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elektrycznego, akumulacyjnego, bądź też podłączenia do miejskiej sieci 
ciepłowniczej. 6 tysięcy złotych w ramach dotacji na zmianę sposobu ogrzewania 
polegającej na zakupie i montażu pompy ciepła. 4 tysiące złotych w przypadku 
montażu kolektorów słonecznych. 6 tysięcy złotych w przypadku montażu instalacji 
fotowoltaicznych. 5 tysięcy złotych w przypadku dotacji na zagospodarowanie wód 
opadowych i roztopowych oraz 5 tysięcy złotych na montaż magazynu energii 
elektrycznej i 2 tysiące złotych na montaż systemu inteligentnego zarządzania 
energią elektryczną. 
Dziękuję bardzo. – 

Pan Przewodniczący Malepszy - Dziękuję bardzo Pani Naczelnik. Projekt 
uchwały na druku 1003 posiada pozytywną opinię Komisji Rozwoju Infrastruktury 
Miasta. W takim razie proszę o zgłoszenia do dyskusji nad projektem uchwały. 
Zamykam listę zgłoszeń dwoje radnych, w kolejności Pani Radna Stefania Ratajczak 
i Pan Krystian Maćkowiak. Bardzo proszę Pani Radna Stefania Ratajczak. – 

Pani Radna Ratajczak - Dziękuję Panie Przewodniczący. Ja mam pytanie do 
Pani Naczelnik czy Pani ma taką wiedzę, orientuje się ile na terenie Miasta Leszna 
jest obiektów, które są pokryte azbestem. Dziękuję bardzo.  

Pani naczelnik Poloch -  Szanowni Państwo, mówiliśmy o tym na Komisji 
Infrastruktury Są obecnie 62 takie miejsca, na których znajduje się Azbest. - Tak, 
dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy - I Pan Radny Krystian Maćkowiak. – 
Pan radny Mackowiak - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo mam kilka 

pytań. Pierwsze, ile wniosków zrealizowaliśmy, jeśli chodzi o wymianę źródła 
ciepła z kotłów węglowych na gazowe? I za ile lat te kotły będą już nieekologiczne 
zgodnie z dyrektywą unijną i polityką klimatyczną Unii Europejskiej? I trzecie pytanie, 
jaka jest różnica w spalaniu i efekcie antysmogowym między spalaniu drewnianych 
zrębków, czyli pelletu, a drewna kominkowego, wysezonowanego, liściastego? 
Dziękuję bardzo. 

Pani naczelnik Poloch - Szanowni Państwo, w tej chwili tę uchwałę dopiero 
przyjmujemy. Uchwała poprzednia przestała obowiązywać z końcem roku. Aktualnie 
mamy na terenie miasta dwa programy dotacyjne, to jest 'Ciepłe Mieszkanie' i 
'Czyste Powietrze'. 'Czyste Powietrze' dotyczy domów jednorodzinnych. Aktualnie 
mamy około 500 wniosków, włącznie wszystkich złożonych w tym programie, od 
początku programu.  Natomiast, jeśli chodzi o 'Ciepłe Mieszkanie', to jest 39 
wniosków, 16 umów już podpisanych. W ramach dotacji, która już obowiązuje od 
wielu lat na naszym,  na terenie Miasta Leszna, Szanowni Państwo, 
wydaliśmy gdzieś około 12,5 miliona złotych, to około 1500 źródeł zostało 
wymienionych. To jest tak oczywiście w przybliżeniu. Natomiast mogę Wam 
powtórzyć jeszcze następne pytanie, bo... - Dziękuję bardzo. Tak, bardzo proszę. W 
trybie ad vocem Pan Radny Krystian Maćkowiak.  

Pan Radny Maćkowiak -Drugie pytanie było, za ile lat beneficjenci, którzy 
korzystają w tej chwili z tego dobrodziejstwa, że wymienili kotły węglowe na gazowe 
będą musieli, nie wiem opłatę dodatkową złożyć, żeby wymienić to na kolejne źródło, 
które według dyrektywy gazowej już nie jest ekologiczne albo nie będzie.  

Pani naczelnik Poloch -  Dobrze, rozumiem. Szanowni Państwo, 
rzeczywiście Unia Europejska w tej chwili według dyrektyw Unii Europejskiej 
powinniśmy powolutku odchodzić od dotowania zmiany sposobu ogrzewania na gaz, 
natomiast nie są to jeszcze jasne przesłanki. Jeżeli chodzi o kotły węglowe, które 
ewentualnie mogą wyjść z użycia, to będzie rok 2040, przy czym to będzie taka 
sytuacja, że będzie można mieć źródło węglowe, ale które będzie wsparte jeszcze na 
przykład pompą ciepła, czyli jakieś OZE. Natomiast, jeżeli chodzi o takie całkowite, 
całkowitą likwidację tych źródeł, no to ewentualnie rok 2040, ale bardziej jest to ujęte 
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tak, że to mają być, że tak powiem usunięte z rynku. Nie ma, niekoniecznie z 
użytkowania, ale ten rok 2040.  

Pan Przewodniczący Malepszy -  Jeszcze ponownie w trybie ad vocem Pan 
Radny Krystian Maćkowiak.  

Pan Radny Maćkowiak -  Na podstawie ustawy antysmogowej Sejmik 
Województwa Wielkopolskiego wydał uchwałę na obszarze naszego województwa, 
że niewskazane jest palenie w kominkach, nawet drewnem wysezonowanym 
liściastym, jeżeli nie jest to jedyne źródło ciepła. Natomiast nowa dyrektywa 
wprowadza możliwość palenia zrębkami drewna, czyli pelletem. Tak to się ma. Czy 
ta wojewódzka uchwała będzie zmieniona? Bo jakby ta polityka widać jest trochę 
mało zrozumiana, jeśli chodzi o logikę. Jeżeli parę lat temu nasz zachodni sąsiad 
wprowadzał na potęgę gaz, to on był ekologiczny. W tej chwili już jest mniej 
ekologiczny. Wprowadzamy drewno, które było nieekologiczne, natomiast na 
zachodzie jest największa produkcja pelletu, tak. Nie wiem, czy to jest jakiś związek 
przyczynowo-skutkowy. Ale oczywiście nie jest to pytanie może do Pani, ale co z tym 
pelletem?  

Pani Naczelnik Poloch - Szanowni Państwo, biomasa nie jest zakazana, 
tylko musi to być biomasa o odpowiedniej wilgotności, na przykład drewno 
sezonowane, prawda, maksymalnie o wilgotności 20% Tak że to nie jest zakazane 
absolutnie na terenie Województwa Wielkopolskiego. Tak, [niezrozumiałe]. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Malepszy - W takim razie przegłosujmy projekt uchwały 
na druku 1003. Bardzo proszę o głosowanie. 

 
19 głosami za, 
0 głosami przeciw, 
0 głosami wstrzymującymi się 

 

Uchwała Nr LXXIV/969/2024 
Jak w Załączniku Nr 15 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 

8) udzielania z budżetu Miasta Leszna dotacji celowej spółkom wodnym – DRUK 

Nr 1004 jest na piśmie i stanowi załącznik Nr 16, 

Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę bardzo, przystępujemy do 
rekomendacji projektu uchwały na druku 1004. Proszę Panią naczelnik Annę Poloch 
o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Poloch, naczelnik WOŚ – Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, chciałabym 
tutaj złożyć autopoprawkę, mianowicie w §1 ust. 7, który otrzyma brzmienie:  
„W przypadku ubiegania się o dotację przez spółkę wodną w związku z prowadzoną 
działalnością gospodarczą w rozumieniu unijnego prawa konkurencji udzielenie 
dofinansowania będzie stanowić pomoc de minimis w rozumieniu Rozporządzenia 
Komisji Unii Europejskiej numer 2023/2831 z dnia 13 grudnia 2023 roku w sprawie 
stosowania art. 107 i 108 traktatu o funkcjonowaniu Unii Europejskiej do pomocy  
de minimis. §2. ust. 1 lit. f otrzymuje brzmienie. W przypadku ubiegania się o pomoc 
de minimis do wniosku należy dołączyć wszelkie zaświadczenia o pomocy  
de minimis oraz o pomocy de minimis w rolnictwie lub rybołówstwie otrzymanej  
w ciągu trzech minionych lat albo oświadczenia o wielkości tej pomocy otrzymanej  
w tym okresie, albo oświadczenie o niedotrzymaniu takiej pomocy w tym okresie oraz 
informacje określone w rozporządzeniu Rady Ministrów z dnia 29 marca 2010 roku  
w sprawie zakresu informacji przedstawionych przez podmiot ubiegający się o pomoc 
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de minimis. Tekst jednolity Dziennik Ustaw z 2024 roku pozycja 40. I analogicznie 
zmieniamy też punkt szósty w załączniku numer 2 do umowy, to jest we wniosku  
o przyznanie z budżetu Miasta Leszno dotacji celowej dla spółki wodnej. Szanowni 
Państwo, jest to też kolejna edycja tej uchwały. Ustawa z dnia 20 lipca 2017 roku 
Prawo wodne umożliwia udzielenie dotacji celowej z budżetu jednostki samorządu 
terytorialnego spółkom wodnym. Zgodnie z art. 443 ust. 2 ustawy Prawo wodne 
dotacja celowa może zostać udzielona na bieżące utrzymanie wód i urządzeń 
wodnych oraz na finansowanie lub dofinansowanie inwestycji. Dziękuję bardzo.  

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Projekt uchwały na druku 
1004 posiada pozytywną... Przepraszam, posiada pozytywną opinię Komisji Rozwoju 
Infrastruktury Miasta Leszna. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji nad projektem 
uchwały na druku 1004. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę zgłoszeń. Przegłosujmy  
w takim razie projekt uchwały. Uchwała na druku 1004 została podjęta jednomyślnie 
19 głosami za. 
 
19 głosami za, 
  0 głosów przeciw, 
  0 głosów wstrzymujących się 

 

Uchwała Nr LXXIV/970/2024 
  Jak w Załączniku Nr 17 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 

9) zmieniająca uchwałę Nr V/39/2015 Rady Miejskiej Leszna z dnia 22 stycznia 
2015 roku w sprawie uchwalenia „Programu usuwania azbestu dla miasta 
Leszna na lata 2015-2032” – DRUK Nr 1005 jest na piśmie i stanowi 
załącznik Nr 18, 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – . I ponownie proszę Panią Naczelnik Annę 

Poloch o rekomendację projektu uchwały na DRUKU Nr 1005. 
Pani Poloch, naczelnik WOŚ – Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, program 

usuwania azbestu dla Miasta Leszna lat 2015-2032 został po raz pierwszy przyjęty  
w 2015 roku. Następnie była ta uchwała aktualizowana w roku 2018. Aktualnie 
aktualizacja wynika z faktu, że w miesiącach lipiec, sierpień 2023 był prowadzony 
spis natury, czyli inwentaryzacja wyrobów zawierających azbest. Ja przypomnę, że 
taką graniczną datą, jeśli chodzi o usunięcie w naszym kraju to jest rok 2032. Na 
Komisji było przedstawione takie podsumowanie tej inwentaryzacji. Zgodnie  
z inwentaryzacją mamy ponad 500 jeszcze ton azbestu na terenie Miasta Leszna. 
Oprócz tego jeszcze jest ponad 3000 metrów rur cementowo-azbestowych. Do tej 
pory, Szanowni Państwo, z dotacji zgodnie z naszymi dotacjami, na podstawie tej 
dotacji można powiedzieć usunięto około 300 ton azbestu. Była to dotacja łączna  
o wysokości 284 tysiące. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Debatowany projekt uchwały 
posiada pozytywną opinię Komisji Rozwoju i Infrastruktury. Przystąpmy do dyskusji 
nad projektem uchwały. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę, przegłosujmy projekt 
uchwały na druku 1005. Jest, ale Pan Radny Mariusz Nowacki. 

Pan radny Nowacki – Ja mam pytanie odnośnie tego azbestu, bo poznaliśmy, że 
tak powiem liczbę lokalizacji, a czy mamy to przeliczone na tony, ile nam pozostało, 
skoro wiemy, że 300 już zostało usuniętych? 



 34 

Pani Poloch, naczelnik WOŚ – Tak, tak Szanowni Państwo jest ponad 550 ton 
azbestu. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję, przepraszam, nie dosłyszałem. 
Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję, wobec tego przegłosujemy projekt 

uchwały na druku 1005. Proszę o głosowanie. Nie widzę wyniku. Coś mi się 
zawiesiło. Piotr, jaki jest wynik, jednomyślnie? Jednomyślnie podjęliśmy projekt 
uchwały na druku 1005 
 
19 głosami za, 
  0 głosów przeciw, 
  0 głosów wstrzymujących się 

 

Uchwała Nr LXXIV/971/2024 
  Jak w Załączniku Nr 19 

 

Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 

10)  przystąpienia dla sporządzenia planu ogólnego Miasta Leszna – DRUK Nr 

1006 – Jest na piśmie i stanowi załącznik Nr 18. 

Pan Przewodniczący Malepszy – O przedstawienie projektu uchwały na 
DRUKU Nr 1006 proszę Pana Bartosza Adamczaka, naczelnika Wydziału 
Architektury, Planowania Przestrzennego i Budownictwa. Bardzo proszę. 

Pan Adamczak, naczelnik WAPPiB – Szanowny Panie Przewodniczący, 
Wysoka Rado, uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego 
Miasta Leszna podejmuje się w związku z nowelizacją ustawy o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym. Nowelizacja ustawy wprowadziła szereg zmian 
w ustawie o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, między innymi 
przewiduje wprowadzenie nowego instrumentu planistycznego, planu ogólnego, który 
ma zastąpić studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. 
Dotychczasowe Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania 
Przestrzennego Leszna obowiązuje do końca 2025 roku. Zgodnie z nowelizacją plan 
ogólny będzie aktem prawa miejscowego, a zgodność z jego ustaleniami wymagana 
będzie zarówno przy opracowywaniu planów miejscowych, jak i ustalaniu warunków 
zabudowy. Szanowni Państwo, Miasto Leszno od lat konsekwentnie realizuje 
przyjęte założenia planistyczne, dlatego istotne jest, aby w planie ogólnym zachować 
bieżące kierunki określone w studium oraz obowiązujących planach miejscowych  
i dostosować je do zmieniającej się sytuacji prawnej. Ze względu na skomplikowaną 
procedurę planistyczną związaną z opracowaniem planu ogólnego, zasadnym jest 
jak najszybsze podjęcie przez Wysoką Radę uchwały o przystąpieniu do jego 
sporządzenia, co niniejszym rekomenduję. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Projekt uchwały na druku 
1006 posiada pozytywną opinię Komisji Rozwoju i Infrastruktury. Proszę o zgłoszenia 
do dyskusji. Ja mam tylko pytanie, Panie naczelniku, jaka jest intencja ustawodawcy, 
żeby przystąpić do, nie chcę powiedzieć, bo to nie tak, zrujnowania tego dorobku 
dotychczasowego i wprowadzenia, przeprowadzania takiej głębokiej reformy? 

Pan Adamczak, naczelnik WAPPiB – My, Panie Przewodniczący, jako miasto 
świadome tej polityki przestrzennej, którą od lat realizujemy,  w zasadzie nie 
będziemy tutaj mocno dotknięci tymi zmianami, natomiast są inne gminy, które mają 
bardzo nikły procent objęcia obszaru gminy tymi planami. U nas to jest aż 90%, tak 
że dla nas to będzie w zasadzie przełożenie studium na ten nowy język planistyczny.  
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Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Możemy przystąpić do 
przegłosowania projektu uchwały? Pan Mariusz Nowacki w trybie ad vocem. 

Pan radny Nowacki – Ile procent mamy, bo nie dosłyszałem, 90? 90, tak, bo nie 
dosłyszałem. 

Pan Adamczak, naczelnik WAPPiB – 90% obszaru Miasta Leszna jest objęte 
planami miejscowymi aktualnie. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. Teraz przystąpmy do 
przegłosowania projektu uchwały na druku 1006. Bardzo proszę. Utrzymujemy trend. 
Kolejny projekt uchwały podjęty jednogłośnie. 

 
19 głosami za, 
  0 głosów przeciw, 
  0 głosów wstrzymujących się 
 

Uchwała Nr LXXIV/972/2024 
  Jak w Załączniku Nr 19 

 

Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 

11) aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Leszna oraz miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego – DRUK Nr 1007 jest na piśmie i stanowi załącznik Nr 20, 

Pan Przewodniczący Malepszy – I ponownie proszę Pana naczelnika Bartosza 
Adamczaka o rekomendację projektu uchwały. 

Pan Adamczak, naczelnik WAPPiB – Szanowny Pani Przewodniczący, Wysoka 
Rado, obowiązek wykonania analizy zmian w zagospodarowaniu przestrzennym 
Leszna co najmniej raz na kadencję Rady Miejskiej nakłada na Prezydenta Miasta 
Leszna art. 32 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Analiza 
zmian w zagospodarowaniu przestrzennym zawiera ocenę aktualności studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego, ocenę aktualności 
miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz postępów  
w opracowaniu planów miejscowych i wieloletni program sporządzania planów 
miejscowych. W wyniku analizy na podstawie art. 32 ustawy o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym stwierdzono prawidłowe i konsekwentne 
prowadzenie polityki przestrzennej przez miasto, co doprowadziło do prawie  
90-procentowego pokrycia obowiązującymi miejscowymi planami zagospodarowania 
przestrzennego oraz braku wydanych decyzji o warunkach zabudowy niezgodnych  
z ustaleniami studium. Stwierdzono aktualność zmiany studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego w zakresie zgodności z art. 10 
ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Zasadność ze względu na 
brak zgodności z wymogami artykułu 15. i 16 tejże ustawy sukcesywnego 
obejmowania nowymi miejscami, nowymi planami miejscowymi zaledwie  
15 obszarów. Stwierdzono także aktualność pozostałych miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego w zakresie zgodności z zapisami ustawy  
o planowaniu zagospodarowania przestrzennym oraz z ustaleniami studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Leszna. I co 
najważniejsze, stwierdzono konieczność przystąpienia do sporządzenia planu 
ogólnego Miasta Leszna jako nowego narzędzia planowania przestrzennego, co 
Państwo Radni uczyniliście przyjmując poprzednią uchwałę. Szanowni Państwo, 
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przeznaczenie i zagospodarowanie przestrzeni Miasta Leszna w zdecydowanej 
większości wynika z konsekwentnie prowadzonej polityki przestrzennej, która 
doprowadziła właśnie do wypełnienia miejscowymi planami zagospodarowania 
przestrzennego 90% obszaru Miasta Leszna. Na dzień dzisiejszy w granicach miasta 
obowiązuje 68 planów miejscowych, a obecnie w trakcie sporządzania jest  
9 projektów miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. Szacujemy, że 
do końca roku 25 to wypełnienie obszaru Miasta Leszna planami miejscowymi 
sięgnie 99%. Dziękuję bardzo. Pozostaję do Państwa dyspozycji.  

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo Panu Naczelnikowi. 
Informuję, że projekt uchwały na druku 1006 posiada, przepraszam, 1007 posiada 
pozytywną opinię Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miasta, zatem proszę o zgłoszenia 
do dyskusji nad projektem uchwały. Nie widzę zgłoszeń. Przystąpmy do 
przegłosowania projektu uchwały na druku 1007. Uchwałę na druku 1007 podjęliśmy 
jednogłośnie. 
 
19 głosami za, 
  0 głosów przeciw, 
  0 głosów wstrzymujących się 

 

Uchwała Nr LXXIV/973/2024 
  Jak w Załączniku Nr 21 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 

12)  zmieniająca uchwałę Nr XXIX/394/2020 Rady Miejskiej Leszna z dnia  
29 października 2020 roku oraz uchwałę Nr XXX/402/2020 Rady Miejskiej 
Leszna z dnia 30 listopada 2020 roku w sprawie taryfy opłat za przewóz osób, 
bagażu i zwierząt środkami komunikacji miejskiej w granicach 
administracyjnych miasta Leszna oraz poza granicami administracyjnymi 
miasta Leszna na terenie gmin Lipno, Rydzyna, Święciechowa – DRUK  
Nr 1008 jest na piśmie i stanowi załącznik Nr 22, 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – . I tu proszę Pana Dyrektora Jacka Domagałę 
o rekomendację projektu uchwały. Proszę bardzo, Panie Dyrektorze. 

Pan Domagała, dyrektor MZK – Dziękuję bardzo. Szanowny Panie 
Przewodniczący, Szanowni Państwo, Miejski Zakład Komunikacji przedkłada projekt 
taryfy opłat, która zawiera dwie aktualizacje. Zmiana treści taryfy w części 
obejmującej ceny biletów dotyczy uzupełnienia aktualnych cen biletów o bilet, jaki 
będzie obowiązywał w związku z uruchomieniem nowej linii autobusowej na terenie 
Gminy Lipno i wydłużeniem już istniejącej linii do Gronówka o nowe miejscowości, 
mianowicie Wyciążkowo i Goniębice. Zmiana treści taryfy w części obejmującej 
upewnienia do bezpłatnych i ulgowych przejazdów dotyczy wycofania z taryfy opłat 
biletu dla seniora i tym samym objęcie bezpłatnym przejazdem na podstawie 
ważnego dowodu osobistego osób, które ukończyły 70. rok życia. W pierwszym 
przypadku powiększamy sieć komunikacyjną o nowe miejscowości zlokalizowane na 
terenie Gminy Lipno. Jest to wspólna inicjatywa Samorządu Miasta Leszna, Gminy 
Lipno i Miejskiego Zakładu Komunikacji. W drugim przypadku, gdy w roku 2020 
prosiłem Państwa o wprowadzenie biletu dla seniora z uwagi na panującą wówczas 
pandemię, która spowodowała drastyczny spadek korzystających z przejazdu 
autobusami komunikacji miejskiej i tym samym spadek przychodów z biletów. Przy 
braku pomocy finansowej ze strony państwa, gdyż zakład budżetowy nie został 
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objęty tarczą antykryzysową, to wszystko negatywnie wpłynęło na sytuację 
finansową zakładu. Prosiłem wówczas o solidarną pomoc wszystkich, którzy 
korzystają z komunikacji miejskiej. Dzisiaj szczególne podziękowania należą się 
seniorom, którzy w latach 2021-2023 zakupili ponad 220 tysięcy biletów. Obecnie 
sytuacja zakładu jest stabilna. Notujemy wzrost sprzedaży biletów, dlatego można 
bezpłatnym przejazdem objąć osoby, które ukończyły 70 rok życia. Powyższe zmiany 
proponujemy wprowadzić z dniem 1 lipca 2024 roku. Proszę Państwa o przyjęcie 
uchwały. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo Panu Dyrektorowi. Projekt 
uchwały na druku 1008 posiada pozytywną opinię Komisji Rozwoju Infrastruktury 
Miejskiej. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji nad projektem uchwały. Zamykam 
listę, dwoje radnych, przepraszam, tak Pani Adriana Machowiak i Pani Stefania 
Ratajczak, bardzo proszę.  

Pani radna Machowiak – Szanowni Państwo rozumiem Pana tłumaczenie, bo 
wtedy rzeczywiście była pandemia i tak dalej, ale ja się bardzo cieszę, że pomysł 
Koalicji Obywatelskiej sprzed prawie 4 lat dziś realizujemy. Być może jest to wynik 
kampanii wyborczej, ale dla mnie jest to nieistotne. Najważniejszą jest dla mnie to, że 
seniorzy od 70. roku życia będą mogli w końcu korzystać z komunikacji miejskiej za 
darmo i bardzo się z tego cieszę. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo i w kolejności Pani Radna 
Stefania Ratajczak. 

Pani radna Ratajczak – Dziękuję Panie Przewodniczący. Ja mam takie pytanie 
do Pana Dyrektora. Już wiemy, że mając 70 lat jeździmy na terenie miasta, seniorzy 
mam na myśli jeżdżą za darmo. To już fajnie, fajny ukłon, że to robią dla seniorów, 
ale mam pytanie, proszę mi powiedzieć. Osoba, która ma 70 lat, chce jechać, jest 
mieszkanką Leszna, ale na przykład ma rodzinę i jedzie do Lipna albo do Gronówka, 
czy do innej miejscowości, jak tutaj mamy Rydzyna, Święcichowa. Czy ona ponosi 
koszty za ten przejazd poza teren Miasta Leszna? Czy opłaca bodajże tam chyba 
10,00 złotych? Nie pamiętam, proszę mi powiedzieć, bo tu nie za bardzo.  

Pan Domagała, dyrektor MZK – Odpowiem, nie opłaca żadnych kosztów, ta 
osoba też pojedzie bezpłatnie, czy to będzie Lipno, miejscowości na terenie Lipno, 
czy to będzie Rydzyna, Święciechowa, Wilkowice. 

Pani radna Ratajczak – Rozumiem... Dziękuję bardzo Panu, dziękuję. 
Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. W trybie ad vocem Pan radny 

Krystian Maćkowiak. 
Pan radny Maćkowiak – Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo,  

w nawiązaniu do pytania o te przewozy, mam do Pana dyrektora takie zapytanie  
z uwagi na to, że będzie spora grupa korzystała nieodpłatnie z komunikacji, czy 
będzie jakakolwiek możliwość prowadzenia statystyki wykorzystania komunikacji 
miejskiej, tak, liczbowo. I być może to do czegoś się przyda taka dana, takie dane.  

Pan Domagała, dyrektor MZK – My prowadzimy taką statystykę już od 2020 
roku. Każdy dzień, każdy miesiąc jest rejestrowany. Dokładnie wiemy ile osób jedzie 
za biletem, czy kupionym w biletomacie, czy kupionym w aplikacji mobilnej, czy 
biletem tzw. Leszczyńskiej Karty Miejskiej, ile osób korzysta z bezpłatnych 
przejazdów. To wszystko od czterech lat mamy zarejestrowane i tymi danymi się 
mogę też podzielić. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. W takim razie przystąpmy do 
przegłosowania, do przegłosowania projektu uchwały na druku 1008. Proszę  
o głosowanie. Czworo radnych bez głosów? To co? Reasumpcja? Tak? Jesteśmy za 
reasumpcją, nie widzę głosów przeciwnych. Tak? W takim razie... Przegło... No 
wiesz, no już nie chcę, chcę trochę przyspieszyć, ale dobrze, to w takim razie, kto 
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jest z Państwa radnych za reasumpcją głosowania nad projektem uchwały na druku 
1008? Reasumpcja również przegłosowana 19 głosami za: 

 
19 głosami za, 
  0 głosów przeciw, 
  0 głosów wstrzymujących się 

 
Pan Przewodniczący Malepszy –  W takim razie przegłosujmy ponownie projekt 

uchwały na druku 1008. Projekt uchwały na druku 1008 podjęliśmy. 
 

19 głosami za, 
  0 głosów przeciw, 
  0 głosów wstrzymujących się 
 

Uchwała Nr LXXIV/974/2024 
  Jak w Załączniku Nr 23 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 

13) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy w trybie 
bezprzetargowym, na nieruchomość gruntową, położoną w Lesznie przy ulicy 
Towarowej – DRUK Nr 1009 jest na piśmie i stanowi załącznik Nr 24, 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – I proszę Pana Mariusza Suchaneckiego, 
naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami o przedstawienie projektu 
uchwały. 

Pan Suchanecki, naczelnik WGN – Szanowny Panie Przewodniczący, Panie 
Prezydencie, Wysoka Rado, szanowni Państwo, dotychczasowy dzierżawca jest 
zainteresowany dalszą dzierżawą działki numer 1/4 arkusz mapy 9 o powierzchni  
81 metrów kwadratowych zlokalizowanej w Lesznie przy ul. Towarowej. W związku  
z tym, że w obowiązującym stanie prawnym w odniesieniu do nieruchomości 
wchodzących w skład zasobu gminnego zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po 
trzyletnim okresie wymaga zgody Rady, w związku z powyższym wnoszę projekt 
niniejszej uchwały w celu jego uchwalenia. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że 
projekt uchwały na druku 1009 posiada pozytywne opinie Komisji Rozwoju  
i Infrastruktury. W takim razie proszę o zgłoszenia do dyskusji nad projektem 
uchwały. Zamykam listę zgłoszeń. Dwoje radnych, w kolejności Pani radna Stefania 
Ratajczak i Pan Kazimierz Jęcz.  

Pani radna Ratajczak – Dziękuję Panie Przewodniczący. Ja mam pytanie do 
Pana naczelnika, proszę mi powiedzieć ile będzie wynosiła opłata tej dzierżawy 
w stosunku do roku poprzedniego, o jaką kwotę ona wzrosła teraz? Dziękuję bardzo.  

Pan Suchanecki, naczelnik WGN – Szanowna Pani radna, obecnie część 
dzierżawna wynosi 844,65 zł. Po waloryzacji będzie wynosić 1146,20 zł. 

Pani radna Ratajczak – Dziękuję. 
Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. W takim razie przegłosujmy 

projekt uchwały na druku 1009. Proszę o głosowanie. Uchwałę na druku 1009 
podjęliśmy jednogłośnie. 
 
19 głosami za, 
  0 głosów przeciw, 
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  0 głosów wstrzymujących się 
 

Uchwała Nr LXXIV/975/2024 
  Jak w Załączniku Nr 25 

 

Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 

14) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy w trybie 
bezprzetargowym, na nieruchomość gruntową, położoną w Lesznie przy  
ul. Towarowej – DRUK Nr 1010 jest na piśmie i stanowi załącznik Nr 26, 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – O zabranie głosu ponownie proszę Pana 
Mariusza Suchaneckiego, naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, który 
przedstawi projekt uchwały na DRUKU Nr 1010. 

Pan Suchanecki, naczelnik WGN – Wysoka Rado, podobnie jak w poprzedniej 
uchwale, dzierżawca złożył wniosek o możliwość kolejnej dzierżawy na kolejne  
3 lata. Tutaj dotyczy to działki o powierzchni 109 m2. Jeżeli chodzi o część 
dzierżawną, obecnie wynosi 1136,61 zł i po waloryzacji ma wynosić 1542,40 zł. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. Projekt uchwały na druku 1010 
posiada pozytywną opinię Komisji Rozwoju Infrastruktury. Proszę o zgłoszenia do 
dyskusji, do debaty nad projektem uchwały. Jedno zgłoszenie, Pani radna Stefania 
Ratajczak? Dziękuję bardzo. W takim razie możemy przegłosować projekt uchwały 
na druku 1010. Proszę o głosowanie. Projekt uchwały na druku 1010 podjęliśmy 
jednogłośnie 19 głosami za.  
 

19 głosami za, 
  0 głosów przeciw, 
  0 głosów wstrzymujących się 

 

Uchwała Nr LXXIV/976/2024 
  Jak w Załączniku Nr 27 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 

15) wyrażenia zgody na przedłużenie okresu użytkowania wieczystego 

ustanowionego dla nieruchomości gruntowej położonej w Lesznie przy  

ul. Osieckiej – DRUK Nr 1020 jest na piśmie i stanowi załącznik Nr 28,  

Pan Przewodniczący Malepszy – I ponownie proszę naczelnika Wydziału 
Gospodarki Nieruchomościami, Pana Mariusza Suchaneckiego o przedstawienie 
projektu uchwały. 

Pan Suchanecki, naczelnik WGN – Dziękuję Panie Przewodniczący, Wysoka 
Rado. Obecny użytkownik wieczysty zwrócił się z wnioskiem o przedłużenie okresu 
użytkowania wieczystego ustanowionego na przedmiotowym gruncie o kolejne 59 lat. 
W związku z tym, że stan prawny zezwala na uwzględnienie tego żądania, 
proponujemy przedłużyć okres użytkowania wieczystego o kolejne 59 lat. Na tym 
gruncie istnieje i funkcjonuje warsztat rzemieślniczy. W związku z powyższym proszę 
o podjęcie tej uchwały. Dziękuję. 
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Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Projekt uchwały na druku 
1020 posiada pozytywną opinię Komisji Rozwoju i Infrastruktury. W takim razie 
proszę o zgłoszenia do dyskusji nad projektem uchwały. Nie widzę zgłoszeń. 
Przegłosujmy, bo przepraszam Pani radna Aleksandra Petrus-Schmidt.  

Pani radna Petrus-Schmidt – Ja mam tylko jedno pytanie, na jaki okres była 
poprzednia dzierżawa? 

Pan Suchanecki, naczelnik WGN – 40 lat użytkowania. 
Pani radna Petrus-Schmidt – A czym w tej chwili motywuje wnioskodawca tak 

długi okres? 
Pan Suchanecki, naczelnik WGN – Przede wszystkim poczynionymi nakładami  

i amortyzacją tych nakładów na tym gruncie. Po drugie, no chcę dalej funkcjonować  
i prowadzić ten warsztat rzemieślniczy. 

Pani radna Petrus-Schmidt – Rozumiem, dziękuję. 
Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję, przegłosujmy projekt uchwały na 

druku 1020. Uchwałę na druku 1020 podjęliśmy jednogłośnie. 
 
19 głosami za, 
  0 głosów przeciw, 
  0 głosów wstrzymujących się 

 

Uchwała Nr LXXIV/977/2024 
  Jak w Załączniku Nr 29 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 

16) określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze, usługi opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowe warunki częściowego 

lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania – DRUK 

Nr 1011 jest na piśmie i stanowi załącznik Nr 30, 

Pan Przewodniczący Malepszy – proszę Panią dyrektor Donatę Majchrzak-
Popławską o rekomendację projektu uchwały wraz z autopoprawką. 

Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – Szanowni Państwo, 
przedmiotowa uchwała dotyczy określenia kwoty kosztu godziny jednej usługi 
opiekuńczej i proponujemy, aby ta kwota w tym roku wynosiła 37,00 zł. Przypomnę, 
że w ubiegłym roku była to kwota 29,70 zł, natomiast usługi specjalistycznej 43,00 zł. 
W ubiegłym roku była to kwota 38,00 zł. Wzrost jest oczywiście wynikiem najbardziej 
wzrostu najniższego wynagrodzenia, na podstawie którego też jest m.in. obliczany 
koszt usług opiekuńczych. W tym miejscu proszę o autopoprawkę w tabeli, która 
określa pobieranie odpłatności, wysokość pobierania odpłatności za te usługi 
opiekuńcze w dwóch kolumnach, gdzie jest słowo bezpłatnie. Proszę o zmianę na 
słowo nieodpłatnie. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Projekt uchwały na druku 
1011 posiada pozytywną opinię Komisji Spraw Społecznych. Proszę o zgłoszenia do 
dyskusji nad projektem uchwały. Zamykam listę zgłoszeń, troje radnych, w kolejności 
Pani radna Aleksandra Petrus-Schmidt, Pani Stefania Ratajczak i Pan radny 
Jarosław Zielonka. Bardzo proszę. 
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Pani radna Petrus-Schmidt – Szanowni Państwo, wszyscy wiemy, że jesteśmy 
społeczeństwem coraz bardziej starzejącym się i zapotrzebowanie na te usługi 
wszystkie opiekuńcze będzie tylko rosło, a nie malało. Ja chciałabym się przy okazji 
tej uchwały dowiedzieć, jakie jest zainteresowanie świadczeniem tych usług  
w naszym mieście. Czy wszystkie... Inaczej... Czy to jest rozwiązanie, które przynosi 
rzeczywiście ulgę społecznie w sensie takim, czy mamy dużo chętnych 
doświadczenia takich usług? Czy potrzebujemy jeszcze więcej? Bo to jest też dobra 
okazja w tej chwili, żeby zachęcić osoby, które chciałyby może w ten sposób 
pomagać.  

Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę bardzo, Pani Dyrektor. 
Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – Tak, kolokwialnie mówiąc, 

studnia bez dna, dlatego różne formy pomocy seniorom wprowadzamy. Nie wszyscy 
seniorzy potrzebują tych usług opiekuńczych, a zgłaszają się oni. Dlatego, że usługi 
opiekuńcze są kierowane w pierwszej kolejności do osób samotnych, leżących, które 
są pozbawione tej opieki ze strony swoich bliskich albo takie, których bliscy pracują. 
W ubiegłym roku przez usługi, usługami opiekuńczymi było objętych ponad 250 osób. 
Opiekunek na etatach mamy w chwili obecnej 40. Ponadto zlecamy usługi 
opiekuńcze Spółdzielni Socjalnej „Pod Skrzydłami”. Jest to każdego miesiąca prawie 
500 godzin do objęcia tymi usługami naszych mieszkańców. Jeżeli chodzi  
o zainteresowanie, no to cały czas jest ono duże. Kolejka jest sukcesywnie 
obsługiwana, ale utrzymuje się ona na poziomie około 20 osób, ponieważ moi 
współpracownicy oczywiście wykonują wywiady środowiskowe i na tej podstawie 
odpowiednią ilość godzin proponują tym rodzinom. Różnie wygląda to z odpłatnością, 
ponieważ ta odpłatność jest taka, jak przed chwilą Państwu przeczytałam, 
zaprezentowałam. Natomiast też nawet, jeżeli senior mieści się w odpowiednich tych 
granicach poziomu procentu dochodu, to i tak zwalniamy go z odpłatności ze 
względu na sytuację życiową, a mimo to spotykamy się z sytuacjami, że seniorzy, no 
mają uposażenie, ale rodziny nie chcą pokrywać tych kosztów i wtedy dochodzi do 
rezygnacji. Natomiast takich sytuacji jest niewiele. Natomiast w pierwszej kolejności 
objętych obejmujemy usługami te osoby, które wymagają codziennej opieki. 
Natomiast niektórzy chcą takiego wsparcia raz czy dwa razy w tygodniu, to wtedy, 
będę jeszcze za chwilę prezentować, będziemy im świadczyć inne formy usług.  

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. Pani radna Stefania Ratajczak. 
Pani radna Ratajczak – Dziękuję Panie Przewodniczący. Ja chciałam tylko 

dopowiedzieć do Pani dyrektor. Wspomniała Pani o stawce godzinowej. Dodam 
tylko, że taka osoba może korzystać w ciągu miesiąca z 23 godzin. Jeśli się 
pomyliłam Pani Dyrektor, to proszę mnie poprawić. I jeszcze jedna rzecz. Warto  
o tym wspomnieć, że osoby, których dochód nie przekracza w rodzinie 
jednoosobowej 776,00 zł, mają te usługi nieodpłatnie w rodzinie wieloosobowej. 
Jeżeli dochód na członka rodziny jest 600,00 zł, wtedy również że są usługi 
nieodpłatnie. Proszę powiedzieć Pani dyrektor, czy moje kwoty, o których ja 
wymieniłam są zgodne z tym projektem uchwały, którą będziemy procesować? 

Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – Szanowna Pani radna,  
23 godziny miesięcznie to jest limit na usługi sąsiedzkie, opiekuńcze sąsiedzkie, 
które będziemy wdrażać. Natomiast usługi opiekuńcze i usługi specjalistyczne nie są 
ograniczone ilością godzin. Jeszcze umknęła mi teraz ta druga kwestia, o której Pani 
Radna mówiła, o kwotach dochodu. Tak jak Pani Radna wspominała, natomiast 
usługami tymi nieodpłatnymi obejmujemy więcej też osób, nie tylko ze względu na to 
kryterium dochodowe, ale każda sytuacja, tak jak u nas, zawsze jest rozpatrywana 
indywidualnie. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. I Pan radny Jarosław 
Zielonka. 
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Pan radny Zielonka – […] odpowiedzi jak Pani Petrus-Schmidt miała zupełnie 
takie samo zapytanie. Udzielono odpowiedzi. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. Przegłosujemy zatem projekt 
uchwały na druku 1011 z autopoprawką. Proszę o głosowanie. Kolejny projekt 
uchwały jednogłośnie podjęliśmy. 
 
19 głosami za, 
  0 głosów przeciw, 
  0 głosów wstrzymujących się 

 
Uchwała Nr LXXIV/978/2024 
  Jak w Załączniku Nr 31 

 

Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 

17)  zasad zwrotu wydatków za niektóre świadczenia pomocy społecznej – DRUK 
Nr 1012 jest na piśmie i stanowi załącznik Nr 32, 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – O zabranie głosu proszę Panią Donatę 

Majchrzak-Popławską - Dyrektor MOPR, bardzo proszę o przedstawienie projektu 
uchwały na DRUKU Nr 1012 wraz z autopoprawką 

Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – Szanowni Państwo, pomoc 
społeczna może być udzielana w wyjątkowych sytuacjach również osobom, które 
przekraczają kryterium dochodowe, natomiast wtedy one z ustawy są zobowiązane 
do zwrotu wydatków i oczywiście, tak jak zawsze podkreślam, te sytuacje są 
traktowane przez nas indywidualnie. Niemniej ta uchwała jest wymogiem 
ustawowym, że możemy w indywidualnych przypadkach taką odpłatność pobierać. 
Proszę tutaj również o autopoprawkę w paragrafie drugim. W punkcie pierwszym po 
wyrazie wydatków proszę o dodanie za niektóre świadczenia z pomocy społecznej,  
a w punkcie drugim proszę o zmianę wyrażenia w granicach, żeby było zmienione  
w wysokościach. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. Projekt uchwały na druku 1011, 
przepraszam, 1012 posiada pozytywną opinię Komisji Spraw Społecznych. Proszę  
o przegłosowanie projektu uchwały wraz z autopoprawkami. Projekt uchwały na 
druku 1012 podjęliśmy jednogłośnie, brak głosu jednej osoby. 
 
18 głosami za, 
  0 głosów przeciw, 
  0 głosów wstrzymujących się 
  1 osoba nie głosowała 

 

Uchwała Nr LXXIV/979/2024 
  Jak w Załączniku Nr 33 

 

Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 

18) przyjęcia Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” Miasta Leszna 
na rok 2024 – DRUK Nr 1013 jest na piśmie i stanowi załącznik Nr 34, 
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Pan Przewodniczący Malepszy – O zabranie głosu proszę Panią Donatę 
Majchrzak-Popławską -Dyrektor MOPR, bardzo proszę o przedstawienie projektu 
uchwały na DRUKU Nr 1013 wraz z autopoprawką 

Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – Szanowni Państwo, jest to 
kolejna edycja rządowego programu i jak co roku przystępujemy jako miasto do tego 
programu i na te okoliczności jest konieczne podjęcia przez Państwa stosownej 
uchwały. Dodam tak, w ramach Korpusu Wsparcia Seniorów będziemy realizować 
dwa moduły. Moduł pierwszy to jest ta nowość, o której przed chwilą mówiłam, czyli 
usługi opiekuńcze sąsiedzkie. Moduł drugi jest to opaska bezpieczeństwa, opaska 
życia, którą realizujemy też od kilku lat i tutaj zwiększamy ilość zakupionych, 
dzierżawionych opasek oraz pozyskujemy pieniądze na funkcjonowanie tych opasek, 
które kupiliśmy w roku wcześniejszym. Proszę również tutaj o autopoprawkę 
w paragrafie drugim. Po wyrażeniu budżetu państwa proszę o dodanie udzielanej na 
podstawie art. 115 ust. 1 ustawy o pomocy społecznej. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. Projekt uchwały na druku 1013 
posiada pozytywną opinię Komisji Spraw Społecznych. Proszę o zgłoszenia do 
dyskusji nad projektem uchwały. Zamykam listę zgłoszeń Pan radny Jarosław 
Zielonka. Bardzo proszę.  

Pan radny Zielonka – Pani Dyrektor takie pytanie, czy w skład tego programu 
osłonowego również wchodzi tam dowożenie posiłków dla osób starszych, bo takie 
coś funkcjonowało, ale od jakiegoś czasu wiem, że nie wszędzie to działa  
i takie gdzieś tam miałem pytanie.  

Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – Szanowny Panie radny, nie,  
w tym roku niestety ten program rządowy nie przewidywał takiej możliwości. 
Natomiast chciałabym tutaj powiedzieć, ponieważ to jest ważna informacja do 
wszystkich mieszkańców, że przez ten czas od początku roku pracowaliśmy nad tym, 
łącznie z tym, że zwróciliśmy się o interpretację przepisów do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. Wiemy ile, ponieważ w minionym roku nawet 90 osób codziennie 
obejmowaliśmy takim dowozem. Natomiast to co mówię też powszechniej moim 
pracownikom, jeżeli jakaś osoba potrzebuje tego dowozu i stwierdzimy, że faktycznie 
ten dowóz jest potrzebny, ponieważ on jest możliwy w określonych okolicznościach, 
niepowszechnie, tak jak było w ramach programu, to taką usługę będziemy 
realizować, natomiast na pewno w ramach pozyskiwanych środków z różnych 
programów też będziemy o tym myśleć. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję Pani dyrektor. Przystąpmy do 
przegłosowania projektu uchwały na druku 1013 wraz z autopoprawką. Proszę  
o przegłosowanie projektu uchwały. Uchwała na druku 1013 wraz z autopoprawką 
podjęta została jednogłośnie 18 głosami za. 

 
18 głosami za, 
  0 głosów przeciw, 
  0 głosów wstrzymujących się 
  1 osoba nie głosowała 

 

Uchwała Nr LXXIV/980/2024 
  Jak w Załączniku Nr 35 

 

Pan Przewodniczący Malepszy – Prośba jest o pięciominutową przerwę. 
Bardzo proszę. Będę rygorystyczny. 5 minut. 
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Przerwa. 
 
Po przerwie: 
 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Państwa, 5 minut upłynęło. 
Zapraszam. Możemy kontynuować? 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 

19)  przyjęcia Programu Pomocy „TAKSÓWKA DLA SENIORA” – Druk Nr 1014 

 – Jest na piśmie i stanowi załącznik Nr 36, 

Pan Przewodniczący Malepszy – O zabranie głosu proszę Panią Donatę 
Majchrzak-Popławską -Dyrektor MOPR, bardzo proszę o przedstawienie projektu 
uchwały na DRUKU Nr 1014 wraz z autopoprawką. 

Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – Nie szkodzi. Szanowni 
Państwo, wiele już rozmawialiśmy na temat taksówki dla seniora. Pomysł krążył od 
kilku lat. Czekaliśmy z tym pomysłem od października, żeby go wdrożyć już teraz 
konkretnie, ponieważ wiedzieliśmy, że na ten cel możemy uzyskać pieniądze unijne 
i tak też się stało. Z Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej otrzymaliśmy na 
różne wsparcia, różne formy wsparcia seniorów, o których mogę również powiedzieć 
tutaj, 380 tysięcy na dwa lata. Między innymi z tego programu, to się nazywa 
program Wielkopolskie Telecentrum Opieki będzie finansowana czy też 
dofinansowana Taksówka dla Seniora. Główne takie założenia tego programu to ma 
ona umożliwić seniorom dostanie się do miejsc w dostępie, do których byli oni do tej 
pory ograniczeni, natomiast założeniem jest niewyręczanie istniejących już 
możliwości, a więc po pierwsze, będą oni mogli tą taksówką dotrzeć na groby 
bliskich, do urzędów i do specjalistycznych placówek opieki zdrowotnej, czyli na 
wizyty do lekarzy specjalistów i na badania specjalistyczne. Jest ona kierowana do 
seniorów w wieku od 65 do 70 czterech lat i tutaj z tego tytułu już w tym miejscu 
proszę o autopoprawkę, ponieważ wkradł nam się błąd w programie w §4. pkt 19 jest 
(60-74 lata), powinno być oczywiście (65-74 lata). I tacy seniorzy powinni 
legitymować się orzeczeniem o stopniu niepełnosprawności bez względu na rodzaj, 
czy jest to lekki, umiarkowany czy znaczny. Natomiast seniorzy powyżej 75 lat będą 
mogli korzystać z tej taksówki bez spełnienia dodatkowych kryteriów. Nie ma tutaj 
kryterium dochodowego, tak jak w przypadku innych programów, które będziemy 
również w najbliższym czasie zmieniać. Program został wypracowany podczas 
bardzo owocnych konsultacji z Leszczyńską Radą Seniorów, za którą bardzo 
dziękuję, ponieważ seniorzy zobaczyli również jak przebiega proces docierania do 
tych szczegółów i jak to czasem jest trudne, jakie są wątpliwości, ponieważ tych 
wątpliwości było wiele. Największą wątpliwość i tutaj też już Państwo zadawali mi 
pytania, jest ilość razy, ile razy dany senior może skorzystać z takiej pomocy.  
I ustaliliśmy na razie, że będzie to cztery razy w roku, maksymalnie dwa razy  
w miesiącu. Tak że jest to też podjęta tutaj propozycja ta przedłożona Państwu jest 
wypracowana z seniorami reprezentującymi różne środowiska. Jak to będzie 
faktycznie, z jakim odzewem spotka się program, to nie wiadomo. Wiadomo, że jest 
to pilotażowy program. Nie ma ten program za zadania wyręczać na przykład lekarzy 
domowych w dotarciu na wizyty domowe, ponieważ taka możliwość jest i seniorzy 
nie będą mogli z tego programu skorzystać, żeby dojechać do przychodni zdrowia 
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podstawowej opieki zdrowotnej. Chyba wyczerpałam te najważniejsze założenia. 
Proszę też w tym miejscu o autopoprawkę w samej treści uchwały. Proszę  
o wykreślenie paragrafu drugiego, że pieniądze na realizację tego programu będą 
pochodziły z budżetu Miasta Leszna, ponieważ to wynika z dalszej treści programu,  
a na chwilę obecną w samej uchwale nie chcemy, żeby było takie jednoznaczne 
wskazanie, ponieważ staramy się o środki również z innych źródeł zewnętrznych. 
Tak jak powiedziałam w punkcie 19 paragrafu 4 w nawiasie jest błąd, powinno być 
65-74 lat i w paragrafie czwartym punkt siódmy proszę o zmianę sformułowania 
„zablokowaniem” na „wstrzymaniem”. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo Pani dyrektor. Projekt 
uchwały na druku 1014 posiada pozytywną opinię stanowisko Komisji Spraw 
Społecznych. Przepraszam, od początku obrad sesji są Panie członkinie Rady 
Seniorów z Panią szefową Komisji. Witam serdecznie, Panie się przysłuchują temu 
naszej debacie. Jeśli chciały zabrać głos tutaj, to bardzo proszę. Ale satysfakcja jest 
po stronie i aprobata również, bo tak jak Pan Prezydent powiedział, kwestia była 
dyskutowana również na Radzie Seniorów. Dwoje radnych zgłosiło się do debaty nad 
projektem uchwały, prawie projektu Taksówka dla Seniorów. W kolejności Pani 
Stefania Ratajczak i Pani Adriana Machowiak, bardzo proszę. 

Pani radna Ratajczak – Dziękuję Panie Przewodniczący. Powiem tak, bardzo 
fajny program skierowany do seniorów. W nowej Radzie, jeśli będę radną 
zaproponuję też coś dla seniorów, tak jak jest w Poznaniu, w innym mieście.  Nie, nie 
Basia, Basia nie bądź złośliwa, no mogłaś to zgłosić, no Basia, moja droga, pierwsza 
Basia.  Zgłoszę się do oczywiście Rady Seniorów...  

Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę Państwa, jedna radna ma głos. 
Pani radna Ratajczak – Co Pani powie na program Książka dla Seniora? Chodzi 

mi o to, żeby podobnie jak tutaj osoby chore, które nie mogą chodzić, są 
niepełnosprawne, żeby były książki dostarczone do seniora, ale to jest na później. 
Jeśli mi się to uda, to ja się oczywiście skontaktuję z Radą Seniorów, przedstawię 
propozycję. To jest tak, ale mam pytanie do Pani dyrektor. Proszę mi powiedzieć, to 
jest program na rok, czy mamy na myśli też, że będzie to na lata 2025? To pytanie 
do Pani dyrektor. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Proszę, Pani dyrektor. 
Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – Szanowni Państwo, uchwała nie 

jest podejmowana, ta uchwała, propozycja nie jest czasowa. Po prostu ona, tak jak 
wiele programów, jest bez ograniczenia czasowego. Natomiast obecnie 
zaplanowaliśmy pieniądze na dwa lata. Na dwa lata mamy z tego programu, o którym 
mówiłam, unijnego. Natomiast już w trakcie trwania tego programu nie musimy 
czekać, nie muszą Państwo czekać, przyszła Rada, Pan Prezydent, przyszły Pan 
Prezydent na to, żeby skończyły się te dwa lata dofinansowania, ponieważ jeżeli 
będzie zainteresowanie większe, to oczywiście Państwo będą decydować  
o przeznaczeniu środków już wtedy z budżetu miasta, chyba że uda nam się 
pozyskać ponownie jeszcze z innego źródła. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. W tym poszukiwaniu 
powodzenia, Pani dyrektor. Natomiast kolejny w trybie ad vocem Pani radna 
Aleksandra Petrus-Schmidt, bardzo proszę. 

Pani radna Petrus-Schmidt – Ja chciałam tutaj koleżankę poinformować, że my 
jeszcze pracujemy do 30 kwietnia, a więc wybory tutaj niczego nie zmieniają. Jest 
dużo czasu można zgłosić wcześniej. Nie trzeba czekać do następnej kadencji.  

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo Pan Prezydent. 
Pan Prezydent Borowiak – Tak, dziękuję Panie Przewodniczący. Wysoka 

Rado, Szanowni Państwo, ja w kontekście wypowiedzi Pani Stefanii Ratajczak, bo 
byłem na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych, rzeczywiście omawialiśmy taki 
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ważny projekt, temat, problem, który Pani radna zasygnalizowała, otóż są osoby 
niepełnosprawne, które chciałyby skorzystać z filii Miejskiej Biblioteki Publicznej. Ja 
tylko przypomnę, że cały czas dowozimy na telefon do poszczególnych filii, ale to jest 
akurat osoba, która no nie wychodzi z domu. I też uznaliśmy, że w takich 
przypadkach Pani Dyrektor będzie to analizowała i wydaje mi się, że idziemy w takim 
kierunku, że jeżeli osoba niepełnosprawna przypuśćmy na osiedlu naszym, osiedlu 
przyjaźni nie będzie mogła dojść do filii, to pracownicy Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie dostarczą tej Pani tą książkę i to też w toku tej dyskusji zasygnalizowała 
Pani rzeczywiście problem. Ile takich mieszkańców w Lesznie jest, którzy chcieliby 
skorzystać z oferty Miejskiej Biblioteki Publicznej to też nie wiemy, ale o je..., znaczy 
o jednym wiemy na razie, tak, ale pewnie są. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Pani radna Adriana Machowiak, bardzo 
proszę. 

Pani radna Machowiak – Pani Dyrektor mam jedno pytanie i potem jeszcze 
jedno, ale dokładnie z tych 380 tysięcy złotych jaka pula jest przeznaczona na Taxi 
dla Seniora? 

Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – Na Taksówkę dla Seniora 5 tys. 
miesięcznie przez ten okres na koszty. Będziemy ogłaszać tutaj zapytanie ofertowe 
albo konkurs dla organizacji pozarządowych. Jeszcze nie zdecydowaliśmy tutaj  
z moimi współpracownikami. Natomiast przy tej okazji chciałabym powiedzieć, 
ponieważ też mieszkańcy oglądają sesje, relacje, że inne działania będą 
podejmowane w ramach tutaj programu. Między innymi wprowadzamy taką nowość  
i innowacje, to jest Asystent osoby starszej. I jest to forma usługi takiej 
interwencyjnej, czyli seniorzy radzą sobie, mają swoich bliskich, nie potrzebują usług 
opiekuńczych. To jest wyjście naprzeciw tym oczekiwaniom, żeby ta oferta dla 
seniorów, którzy wymagają wsparcia, niecałkowitej opieki była zróżnicowana  
w naszym mieście. I jeszcze dodam, że z tego programu również 200 tysięcy na dwa 
lata zostanie przekazane do budżetu miasta na prowadzenie naszego mieszkania 
wspomaganego przy ul. Grzybowej, które jest teraz od 1 października na całkowitym 
utrzymaniu budżetu miasta i będzie to też, no taka możliwość tutaj, że te pieniądze 
zostaną przekazane na dofinansowanie tego zadania. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Malepszy – Ok, dziękuję bardzo. Dziękuję bardzo, bardzo 
proszę. 

Pani radna Machowiak – Chodzi mi o ten podział wiekowy. Myśmy rozmawiały 
o tym na Komisji, że tam od 75. roku życia każdy może, ale od 65 do 74  
z orzeczeniem o niepełnosprawności. I ja miałam ten przypadek, że Pani miała 72 
lata, jechała na zabieg do szpitala i z Gronowa rzeczywiście nie miała się ani jak 
dojechać,  ani jak wrócić, a już szczególnie po zabiegu. I rozumiem, że zgodnie  
z paragrafem pierwszym naszej uchwały będzie indywidualnie też takie 
rozpatrywanie, że niekoniecznie będzie musiała mieć ta Pani o niepełnosprawności 
orzeczenie. Czy ta inna osoba, nie mówię teraz akurat ta, ale inna.  

Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR – Tak, zgadza się. W §. 6. pkt 2 
jest też tutaj zapis, że ostateczna decyzja należy do dyrektora Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Rodzinie i jeśli chodzi o moją osobę, akurat to Państwo wiedzą, że każdy 
taki przypadek jest indywidualnie traktowany, tak jak w przypadku „Złotej Rączki”, też 
nie trzymamy się sztywno tych określonych wymagań, ponieważ osoby, które 
przekraczają kryterium dochodowe, również są objęte takimi programami. Dziękuję 
bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję i w trybie ad vocem Pani radna 
Stefania Ratajczak. 

Pani radna Ratajczak – Dziękuję Panie Przewodniczący. Ja ad vocem do Pana 
Prezydenta. Panie Prezydencie, bardzo się cieszę co Pan powiedział przed chwilą 
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i można by powiedzieć, że właściwie książka dla seniora w pewnym sensie została 
rozwiązana. Tylko bardzo gorąca prośba, czy można tę część nagłośnić, bo seniorzy 
o tym nie wiedzą, że mogą zadzwonić prawdopodobnie do Pani dyrektor Majchrzak-
Popławskiej. W Poznaniu już zadzwonią. Ale przepraszam, ale ja przepraszam, że są 
miasta, gdzie dzwonią do dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie,  
a w Poznaniu dzwonią do biblioteki. Tak że tutaj kwestia do rozwiązania, ale złota, 
ale nie Złota Rączka, przepraszam, bo też to zgłosiłam,  ale Książka dla Seniora. 
Może już być aktualna, w życie wejść, na przykład powiedzmy za tydzień, dwa, jak to 
się bardziej nagłośni. Tak że tutaj ja bardzo dziękuję Panu Prezydentowi za ukłon  
w sprawie książki, że nie wykluczamy osoby niepełnosprawne, starsze czy nawet 
młodsze, które nie mogą chodzić, a lubią czytać książki i korzystać z bardzo 
bogatego księgozbioru w Lesznie, bo mamy tych książek aż ponad, przepraszam, 
prawie 200 tysięcy, więc jest z czego wybierać. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. Pan Prezydent. 
Pan Prezydent Borowiak – Dziękuję Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

rzeczywiście tocząca się dyskusja na Komisji Spraw Społecznych szła w takim 
kierunku i słusznie Pani Przewodnicząca zasygnalizowała, bo jest tyle programów 
skierowanych dla tej grupy mieszkańców Leszna, że wielu seniorów, no nie ma takiej 
informacji. Nie wszyscy poruszają się po internecie. I też Pani dyrektor 
rozmawialiśmy, bo była Pani wicedyrektor na posiedzeniu tej Komisji. Warto byłoby 
zebrać syntetycznie wszystkie te projekty, numery telefonów i przygotować 
broszurkę, którą byśmy kolportowali, bo to jest też ważny sygnał z tej Komisji, 
właściwie wnioski z tej Komisji, które napływały i wydaje mi się, że powinniśmy 
syntetycznie zebrać taką książeczkę Pani Stefanio, która by informowała o różnych 
programach, telefonach. I też informacje o organizacjach senioralnych, które działają, 
bo tam na pewno te informacje dotrą, ale czasami nie docierają do osób, które no są 
rzeczywiście samotne i nie poruszają się po internecie. Tak że bardzo słuszna też 
uwaga ze strony Pani Przewodniczącej.  

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. Możemy przegłosować projekt 
uchwały na druku 1014 wraz z autopoprawką. Bardzo proszę o przegłosowanie. 
Kolego, przepraszam, no… Dobrze, przegłos... głosujemy, Pan radny prosi o auto… 
reasumpcję… Bardzo proszę, głosujemy auto… reasumpcję projektu uchwały na 
druku 2014 na wniosek Pana radnego Mariusza Nowackiego. Bardzo proszę. 
Wniosek o reasumpcję przyjęliśmy 19 głosami za, czyli jednogłośnie.  
 
19 głosami za, 
  0 głosów przeciw, 
  0 głosów wstrzymujących się 
   

Pan Przewodniczący Malepszy – Proszę wobec tego przystępujemy teraz do 
przegłosowania projektu uchwały na druku 1014 wraz z autopoprawką. Uchwałę, 
projekt, który stał się już uchwałą, na druku 1014 z autopoprawką podjęliśmy 
jednogłośnie. 

 
19 głosami za, 
  0 głosów przeciw, 
  0 głosów wstrzymujących się 
 

Uchwała Nr LXXIV/981/2024 
  Jak w Załączniku Nr 37 
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Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 

20) rozpatrzenia petycji – DRUK Nr 1015 – Jest na piśmie i stanowi załącznik  

nr 38, 

Pan Przewodniczący Malepszy – O zabranie głosu ponownie proszę Panią Hannę 
Kotomską, Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która przedstawi 
projekt uchwały na DRUKU Nr 1015 

 
Pani radna Kotomska – Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, 

Szanowni Państwo, chciałam przedstawić projekt uchwały na druku nr 1015  
w sprawie rozpatrzenia petycji, która wpłynęła 4 marca do Biura Rady. Petycje 
napisali mieszkańcy Leszna, którzy zgromadzili się wokół tematu lokalizacji kasyna 
gry w Hotelu Wieniawa w Lesznie przy Rynku 29 i którzy wyrazili swój sprzeciw 
przeciwko takiej lokalizacji. Jeszcze chciałam tu podkreślić, bo w przestrzeni 
publicznej krążą też takie nie do końca właściwe informacje, że był to sprzeciw 
przeciwko kasynu w ogóle. Nie, to był sprzeciw przeciwko lokalizacji kasyna w tym 
miejscu. I taka petycja właśnie wpłynęła do Biura Rady. Mieszkańcy piszą właśnie  
o, no niezbyt fortunnej lokalizacji, która miałaby nastąpić w tym miejscu. Motywują to 
tym, że jest to miejsce jakby, no naznaczone zupełnie innymi funkcjami, w związku  
z czym ich sprzeciw był przynajmniej moim  osobistym zdaniem jak najbardziej 
uzasadniony. Tu warto też dodać, że w odpowiedzi na wnioski o lokalizację kasyna 
właściciele lokalu tego budynku zlokalizowanego pod adresem Rynek 29 również 
napisali do Biura Rady informację o braku zgody na otwarcie kasyna w budynku 
Hotelu Wieniawa. Chronologicznie w dniu 8 marca do Przewodniczącego Rady 
Miejskiej wpłynęły oświadczenia pełnomocników wnioskodawców, którzy wycofali 
wnioski w sprawie wydania opinii o lokalizacji kasyna gry w lokalu położonym  
w Lesznie przy Rynku 29. W takim układzie rozpatrzenie Komisji Petycji  właściwie 
stało się tylko formalnością i na posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
jednomyślnie uznaliśmy petycję za bezzasadną. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. Projekt uchwały na druku 
1015 posiada pozytywną opinię Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Proszę  
o zgłoszenia do dyskusji nad projektem uchwały. Nie widzę zgłoszeń. Wobec tego 
przegłosujmy projekt uchwały na druku 1015. Projekt uchwały na druku 1015 
podjęliśmy jednogłośnie 18 głosami za. 
 

18 głosami za, 
  0 głosów przeciw, 
  0 głosów wstrzymujących się 
  1 osoba nie głosowała 
 

Uchwała Nr LXXIV/982/2024 
  Jak w Załączniku Nr 39 

 

Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 

21) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie miasta Leszna w 2024 r. – DRUK Nr 1016  

– Jest na piśmie i stanowi załącznik nr 40, 
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Pan Przewodniczący Malepszy – O zabranie głosu proszę Pana Ryszarda 
Dorsza Kierownika Biura Gospodarki komunalnej, który przedstawi projekt uchwały 
na DRUKU Nr 1016 

Pan Dorsz, kierownik BGL – Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, Wysoka 
Rado, zgodnie z zapisem art. 11a ust. 1 ustawy o ochronie zwierząt, Rada Gminy 
została zobowiązana w terminie do 31 marca każdego roku do określenia w drodze 
uchwały programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt. Zaproponowany przez nas projekt obejmuje wszystkie 
działania, które powinny znaleźć się w programie oraz wskazuje wysokość środków 
finansowych przeznaczonych na jego realizację. Te działania to m.in. zapewnienie 
bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt, opieka nad wolno 
żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie, odławianie bezdomnych zwierząt, 
obligatoryjna sterylizacja albo kastracja zwierząt w schronisku, poszukiwanie 
właścicieli dla bezdomnych zwierząt, usypianie ślepych miotów, wskazanie 
gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich oraz 
zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych  
z udziałem zwierząt. Projekt programu został pozytywnie zaopiniowany przez 
powiatowego lekarza weterynarii w Lesznie oraz Nadleśnictwo Karczma Borowa.  
Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję Panu Kierownikowi. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku 1016 posiada pozytywną opinię Komisji 
Rozwoju i Infrastruktury. Zatem proszę o zgłoszenia do dyskusji. Nie widzę zgłoszeń, 
przegłosuję zatem projekt uchwały na druku 1016. Projekt uchwały na druku 1016 
podjęliśmy jednogłośnie.  
 
19 głosami za, 
  0 głosów przeciw, 
  0 głosów wstrzymujących się 
 

Uchwała Nr LXXIV/983/2024 
  Jak w Załączniku Nr 41 

 

22) uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta 

Leszna – DRUK Nr 1017 – Jest na piśmie i stanowi załącznik nr 42, 

Pan Przewodniczący Malepszy – O zabranie głosu proszę ponownie Pana 
Ryszarda Dorsza Kierownika Biura Gospodarki Komunalnej, który przedstawi projekt 
uchwały na DRUKU Nr 1017 

Pan Dorsz, kierownik BGL – Dziękuję. Panie Przewodniczący, Wysoka 
Rado, zgodnie z artykułem 4 ustawy z dnia 13 września 1996 roku o otrzymaniu 
czystości i porządku w gminach, Rada Gminy po zasięgnięciu opinii Państwowego 
Powiatowego Inspektora Sanitarnego uchwala regulamin otrzymania czystości 
i porządku w gminach. Regulamin ten stanowi akt prawa miejscowego. 
Zaproponowany przez nas projekt zawiera wszystkie istotne zmiany przyjęte przez 
ustawodawcę w znowelizowanej ustawie. Ponadto jego zapisy są zgodne z obecnie 
obowiązującym orzecznictwem sądów administracyjnych. Do najważniejszych zmian 
wprowadzonych w regulaminie należą usunięcie zapisów dotyczących postępowania 
z odpadami komunalnymi, które zostały określone w odrębnej uchwale 
Zgromadzenia Komunalnego Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego, poszerzenie 
definicji zbiornika bezodpływowego przydomowej oczyszczalni ścieków wraz  
z dopisaniem częstotliwości opróżniania osadów ściekowych z przydomowych 
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oczyszczalni. Zmiana zapisów dotycząca częstotliwości opróżniania nieczystości 
ciekłych ze zbiorników bezodpływowych, doprecyzowanie zapisów określających 
warunki opróżniania zbiorników bezodpływowych i osadników, doprecyzowanie 
sposobów pozbywania się odchodów zwierząt domowych oraz doprecyzowanie 
miejsc przeprowadzania obowiązkowej deratyzacji. Projekt regulaminu został 
pozytywnie zaopiniowany przez Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego 
w Lesznie. Mając na względzie konieczność dostosowania dotychczasowej uchwały 
do znowelizowanych przepisów ustawy, podjęcie przedmiotowej uchwały jest 
uzasadnione. Dziękuję bardzo. 
 Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję Panu kierownikowi. Projekt 
uchwały na druku 1017 posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji Rozwoju  
i Infrastruktury. Zatem proszę o zgłoszenia do dyskusji nad projektem uchwały. 
Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń. Dwoje radnych, w kolejności Pan 
radny Jacek Matecki i Kazimierz Jęcz. Bardzo proszę. 
 Pan radny Matecki – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni 
Państwo, ja mam tylko takie pytanie, bo w tym regulaminie, oczywiście słusznym jak 
najbardziej, mamy wiele zapisów, że na przykład mycie samochodów ma się 
odbywać tak, czy w taki, a nie inny sposób, gdzie ma spływać woda. Ja mam pytanie 
czy te nasze zapisy one jako akt prawa miejscowego podlegają pod Kodeks 
wykroczeń, czyli w przypadku nie trzymania się regulaminu przez mieszkańca  
np. Straż Miejska może ukarać mieszkańca z Kodeksu wykroczeń, czy to pod jakieś 
inne regulacje to podlega.  

Pan Dorsz, kierownik BGL – Tak, to jest akt prawa miejscowego i Straż 
Miejska będzie mogła egzekwować stosowanie tego regulaminu. Tak.  

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. Pan radny Kazimierz Jęcz. 
Pan radny Jęcz – Panie Kierowniku ja mam takie pytanie, w rozdziale drugim 

jest napisane w paragrafie czwartym właściciele nieruchomości zobowiązani są do 
uprzątnięcia błota, śniegu, lodu i innych zanieczyszczeń z terenu chodników i ciągów 
pieszo-jezdnych położonych wzdłuż ich nieruchomości służących do użytku 
publicznego. I teraz mam pytanie, jeżeli nie ma chodników jest od, że tak powiem, od 
działki do działki szerokość tego ciągu pieszo, pieszo-jezdnego wspólna, czyli do 
połowy jezdni właściciel z jednej strony, a od połowy jezdni do drugiej, drugiej połowy 
właściciele raz w prawej, raz w lewej. Czy to jest realne, jeżeli nie ma właśnie 
chodników? To tą ulicę wtenczas muszą sprzątać?  
 Pan Dorsz, kierownik BGL – No ten zapis jest powtórzony z poprzedniego 
regulaminu, więc przy swojej nieruchomości trzeba posprzątać, odśnieżyć... 
Odbłocić.  

Pan radny Jęcz – Tak jest. Bo są osiedla nowe, gdzie nie ma chodników, jest 
wspólna, jedna nawierzchnia utwardzona. I teraz chodzi o to, jak na jakiej szerokości 
właściciele nieruchomości mają sprzątać? 
 Pan Dorsz, kierownik BGL – Do połowy, czyli przeważnie w połowie tego 
ciągu pieszo-jezdnego jest ten rynsztok do wody deszczowej, do odprowadzenia 
wody deszczowej.  
 Pan radny Jęcz – Jak to wygląda? Czy trzeba sprzątać połowę jezdni, 
szerokości połowy jezdni? 

Pan Dorsz, kierownik BGL – W różnych regulaminach są różne zapisy. 
Niektóre wskazują, że jest to półtora metra, niektóre dwa. My wskazujemy, żeby było 
przejście, bezpieczne przejście wzdłuż nieruchomości. Drogi nie. 

Pan radny Jęcz – Ale szerokość nie jest określona. 
Pan Dorsz, kierownik BGL – Nie jest określona. 
Pan radny Jęcz – Dobrze. Dziękuję. 
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Pan Przewodniczący Malepszy – Możemy przystąpić do przegłosowania 
projektu uchwały? To przegłosujmy projekt uchwały na druku 1017, bardzo proszę. 
Projekt uchwały na druku 1017 podjęliśmy jednogłośnie. 
 

19 głosami za, 
  0 głosów przeciw, 
  0 głosów wstrzymujących się 

 

Uchwała Nr LXXIV/984/2024 
  Jak w Załączniku Nr 43 

 

23) nadania nazwy skwerowi usytuowanemu u zbiegu ul. 17 Stycznia  

i ul. por. Leona Włodarczaka – DRUK Nr 1018 – Jest na piśmie i stanowi 

załącznik nr 44. 

Pan Przewodniczący Malepszy – O przedstawienie projektu uchwały proszę 
Pana Prezydenta Łukasza Borowiaka. 

Pan Prezydent Borowiak – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, mała korekta. 
Poprosiłem Bartosza Adamczaka, Architekta Miasta Leszna, aby zreferował 
uzasadnienia do tej uchwały. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Bardzo proszę. 
Pan Adamczak, naczelnik WAPPiB – Dziękuję Panie Prezydencie. Szanowny 

Przewodniczący, Wysoka Rado, nadanie nazwy Skwer Grupy Leszno z inicjatywy 
Prezydenta Miasta Leszna będzie doskonale kultywowało pamięć o Powstaniu 
Wielkopolskim. Dzięki temu uda się utrwalić świadomości społeczne i ten historyczny 
ważny moment. Grupa Leszno była jednostką powstańczą działającą pomiędzy 
oddziałami Frontu Zachodniego i Frontu Południowego. Jej dowódcą 13 stycznia 
1919 roku mianowany został, pochodzący z Ponieca, porucznik dr Bernard Śliwiński. 
Grupa Leszno walczyła z niemieckimi oddziałami skoncentrowanymi w garnizonie 
leszczyńskim aż do zawarcia rozejmu w Trewirze 16 lutego 1919 roku. 6 marca 1919 
roku rozkazem generała Józefa Dowbora-Muśnickiego Grupa Leszno została 
przeformowana w 6. Pułk Strzelców Wielkopolskich, któremu po zjednoczeniu Wojsk 
Wielkopolskich z Wojskiem Polskim stał się 60. Pułkiem Piechoty Wielkopolskiej. 
Przedmiotowy Skwer położony jest u zbiegu ulicy 17 Stycznia i porucznika Leona 
Włodarczaka. Dziękuję za uwagę. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję Panie naczelniku. Projekt uchwały na 
druku 1018 posiada pozytywną opinię Komisji Budżetowo-Finansowej, zatem proszę 
o zgłoszenia do dyskusji nad projektem uchwały. Nie widzę zgłoszeń, przegłosujmy 
zatem projekt uchwały na druku 1018. Uchwałę na druku 1018 podjęliśmy 
jednogłośnie. 

 
19 głosami za, 
  0 głosów przeciw, 
  0 głosów wstrzymujących się 

 

Uchwała Nr LXXIV/985/2024 
  Jak w Załączniku Nr 45 
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24) określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 roku – DRUK Nr 1019 – Jest 

na piśmie i stanowi załącznik nr 46. 

Pan Przewodniczący Malepszy – O zabranie głosu proszę Panią Annę Szyszkę -
Dyrektor Powiatowego urzędu Pracy. 

Pani Szyszka, dyrektor PUP – Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, 
szanowni Państwo Radni, jest to projekt uchwały, który określa zadania, na które 
przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w roku 2024. Całkowita kwota, którą miasto otrzymało na te 
zadania to 3712831,00 złotych. Z tej kwoty 1684800,00 złotych należy przeznaczyć 
na dofinansowanie działalności warsztatów terapii zajęciowej. I pozostałą kwotę 
2028031,00 złotych należy podzielić na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej. 
Tymi zadaniami zajmuje się Powiatowy Urząd Pracy w Lesznie. I zadania z zakresu 
rehabilitacji społecznej, czyli zadania, za które odpowiada Miejski Ośrodek Pomocy 
Rodzinie. I wspólnie z Panią dyrektor podejmujemy zawsze rozmowę na temat 
optymalnego podziału tych środków i chciałybyśmy zaproponować Państwu podział 
w wysokości 400 tys. na rehabilitację zawodową i 1628031,00 zł na zadania  
z zakresu rehabilitacji społecznej. Dziękuję bardzo.  

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję Pani dyrektor. Projekt uchwały na 
druku 1019 posiada pozytywną opinię Komisji Spraw Społecznych. Proszę  
o zgłoszenia do dyskusji nad projektem uchwały. Nie widzę zgłoszeń, w takim razie 
przegłosujmy projekt uchwały na druku 1019. Utrzymaliśmy trend i tempo pracy 
rozpoczętej prawie ponad 4 godziny temu. Uchwałę ostatnią podjęliśmy również 
jednogłośnie. Bardzo dziękuję. Uchwała została podjęta. 

 

19 głosami za, 
  0 głosów przeciw, 
  0 głosów wstrzymujących się 

 

Uchwała Nr LXXIV/986/2024 
Jak w Załączniku Nr 47 

 

Pan Przewodniczący Malepszy – Wyczerpaliśmy punkt 4 porządku obrad. 
Kolejny punkt, to; I teraz ostatni, znaczy jeden z ostatnich, z przedostatnich punktów 
programu sesji, interpelacje i zapytania radnych.  

 
Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych – wniesione na piśmie. 
 
 

Zgodnie z art. 24 ust. 6 ustawy o samorządzie gminnym: Interpelacje  
i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady. Prezydent lub 
osoba przez niego wyznaczona, jest zobowiązana udzielić odpowiedzi na 
piśmie nie później niż w terminie 14 dni od dnia otrzymania interpelacji lub 
zapytania. 

 
Pan Przewodniczący Malepszy – I tutaj mam zgłoszenia trzech interpelacji 

zgłoszonych przez Pana, przez Państwa radnych: Jacka Adamczaka, Piotra 
Więckowiaka i Bernardynę Kaźmierczak. W takiej kolejności i Pan Przemysław 
Górzny, bardzo proszę. 
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Pan radny Adamczak – No, z powodu zaistniałej sytuacji wnoszę o pilne 
rozwiązanie problemu komunikacyjnego oraz poprawę bezpieczeństwa kierowców  
i mieszkańców Gronowa poprzez po pierwsze udrożnienie nowoczesnego ronda 
Gronowa i wprowadzenie na nim dwupasmowego ruchu. Izolowane pasy 
prawoskrętu do Gronowskiej i na wiadukt to według mnie w sumie chyba małe 
nieporozumienie – Jest na piśmie i stanowi załącznik nr 48. Jestem już po 
rozmowie z Panem naczelnikiem i troszkę się ta sytuacja wiem, że jest dynamiczna, 
ale wymaga rozwiązania na pewno. Po drugie uruchomienie lewoskrętu z ulicy 
Jeziorkowskiej w Poznańską w kierunku centrum. Zakaz, aktualnie panujący tam 
zakaz lewoskrętu jest notorycznie łamany, a nawracanie na Poznańskiej dość 
powszechne jest bardzo niebezpieczne dla wszystkich użytkowników drogi. I po 
trzecie konieczność utworzenia przejścia dla pieszych na ul. Jeziorkowskiej na 
wysokości Żabki lub apteki. Samowolka pieszych, nie zresztą z ich winy, od  
ul. Poznańskiej do ul. Kmicica około to jest 350-400 metrów jest zatrważająca  
i stwarza zagrożenie wypadkiem w każdej chwili. Teren jest gęsto zamieszkany  
z licznymi punktami handlowymi i usługowymi po obu stronach ul. Jeziorkowskiej. 
Troszkę realia tej interpelacji się zmieniły. Otrzymałem analizę warunków ruchu na 
rondzie Gronowo w Lesznie przygotowane przez MKL Projekt, udostępnione mi 
przez Pana naczelnika. Jestem troszkę zdziwiony tą analizą, no ale po to są analizy, 
żeby wyciągać z niej wnioski. Na pewno trzeba coś zrobić, żeby usprawnić wjazd na 
rondo z wlotu ul. Górowskiej. I być może ten lewostręt, który słyszę też jest  
w planach, by trzeba jak najszybciej realizować i wtedy ten ruch być może się 
usprawni. Nie chcę przedłużać, to tylko gwoli zaistnienia sytuacji. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. I interpelacja Pana Piotra 
Więckowiaka. 

Pan radny Więckowiak – Dziękuję Panie Przewodniczący za udostępnienie 
głosu. Napisałem interpelację na wniosek mieszkanki Leszna – Jest na piśmie 
i stanowi załącznik nr 49. Problem dotyczy budowy odwodnienia przy cmentarzu 
komunalnym przy ul. Osieckiej i wnoszę w tym momencie o zabezpieczenie  
60 tysięcy złotych na wykonanie tej inwestycji. Dziękuję. 
 Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję bardzo. I interpelacja kolejna Pani 
Bernardyny Kaźmierczak. 
 Pani radna Kaźmierczak – Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, 
szanowni Państwo, w imieniu mieszkańców zwracam się z prośbą o wymianę 
uszkodzonej lampy oświetleniowej na ul. Lechickiej  – Jest na piśmie i stanowi 
załącznik nr 50. To jest niedaleko numeru 48 – 50. Naprawę oświetlenia przy  
ul. Kardynała Stefana Wyszyńskiego na odcinku od ul.  Wolińskiej do ul. powiedzmy 
Świętego Józefa, jak również całego, nie świeci się oświetlenie na ul. Świętego 
Józefa. Drugie to konieczność poprawienia widoczności na skrzyżowaniu  
ul. Wolińskiej z ul. Lubuską. W tym celu proponuję zamontowanie odblaskowych 
słupków zielono białych barwa na wzór oznakowania innych niewidocznych 
skrzyżowań, które w znaczny sposób poprawiają widoczność na skrzyżowaniu. 
Dziękuję. 
 Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję i ostatnia interpelacja Pan radny 
Przemysław Górzny, bardzo proszę. 
 Pan radny Górzny – Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący. Ja mam dwie 
interpelacje dotyczące początku dzisiejszej na tej sesji i budynku przy  
ul. Dąbrowskiego – Jest na piśmie i stanowi załącznik nr 51. Jak już wspomniałem 
podczas swojej pierwotnej wypowiedzi, ale chciałem mieć odpowiedź przygotowaną 
na piśmie. W lutym bieżącego roku odbyło się spotkanie Pani dyrektor Miejskiego 
Zakładu Budynków Komunalnych Kamili Mulczyńskiej z mieszkańcami budynku przy 
ul. Dąbrowskiego 4, 4a – 6. W trakcie tego spotkania Pani dyrektor poinformowała 
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mieszkańców, że złoży zawiadomienie do prokuratury w sprawie możliwości 
popełnienia przestępstwa przez wykonawcę remontu dachu budynku przy  
ul. Dąbrowskiego tzw. koszarowca. Ponadto na dzisiejszej sesji przeznaczyliśmy 
ponad 1,2 mln złotych na remont tego dachu. W związku z powyższym mam pytania, 
o których już wspominałem. Czy Pani dyrektor Miejskiego Zakładu Budynków 
Komunalnych złożyła zawiadomienie do prokuratury na wykonawcę remontu dachu? 
Jeśli nie, to kiedy zostanie złożone? Czy dyrektor Miejskiego Zakładu Budynków 
Komunalnych będzie dochodziła jakichkolwiek roszczeń od wykonawcy remontu 
dachu oraz czy Pani dyrektor Miejskiego Zakładu Budynków Komunalnych planuje 
wykonać remont dachu opiewający na ponad 1,2 mln złotych na podstawie jednej 
ekspertyzy? Czy planuje wykonać drugą ekspertyzę ze względu na znaczący 
planowany koszt remontu tego dachu? I moja druga interpelacja również dotyczy 
budynku przy ul. Dąbrowskiego. Składam podobnie zapytanie jakie prace remontowe 
zostały przeprowadzone w tym budynku w latach 2015-2023? Dotychczas uzyskałem 
odpowiedź, że udzielenie mi tych danych jest niemożliwe ze względu na toczące się 
postępowanie prokuratorskie. Jednakże brak odpowiedzi odbieram jako przejaw 
braku dobrej woli. W związku z tym proszę o wyjaśnienie następujących kwestii: czy 
postępowanie prokuratorskie dotyczy lat 2015-2023? Czy jest skoncentrowane tylko 
na konkretnym wykonawcy oraz przeprowadzonych przez niego pracach 
remontowych? Na jakim etapie znajduje się obecnie toczące się postępowanie oraz 
proszę tak jak na początku, jakie prace remontowe zostały przeprowadzone w tym 
budynku w latach 2015-2023? Czego dotyczyły prace? Proszę o podanie nazwy firm, 
które wykonywały jakiekolwiek prace remontowe w tym budynku wraz z podaniem 
ostatecznych kosztów. Dziękuję bardzo. 
 Pan Przewodniczący Malepszy – Tak, skończył Pan? 

Pan radny Górzny – Tak, dziękuję. 

 
Pkt 6.  Wolne głosy i wnioski. 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – W takim razie jesteśmy w punkcie  
6 – wolne głosy i wnioski. Proszę o zgłoszenia do tego punktu. Proszę bardzo Pani 
radna Hanna Kotomska. Bardzo proszę. 

Pani radna Kotomska – Dziękuję bardzo. Tak trochę ad hoc, ale  
w kontekście tego, że przyjęliśmy uchwałę o opiece nad bezdomnymi zwierzętami, 
chciałam Państwu, właściwie chciałam głównie Panu Ryszardowi Dorszowi, dzisiaj  
w przerwie mówiłam, że miałam do niego sprawę i zapomniałam jaką. Ale jak 
przyjęliśmy te uchwały to mi się przypomniało. Ktoś, osoba, z którą pracuję w szpitalu 
zgłosiła mi niedawno taki problem z ul. Zielonej. Tam vis a vis posesji Zielona 16 jest 
taki, jest taka stara zabudowa i jest mur, na którym ktoś zrobił wylewkę i na tej 
wylewce zainstalował ostro zakończone fragmenty szkła. Ja bym bardzo prosiła  
o interwencję w tej sprawie, bo ja mam zdjęcia, nawet mogę Ci to Rysiek potem 
przekazać, no bo to ma być niby zabezpieczać, podejrzewam, mieszkających  
w pobliżu przed bezdomnymi kotami i tak dalej, ale jak wiadomo, to raczej będzie 
służyć ich eksterminacji. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. Pan Przewodniczący Piotr 
Więckowiak. 

Pan radny Więckowiak – Dziękuję. Panie Przewodniczący, szanowni 
Państwo, otrzymałem też w czasie sesji korespondencję od mieszkańca Leszna, 
który zwraca uwagę, że powinniśmy zająć się tematem Zielonego Ładu. Nie jest to co 
prawda temat związany z naszym jakby uchwałodawstwem czy tak dalej, ale jest to 
istotne dla mieszkańców rozporządzenie Unii Europejskiej, czy pakiet klimatyczny Fit 
for 55. Jest to także element i jeden z postulatów strajku rolników, który trwa  
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w naszym kraju od długiego czasu i większość  mieszkańców tak naprawdę nie 
posiada wiedzy, co ich czeka w następnych zbliżających się latach od 2025, 2026,  
2027 i 2030 roku. Jakie będą ograniczenia, jakie będą obowiązki, jakie będą koszty.  
I mieszkaniec prosi, abyśmy tym tematem też się zajęli i no w obecnej sytuacji jest to 
praktycznie temat na przyszłą kadencję. Bo dzisiaj już nawet nie zwołamy 
posiedzenia komisji w tej sprawie, ale uważam, że jest to istotne dla mieszkańców 
Leszna, aby byli dobrze poinformowani z czym wiążą się pakiety klimatyczne i zapisy 
Zielonego Ładu, który został przyjęty w Parlamencie Europejskim. 

Pan Przewodniczący Malepszy – Dziękuję. Proszę Państwa, Panie 
Prezydencie, Panie, Panowie radni, szanowni Państwo, chciałbym, myślę że  
w naszym imieniu złożyć najlepsze życzenia z okazji Świąt Wielkanocnych, święta 
oczekiwane przez nas z racji tradycji, która jest zakodowana w naszej świadomości. 
Niech to będą dobre dni, radosne, świąteczne. Alleluja! A chciałbym również, 
ponieważ nasza kadencja trwa do 28 kwietnia i prawdopodobnie, tak jak Pan 
Prezydent informował, kolejna sesja w kwietniu pewnie się odbędzie. Wobec tego 
powodzenia tym z nas, którzy aspirują do pełnienia funkcji w samorządach, przede 
wszystkim w samorządzie Miasta Leszna, ale również w samorządzie wojewódzkim. 
Niech mieszkańcy dadzą szansę naszym aspiracjom. Panie Prezydencie, 
powodzenia. Chciałbym wyrazić przekonanie, że duch dzisiejszej sesji będzie 
towarzyszył nadal, a okazuje się, że można decyzje tak wielowątkowe, tak 
wielotematyczne podejmować jednomyślnie. Do zobaczenia w kwietniu. Powodzenia, 
powodzenia tym z nas jeszcze raz, którzy aspirują do funkcji. Dziękuję 
 
 
Pkt 7. Zakończenie 
 

Pan Przewodniczący Malepszy – Zamykam obrady 74. Sesji Rady Miejskiej 
Leszna. Dziękuję. 
 

 
      Protokołowała:                                                   Przewodniczący obrad: 

                                                                 Przewodniczący  
     Justyna Peszyk                                                  Rady Miejskiej Leszna 
 
                                                                                     Tomasz Malepszy 
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Wyniki głosowania jawnego przeprowadzonego podczas LXXIV Sesji Rady Miejskiej 
Leszna w dniu 21 marca 2024 roku – Są na piśmie i stanowią Załącznik Nr 52 do 
niniejszego protokołu. 
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